
 
 
 
 
 
 
 
 
 

بیست و یکم شهریور 1400



°۳۲تهران

تغ�رقیمتعنوان

1,360 (%1.83)74,200درهم امارات

600 (%1.86)32,200لير ترکيه

800 (%1.88)42,450يوان چين

3,900 (%1.81)215,700دلار کانادا

5,400 (%1.81)299,000فرانک سوئيس

65 (%1.88)3,450افغاني

80 (%1.9)4,200روبل روسيه

3,700 (%1.83)202,400دلار استراليا

4,800 (%1.76)272,510دلار

70 (%0.02)316,560يورو

6,810 (%1.79)379,490پوند انگليس
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تغ�رقیمتعنوان

630,000 (%0.52)120,840,000سکه امامي

970,000 (%0.84)115,010,000سکه بهار آزادي

500,000 (%0.83)60,500,000نيم سکه

500,000 (%1.37)36,500,000ربع سکه

15,000 (%0.07)22,985,000سکه گرمي



 

1- مدرس خیابانی استاندار سیستان و بلوچستان شد - پارسینه

2- 62 درصد از محصولات کشاورزي گیلان در چرخه فرآوري قرار دارد - اقتصادگردان

3- مدرس خیابانی استاندار سیستان و بلوچستان شد - شبستان

4- مدرس خیابانی، استاندار سیستان و بلوچستان شد - برترین ها

5- 20 هزار و 200 میلیارد تومان خسارت کرونا به هتل هاي ایران - شعار سال

6- اگر برجام به بن بست برسد فاجعه اقتصادي رخ می دهد - شهید نیوز

7- کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید یزد در جایگاه نخست استان ها قرار گرفت - ایرنا

8- درآمد سالانه 3.7 میلیارد دلاري از خط اتیلن غرب در افق 1404 - کالا خبر

9- درخواست وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی از تشکل هاي کارگري؛گزارش مشکلات صنفی و راه حل هاي پیشنهادي ارائه

شود - آریا نیوز

10- «حسین مدرس خیابانی» استاندار سیستان و بلوچستان شد - اکو فارس

11- رونق تولید و توسعه در دستان زنان - مرور

12- ارتقاي رتبه اموال تملیکی گیلان از 21 به پنج کشوري - روزنامه گیلان امروز

13- فقر پنهان در گیلان - روزنامه گیلان امروز

14- فقر پنهان در گیلان - روزنامه گیلان امروز

15- انتقاد از قراردادهاي سه ماهه کارگري  96 درصد کارگران امنیت شغلی ندارند - روزنامه گیلان امروز

16- جزئیات فعالیت قرارگاه رفاه مردم اعلام شد - جاهد خبر

17- گشوده شدن فصل جدید براي احیاي واحدهاي راکد در گیلان - روزنامه گیلان امروز

18- گشوده شدن فصل جدید براي احیاي واحدهاي راکد در گیلان - روزنامه گیلان امروز

19- «حسین مدرس خیابانی» استاندار سیستان وبلوچستان شد - انتخاب

20- تصاویر| بازدید استاندار فارس از کارخانه تولید پژو پارس - آفتاب

21- کرونا به هتل هاي ایران چقدر خسارت وارد کرد؟ - اقتصاد آنلاین

22- پرداخت 157 میلیارد تسهیلات کرونایی به اصناف یزدي - خبرگزاري صدا و سیما

23- دولت ها، اصلی ترین حامی کارآفرینان - تفاهم آنلاین

24- انهدام یک شرکت هرمی در بندرانزلی - 8 دي خبر

25- تسهیل امور زندانیان با استفاده از پابند الکترونیک/ لزوم تسریع در جابه جایی زندان تبریز - قلم پرس

26- آیا وعده هاي اقتصادي دولت ابراهیم رییسی محقق می شود؟ - روزنامه تجارت

27- فرصت طلایی اقتصاد دیجیتال - روزنامه تجارت

28- یادداشت خداحافظی سعید اوحدي از بنیاد شهید و امور ایثارگران - شهید نیوز

29- امنیت امروز کشور مرهون جهاد و تلاش خالصانه ایثارگران است - شهید نیوز

30- گرفتن رضایت با یک بوسه - شهید نیوز



31- رأي گیري براي سامان دهی بازار خودرو به تعویق افتاد - فصل اقتصاد

32- کارآفرینان موفق ایران - آموزش و توسعه کارآفرینی - آریا نیوز

33- 20200 میلیارد تومان خسارت کرونا به هتل هاي ایران - تدبیر و امید

34- رویکرد سازمان بازرسی تمرکز بر مسائل اصلی کشور از جمله واکسیناسیون است - خوزنا

35- هیچ استثنایی در نظارت بر مدیران نداریم - شبستان

36- راه اندازي جایگاه جدید پمپ بنزین در البرز - خبرگزاري صدا و سیما

37- رئیس سازمان بازرسی: هیچ استثنایی در نظارت بر مدیران نداریم - خبرگزاري فارس

38- صدور تاییدیه تحصیلی بیمه شدگان تامین اجتماعی لرستان غیرحضوري شد - ایرنا

39- توسعه گردشگري کشاورزي در گلستان نیازمند سرمایه گذاري است - ایرنا

40- جامعه هتلداران: 20 هزار و 200 میلیارد تومان خسارت کرونا به هتل هاي ایران/ دو سوم کارکنان هتل ها شغل شان را از

دست داده اند - عصر ایران

41- قیمت سکه طرح جدید امروز یکشنبه 21 شهریورماه 1400/ یک عامل مهم براي صعود قیمت طلا - تابناك

42- هشت سال گذشته 403 هزار میلیارد تومان در مناطق آزاد سرمایه گذاري شده است - شعار سال

43- هیچ استثنایی در نظارت بر مدیران نداریم - شعار سال

44- گزارش مشکلات صنفی و راه حل هاي پیشنهادي ارائه شود - برنا نیوز

45- خسارت 20 هزار و 200 میلیارد تومانی کرونا به هتل هاي ایران/ دو سوم کارکنان هتل ها شغل شان را از دست داده اند -
روزنامه صبح ساحل

46- آغاز پرداخت تسهیلات مشاغل خانگی در قزوین - صبح قزوین

47- 2400 هکتار سطح کشت گلخانه اي در اصفهان/ هفته اي سه پرواز چارتر محصولات کشاورزي استان را به کشور هاي

مختلف صادر می کند - دانا

48- اجراي پروژه فیلتراسیون معادن سنگ آهن احیاء سپاهان - روزنامه روزگار معدن

49- 60 واحد معدنی در آذربایجان غربی به چرخه تولید بازگشت - روزنامه روزگار معدن

50- آسیب 37 هزار میلیارد تومانی کرونا به درآمد استان - روزنامه نصف جهان

- صفحه نخست مطبوعات 1400/06/21



 

مدرس خیابانی استاندار سیستان و بلوچستان شد

منبع: پارسینهشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1400/06/21

جلسه هیات وزیران بعد از ظهر یکشنبه به ریاست سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور، برگزار شد و دراین جلسه اعضاي دولت
به "حسین مدرس خیابانی" به عنوان استاندار منتخب سیستان و بلوچستان راي اعتماد دادند.

حسین مدرس خیابانی داراي مدرك کارشناسی مهندسی مواد و متالوژي، کارشناسی ارشد مهندسی صنایع و دوره دکتراي

 
مدیریت استراتژیک است. 

وي پیش از این در سِمت هایی همچون سرپرستی و قائم مقامی وزارت صنعت، معدن و تجارت، مسئول لجستیک و عضو ستاد ملی

 
کرونا، عضو ستاد اقتصادي دولت و دبیر ستاد تنظیم بازار کشور فعالیت داشته است. 

 
در ادامه جلسه امروز هیات وزیران، اعضاي دولت تعدادي از پیشنهاد هاي دستگاه هاي اجرایی را بررسی و به تصویب رساندند. 

 
موافقت دولت با اصلاح آیین نامه اجرایی نحوه صدور مجوز فعالیت هاي صنایع دستی و فرش دستباف 

هیأت وزیران به منظور تأمین نظر رئیس مجلس شوراي اسلامی، با پیشنهاد معاونت حقوقی رئیس جمهور مبنی بر اصلاح آیین نامه
اجرایی ماده (14) قانون حمایت از هنرمندان، استادکاران و فعالان صنایع دستی با محوریت نحوه صدور مجوز فعالیت هاي صنایع

 
دستی و فرش دستباف موافقت کرد. 

 
بر این اساس، متقاضیان مجوز هاي مندرج در ماده (3) قانون فوق باید داراي شرایط زیر باشند: 

 
- تابعیت ایران و یا دارا بودن گذرنامه و پروانه کار براي اتباع خارجی 

 
- داشتن حداقل (18) سال سن 

- داشتن کارت پایان خدمت وظیفه عمومی یا معافیت دایم و یا گواهی معافیت تحصیلی براي آقایان به استثناي مواردي که از

 
مصادیق پروانه کسب و اجازه اشتغال نیستند 

 
- امکان بهره برداري قانونی از محل فعالیت حسب نوع مجوز 

همچنین اداره نظارت بر اماکن عمومی نیروي انتظامی جمهوري اسلامی ایران موظف است با توجه به نظر کارگروه رسیدگی به
تخلفات و حسب مورد برابر اعلام اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان و اداره کل صنعت، معدن و تجارت

 
استان، از ادامه فعالیت واحد هاي متخلف جلوگیري کند. 

تعیین نماینده و اعلام نظر دولت درخصوص تعدادي از طرح هاي نمایندگان مجلس 



دولت در ادامه، ضمن اعلام نظر درخصوص تعدادي از طرح هاي نمایندگان مجلس شوراي اسلامی، نمایندگان خود را براي پیگیري
موضوعات مربوط تعیین کرد.



62 درصد از محصولات کشاورزي گیلان در چرخه فرآوري قرار دارد

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1400/06/21

مدیر صنایع تبدیلی و غذایی سازمان جهاد کشاورزي گیلان گفت: هم اکنون 62 درصد از محصولات کشاورزي گیلان در 2
هزار و 100 واحد صنایع تبدیلی و غذایی استان فرآوري می شود.

اقتصادگردان- قاسم جوادزاده روز یکشنبه اظهار داشت: این واحدها 62 درصد از محصولات کشاورزي گیلان به میزان یک

 
میلیون و 850 هزار تن را در چرخه فرآوري قرار می دهند. 

وي افزود: البته ظرفیت اسمی صنایع تبدیلی و غذایی کشاورزي گیلان 2 میلیون و 300 هزار تن است که به دلیل کمبود نقدینگی و

 
مشکلات تامین مواد اولیه و سایر مشکلات اقتصادي خالی مانده است. 

مدیر صنایع تبدیلی و غذایی سازمان جهاد کشاورزي گیلان با بیان اینکه هم اکنون افزون بر 85 پروژه با ظرفیت 328 هزار تن با
پیشرفت فیزیکی بیش از 60 درصد در ساخت است، گفت: با راه اندازي این تعداد واحدهاي صنایع تبدیلی و غذایی 70 درصد تولید

 
کشاورزي استان در چرخه فرآوري قرار می گیرد. 

جوادزاده ادامه داد: با وجود اینکه گیلان در تعداد پروانه بهره برداري واحد هاي فرآوري رتبه نخست را دارد، اما از نظر میزان ظرفیت

 
فرآوري جایگاه چهارم و از نظر اشتغال نیز با 12 هزار و 500 نفر شاغل رتبه دوم کشور را به خود اختصاص داده است. 

وي بزرگترین مزیت سرمایه گذاري در بخش صنایع تبدیلی و غذایی در گیلان را تنوع محصولات کشاورزي مختلف در استان و اقبال
عمومی سرمایه گذاران در این عرصه عنوان کرد و افزود: آمار 10 سال گذشته نشان می دهد که بیش از 65 درصد سرمایه گذاري در

 
این بخش توسط بخش خصوصی انجام شده که این مهم می تواند یک مزیت نسبی بزرگ در این بخش به شمار رود. 

مدیر صنایع تبدیلی و غذایی سازمان جهاد کشاورزي گیلان با تاکید بر اینکه سرمایه گذاري صنایع تبدیلی و غذایی در گیلان باید در
کیفیت و تنوع سازي محصولات انجام شود، اظهار داشت: متنوع سازي محصولات فرآوري شده، تولید مشتقات ثانویه حلقه هاي تولید
و محصولات فرآوري شده که می توانند ارزش افزده به مراتب بالاتري داشته باشند، جایگاه مهم تر و بیشتري در اولویت هاي صنایع

 
تبدیلی استان دارند. 

جوادزاده افزود: فرآوري محصولات کشاورزي فسادپذیر یکی از وظایف عمده و از رویکردهاي مهم وزارت جهاد کشاورزي است که براي
جهت دهی بیشتر این بخش در مسیر رونق اقتصادي و تحقق اقتصاد مقاومتی لازمست تا در هر منطقه جغرافیایی متناسب با

 
محصولات کشاورزي خاص آن منطقه براي توسعه کمی و کیفی این صنایع در نظر گرفته شوند. 

وي افزود: براي رسیدن به این هدف باید برنامه ریزي حساب شده و بسیار دقیق داشته باشیم و هر محصول کشاورزي را با مدل خاص
آن تولید نماییم تا به منظور فرآوري، صادرات، اشتغال و خودکفایی و ارزش افزوده زنجیره فرآوري و فرایندهاي پس از برداشت

 
مختص به خود را داشته باشد. 



جوادزاده بیان داشت: به دلیل بالا بودن هزینه هاي سرمایه گذاري و هزینه هاي تولید محصولات کشاورزي بدون در نظر گرفتن
اهداف تعیین شده فوق نه تنها توجیه اقتصادي لازم را ندارد بلکه باعث هدررفتن منابع و افزایش ضایعات محصولات کشاورزي خواهد

 
شد. 

وي در ادامه با بیان اینکه امروزه بیش از 70 درصد هزینه هاي تولید محصولات فرآوري شده هزینه خرید و تهیه مواد اولیه مورد نیاز
آنها است، افزود: اگر مواد اولیه مورد نیاز کارخانه هاي صنایع تبدیلی و غذایی به هر دلیلی در دسترس نباشد یا علیرغم موجود بودن
با هدف فرآوري تولید نشده باشد یقینا توجیه اقتصادي فنی نداشته و نمی تواند به شکل موثر و مستمر در چرخه فرآوري مورد

 
استفاده قرار گیرد. 

مدیر صنایع تبدیلی و غذایی سازمان جهاد کشاورزي گیلان اظهار داشت: از طرفی در شرایط اقتصادي کنونی سرانه سرمایه گذاري
صنایع تبدیلی و غذایی حدود 6 هزار میلیون ریال به ازاي هر شغل مولد است و سرمایه گذاران مجبورند براي سرمایه گذاري هزینه
هاي سرمایه گذاري بسیار بالایی انجام دهند، به همین دلیل بایستی امنیت اقتصادي و فنی براي سرمایه گذاران تا حدودي مشخص

 
شده و تامین شود. 

 
660 کارخانه شالیکوبی گیلان نوسازي و تجهیز شده است 

جوادزاده در ادامه با اشاره به فعالیت یکهزار و 425 کارخانه شالیکولی در گیلان اظهار داشت: از این تعداد حدود 660 کارخانه
نوسازي، تجهیز و اصلاح شده است که منجر به حدود 45 هزار تن کاهش ضایعات در سال شده است که 6 هزار و 750 میلیارد ریال

 
صرفه جویی اقتصاد دارد. 

مدیر صنایع تبدیلی و غذایی سازمان جهاد کشاورزي گیلان با بیان اینکه در حوزه چاي نیز 150 کارخانه چایسازي با ظرفیت 25 تا
30 هزار تن چاي خشک 90 درصد تولید چاي خشک کشور را فرآوري می کنند، افزود: حدود 35 درصد این کارخانه ها نیز اصلاح

 
ساختار و تجهیز و نوسازي شده اند. 

وي اظهار داشت: افزون بر 120 هزار تن ظرفیت بسته بندي برنج و بالغ بر 23 هزار تن بسته بندي چاي وجود دارد که طی چندسال

 
گذشته بالغ بر 100 برند برنج و 55 برند چاي هم به ثبت رسیده و در گیلان شروع به کار کرده اند. 

مدیر صنایع تبدیلی و غذایی سازمان جهاد کشاورزي گیلان در ادامه زیتون را یکی دیگر از محصولات اساسی گیلان نام برد و افزود:
بیش از 75 واحد فرآوري که عمدتاً در شهرستان رودبار قرار دارد توان فرآوري حدود 36 هزار تن زیتون را دارند که نقش بسیار

 
موثري در اقتصاد این شهرستان ایفا کرده است. 

وي کیوي و مرکبات را هم از جمله محصولات اساسی گیلان نام برد و اظهار داشت: با وجود بیش از 88 واحد داراي پروانه بهره
برداري سردخانه نگهداري محصولات کشاورزي و غذایی با ظرفیت حدود 195هزار تن نقش بسزایی در کاهش ضایعات و تنظیم بازار
محصولات کشاورزي استان دارد که با سرانه 80 کیلو گرم بالاتر از میانگین 55 کیلوگرم متوسط کشوري و کشورهاي توسعه یافته

 
است. 

گیلان داراي 314هزار هکتار اراضی کشاورزي است و 317 هزار نفر از مردم استان در بخش کشاورزي مشغول به فعالیت هستند.
برنج، چاي، زیتون ،پیله ابریشم، بادام زمینی، زیتون ، فندق و مرکبات عمده ترین محصولات کشاورزي گیلان هستند . گیلان



 
همچنین یکی از تولید کنندگان مهم طیور در کشور است. 

گیلان بزرگترین تولیدکننده ارقام بومی و با کیفیت برنج در کشور به شمار می آید که با 238 هزار هکتار اراضی شالیزاري، رتبه اول

 
کشور را از لحاظ سطح زیرکشت و همچنین رتبه دوم تولید برنج را به خود اختصاص داده است. 

ارقام هاشمی، علی کاظمی، صدري، حسنی و دیلمانی جزو رقم هاي کیفی و ارقام گوهر و سپیدرود جزو رقم هاي پرمحصول است که
در شالیزارهاي گیلان کشت می شود، بیشترین رقم هاي کشت شده برنج در این استان، رقم هاي کیفی هاشمی و علی کاظمی است

 
که افزون بر 85 درصد محصول برنج گیلان را شامل می شود. 

شهرستان هاي رشت و صومعه سرا بیشترین سهم را از مساحت اراضی شالیکاري گیلان در اختیار دارند.



مدرس خیابانی استاندار سیستان و بلوچستان شد

منبع: شبستانشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1400/06/21

جلسه هیات وزیران بعد از ظهر یکشنبه به ریاست سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور، برگزار شد و دراین جلسه اعضاي دولت
به "حسین مدرس خیابانی" به عنوان استاندار منتخب سیستان و بلوچستان راي اعتماد دادند.

جلسه هیات وزیران بعد از ظهر یکشنبه به ریاست سید
ابراهیم رئیسی رئیس جمهور، برگزار شد و دراین جلسه
اعضاي دولت به "حسین مدرس خیابانی" به عنوان

 
استاندار منتخب سیستان و بلوچستان راي اعتماد دادند. 

به گزارش خبرگزاري شبستان، جلسه هیات وزیران بعد از
ظهر یکشنبه به ریاست سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور،
برگزار شد و دراین جلسه اعضاي دولت به ""حسین

 
مدرس خیابانی"" به عنوان استاندار منتخب سیستان و بلوچستان راي اعتماد دادند. 

حسین مدرس خیابانی داراي مدرك کارشناسی مهندسی مواد و متالوژي، کارشناسی ارشد مهندسی صنایع و دوره دکتراي مدیریت

 
استراتژیک است. 

وي پیش از این در سِمت هایی همچون سرپرستی و قائم مقامی وزارت صنعت، معدن و تجارت، مسئول لجستیک و عضو ستاد ملی

 
کرونا، عضو ستاد اقتصادي دولت و دبیر ستاد تنظیم بازار کشور فعالیت داشته است. 

 
در ادامه جلسه امروز هیات وزیران، اعضاي دولت تعدادي از پیشنهادهاي دستگاه هاي اجرایی را بررسی و به تصویب رساندند. 

 
موافقت دولت با اصلاح آیین نامه اجرایی نحوه صدور مجوز فعالیت هاي صنایع دستی و فرش دستباف 

هیأت وزیران به منظور تأمین نظر رئیس مجلس شوراي اسلامی، با پیشنهاد معاونت حقوقی رئیس جمهور مبنی بر اصلاح آیین نامه
اجرایی ماده (14) قانون حمایت از هنرمندان، استادکاران و فعالان صنایع دستی با محوریت نحوه صدور مجوز فعالیت هاي صنایع

 
دستی و فرش دستباف موافقت کرد. 

 
بر این اساس، متقاضیان مجوزهاي مندرج در ماده (3) قانون فوق باید داراي شرایط زیر باشند: 

 
- تابعیت ایران و یا دارا بودن گذرنامه و پروانه کار براي اتباع خارجی 



 
- داشتن حداقل (18) سال سن 

- داشتن کارت پایان خدمت وظیفه عمومی یا معافیت دایم و یا گواهی معافیت تحصیلی براي آقایان به استثناي مواردي که از

 
مصادیق پروانه کسب و اجازه اشتغال نیستند 

 
- امکان بهره برداري قانونی از محل فعالیت حسب نوع مجوز 

همچنین اداره نظارت بر اماکن عمومی نیروي انتظامی جمهوري اسلامی ایران موظف است با توجه به نظر کارگروه رسیدگی به
تخلفات و حسب مورد برابر اعلام اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان و اداره کل صنعت، معدن و تجارت

 
استان، از ادامه فعالیت واحدهاي متخلف جلوگیري کند. 

 
تعیین نماینده و اعلام نظر دولت درخصوص تعدادي از طرح هاي نمایندگان مجلس 

دولت در ادامه، ضمن اعلام نظر درخصوص تعدادي از طرح هاي نمایندگان مجلس شوراي اسلامی، نمایندگان خود را براي پیگیري
موضوعات مربوط تعیین کرد.



مدرس خیابانی، استاندار سیستان و بلوچستان شد

منبع: برترین هاشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1400/06/21

جلسه هیات وزیران بعد از ظهر یکشنبه به ریاست سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور، برگزار شد و دراین جلسه اعضاي دولت
به "حسین مدرس خیابانی" به عنوان استاندار منتخب سیستان و بلوچستان راي اعتماد دادند.

ایسنا: جلسه هیات وزیران بعد از ظهر یکشنبه به ریاست سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور، برگزار شد و دراین جلسه اعضاي

 
دولت به "حسین مدرس خیابانی" به عنوان استاندار منتخب سیستان و بلوچستان راي اعتماد دادند. 

حسین مدرس خیابانی داراي مدرك کارشناسی مهندسی مواد و متالوژي، کارشناسی ارشد مهندسی صنایع و دوره دکتراي مدیریت

 
استراتژیک است. 

وي پیش از این در سِمت هایی همچون سرپرستی و قائم مقامی
وزارت صنعت، معدن و تجارت، مسئول لجستیک و عضو ستاد
ملی کرونا، عضو ستاد اقتصادي دولت و دبیر ستاد تنظیم بازار

 
کشور فعالیت داشته است. 

در ادامه جلسه امروز هیات وزیران، اعضاي دولت تعدادي از
پیشنهادهاي دستگاه هاي اجرایی را بررسی و به تصویب رساندند.

 
موافقت دولت با اصلاح آیین نامه اجرایی نحوه صدور مجوز فعالیت هاي صنایع دستی و فرش دستباف 

هیأت وزیران به منظور تأمین نظر رئیس مجلس شوراي اسلامی، با پیشنهاد معاونت حقوقی رئیس جمهور مبنی بر اصلاح آیین نامه
اجرایی ماده (14) قانون حمایت از هنرمندان، استادکاران و فعالان صنایع دستی با محوریت نحوه صدور مجوز فعالیت هاي صنایع

 
دستی و فرش دستباف موافقت کرد. 

 
بر این اساس، متقاضیان مجوزهاي مندرج در ماده (3) قانون فوق باید داراي شرایط زیر باشند: 

 
- تابعیت ایران و یا دارا بودن گذرنامه و پروانه کار براي اتباع خارجی 

 
- داشتن حداقل (18) سال سن 

- داشتن کارت پایان خدمت وظیفه عمومی یا معافیت دایم و یا گواهی معافیت تحصیلی براي آقایان به استثناي مواردي که از



 
مصادیق پروانه کسب و اجازه اشتغال نیستند 

 
- امکان بهره برداري قانونی از محل فعالیت حسب نوع مجوز 

همچنین اداره نظارت بر اماکن عمومی نیروي انتظامی جمهوري اسلامی ایران موظف است با توجه به نظر کارگروه رسیدگی به
تخلفات و حسب مورد برابر اعلام اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان و اداره کل صنعت، معدن و تجارت

 
استان، از ادامه فعالیت واحدهاي متخلف جلوگیري کند. 

 
تعیین نماینده و اعلام نظر دولت درخصوص تعدادي از طرح هاي نمایندگان مجلس 

دولت در ادامه، ضمن اعلام نظر درخصوص تعدادي از طرح هاي نمایندگان مجلس شوراي اسلامی، نمایندگان خود را براي پیگیري
موضوعات مربوط تعیین کرد.



20 هزار و 200 میلیارد تومان خسارت کرونا به هتل هاي ایران

منبع: شعار سالشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1400/06/21

شعار سال: رییس جامعه هتلداران ایران اعلام کرد: میزان خسارت مالی کرونا به هتل هاي کشور به 20 هزار و 200 میلیارد
تومان رسیده است. جمشید حمزه زاده گفت: از اسفند 98 تا پایان مرداد 1400 بالغ بر 20 هزار و 200 میلیارد تومان زیان

مالی متوجه هتل ها و مراکز اقامتی رسمی شده است و متاسفانه، دو سوم کارکنان ...

شعار سال: رییس جامعه هتلداران ایران اعلام کرد: میزان خسارت مالی کرونا به هتل هاي کشور به 20 هزار و 200 میلیارد

 
تومان رسیده است. 

جمشید حمزه زاده گفت: از اسفند 98 تا پایان مرداد 1400 بالغ بر 20 هزار و 200 میلیارد تومان زیان مالی متوجه هتل ها و مراکز
اقامتی رسمی شده است و متاسفانه، دو سوم کارکنان هتل ها شغل شان را از دست داده اند، درحالی که بسیاري از آن ها نیروهاي

 
متخصص این حوزه بودند. 

او اظهار کرد: هتل داران از آغاز بحران کرونا، مطالباتی جزیی داشتند که متاسفانه پس از گذشت یک سال و نیم، نه از سوي دولت
قبل و نه از جانب دولت فعلی هیچ پاسخی به این مطالبات داده نشده است. این مطالبات می تواند بخشی از خسارات واردشده به هتل

 
ها را جبران کند. 

حمزه زاده بیان کرد: تسهیلاتی با بهره تک رقمی، تنفس حداقل یک ساله و بازپرداخت طولانی مدت، از جمله مطالبات بود. این
تسهیلات می تواند متناسب با حجم کار هتل و مثلاً تعداد اتاق هاي آن در نظر گرفته شود. موضوع دیگر معافیت 100 درصدي
مالیاتی اعم از مالیات بر درآمد و ارزش افزوده تا پایان کرونا است. همچنین تخفیف و بخشودگی ویژه براي هتلداران در ارتباط با
هزینه حامل هاي انرژي و مثلاً پایین آوردن تعرفه مصرف هتلداران در این بخش. به علاوه بخشودگی سهم کارفرما از بیمه کارکنان
می تواند از اشتغال ایجادشده در هتل ها محافظت کند و مانع از تعدیل نیرو شود. امهال بازپرداخت تسهیلات دریافتی براي دوره هاي
مشخص خصوصاً براي هتل هایی که پس از دریافت وام دچار رکود ناشی از بحران هاي سال هاي گذشته و خصوصاً شیوع ویروس

 
کرونا شدند موضوع دیگر است. 

رییس جامعه هتلداران، ارزان سازي سفر را که به تازگی وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی بر آن تاکید داشته از جمله
اقدامات حمایتی دولت از مردم و صنعت گردشگري دانست و افزود: بیشتر هتل ها براي همکاري در این طرح، آمادگی دارند و
حاضرند بدون این که کیفیت خدمات را پایین آورند به سهم خود، به این ارزان سازي سفر کمک کنند. اگر این طرح اجرا شود، هم
مردم از عواید آن بهره مند می شوند و هم چرخ راکد اقتصاد هتل ها تا حدي به حرکت درمی آید. این مطالبات از نظر ما جزیی است

 
که انتظار داریم در دولت جدید محقق شود و صنعت هتلداري تا حدي تقویت شود و جان بگیرد. 

شعارسال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته از سایت خبري تحلیلی عصر ایران ، تاریخ انتشار: 21شهریور1400، کدخبر:802710
www.asriran.com،



اگر برجام به بن بست برسد فاجعه اقتصادي رخ می دهد

منبع: شهید نیوزشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1400/06/21

طیف اصلاح طلب در سال 94 و پس از امضاي برجام با فضاسازي گسترده رسانه اي هشدار داد که هر ...

طیف اصلاح طلب در سال 94 و پس از امضاي برجام با فضاسازي گسترده رسانه اي هشدار داد که هر روز تاخیر در اجراي

 
برجام حدود 400 میلیارد دلار خسارت به کشور وارد می کند. 

 روزنامه آرمان در یادداشتی با عنوان «فرصت لغو تحریم ها از
دست نرود» به قلم «جعفر گلابی» نوشت:«خوب می دانیم که تاوان تاخیر یک روز در لغو تحریم ها را مردم پس می دهند و تاکنون
هم رنج اصلی را مردم و خصوصا محرومان جامعه با گوشت و پوست و استخوان خود لمس کرده اند. براین اساس اگر رفاه و جان و
سلامت مردم در اولویت باشد دولت براي تاخیر در لغو تحریم حتی اگر اقتضاي سیاسی داشته باشد مجال چندانی ندارد. ازطرفی
نشانه هاي التهاب بازار هم روز به روز خود را بیشتر نشان می دهد و اگر خبري منتشرشود که برجام با بن بست روبه رو شده است

 
احتمالا افزایش قیمت ها حالت انفجاري به خود خواهند گرفت». 

این روزنامه اصلاح طلب در ادامه نوشت:«با اینکه گفته شده ما استاد از دست دادن فرصت ها هستیم اما در مجموع زمان براي تصمیم
نهایی فرا رسیده است و دلیل محکمی براي تاخیر در آن به چشم نمی خورد... زندگی زیرتیغ تحریم ها حتی اگر شدنی باشد مثل
زندگی در شرایط جنگی است. شرایطی که در آن سرمایه گذاري هاي داخلی وخارجی به حداقل می رسند، یعنی با وجود تحریم ها
امکان توسعه همه جانبه کشور و رسیدن به رونق اقتصادي میسر نیست. ما تا همین جاي کار هم از سیستم هاي پیشرفته بانکی، از
توسعه تجارت و روش هاي نوین آن، از تکنولوژي هاي مدرن و روزآمد درامور مختلف عقب افتاده ایم بعید نیست که ادامه وضع

 
کنونی فاصله ما با پیشرفت ها را چنان امتداد دهد که پرکردن آن در زمان هاي چند ساله هم میسر نباشد». 

روزنامه آرمان در ادامه تصریح کرد:«اگر موضوع هسته اي ایران حل شود اشتغال پردامنه و گسترده و چندین ساله و همه جانبه ایران
از آن خلاص می شود و امکان توسعه کشور و رفاه و تنفس مردم فراهم می شود و چه بسا رشد اقتصادي سرعتی بی سابقه به خود

 
بگیرد و اقتداري پایدار و مردم پسند از زاویه دیگر حاصل شود». 



 
 

طیف اصلاح طلب در سال 94 و پس از امضاي برجام با فضاسازي گسترده رسانه اي هشدار داد که هر روز تاخیر در اجراي برجام

 
حدود 400 میلیارد دلار خسارت به کشور وارد می کند. 

در نهایت برجام اجرا شد. دولت روحانی در اقدامی عجیب و تأمل برانگیز تمامی تعهدات خود را یکطرفه و غیرمتوازن و پیش دستانه و
با عجله انجام داد و سپس به انتظار نشست تا آمریکا- که به قاتل زنجیره اي توافقات بین المللی مشهور بود- تعهدات خود را آغاز

 
کند. 

دولت اوباما در اولین روز اجراي تعهدات 1+5، نه تنها تحریم ها را لغو نکرد بلکه با انتشار بیانیه اي تحریم هاي جدیدي علیه ایران

 
وضع کرد. 

آمریکا و تروئیکاي اروپا از سال 94 تاکنون به هیچ عنوان به تعهدات برجامی خود عمل نکردند. دولت هاي اوباما، ترامپ و بایدن

 
همگی در خصوص برجام رفتار مشابهی داشتند و آن بی اعتنایی در اجراي تعهدات بود. 

با اینحال جریان اصلاح طلب طوري وانمود می کند که گویا طرف آمریکایی و اروپایی براي لغو تحریم ها بی قرار است و این ایران

 
است که تعلل کرده و لغو تحریم ها را به تاخیر می اندازد. 

همانطور که مقامات ارشد نظام به درستی اشاره کرده بودند، مسئله هسته اي بهانه است، موشکی و منطقه اي و حقوق بشر هم بهانه
است. آمریکا و تروئیکاي اروپا به دلیل آلودگی شدید به خوي غارتگري و سلطه گري در پی تبدیل ایران به لقمه اي راحت الحلقوم

 
براي تاراج و غارتگري هستند. 

راه حل پیشرفت و تحول اقتصادي، بکارگیري دیپلماسی مقتدرانه و اهتمام در رونق تولید و اعتماد به جوانان نخبه و انقلابی و
مجاهدت شبانه روزي و بی اعتمادي به کشورهاي سلطه گر است.



کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید یزد در جایگاه نخست استان ها قرار گرفت

منبع: ایرناشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1400/06/21

یزد- ایرنا- رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت ( صمت ) یزد گفت: کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید این استان در میان
کار گروه هاي تشکیل شده در 31 استان کشور رتبه نخست را به خود اختصاص داد.

یزد- ایرنا- رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت ( صمت
) یزد گفت: کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید این استان
در میان کار گروه هاي تشکیل شده در 31 استان کشور

 
رتبه نخست را به خود اختصاص داد. 

به گزارش ایرنا، محمدرضا علمدار یزدي روز یکشنبه در
نشست کارگروه استان با بیان اینکه از اردیبهشت ماه سال
94 در یزد فعالیت هاي این کارگروه شروع شد، افزود: بر
اساس ارزیابی هاي صورت گرفته در دوره هاي مختلف، یزد

 
همواره داراي رتبه هاي برتر در کشور بود. 

وي با قدردانی از اعضاي کارگروه به ویژه استاندار و معاون امور اقتصادي استانداري ادامه داد: از ابتداي راه اندازي تاکنون 393
کارگروه تسهیل، 206 کمیته تخصصی و سه هزار و 701 جلسه کارشناسی تشکیل شد که نتیجه آن 6 هزار و 898 مصوبه براي 6

 
هزار و 461 پرونده مطرح شده بود. 

این مسئول با اشاره به فعالیت بیش از سه هزار واحد صنعتی در استان یزد اظهار امیدواري کرد که بتوان با همکاري و هم افزایی
اعضاي کارگروه ،گامی در مسیر رفع مشکل واحدهاي صنعتی و مانع زدایی از مسیر تولید برداشت و براي تحقق توصیه هاي رهبر

 
معظم انقلاب اسلامی تلاش کرد. 

علمدار یزدي با بیان اینکه ایجاد زمینه براي تولید و اشتغال محور برنامه هاي دولت براي تحقق اهداف نظام متمرکز است ،یادآور شد:

 
در این خصوص همکاري بسیار خوبی در کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید صورت گرفت. 

در نشست یادشده بر پیگیري طرح ها ، برنامه ها و رفع مشکل فعالان عرصه تولید و امور اقتصادي استان با همراهی بخش خصوصی

 
تاکید شد. 

مطابق آمارهاي منتشره سازمان صنعت، معدن و تجارت(صمت) یزد سه هزار و 700 پروانه صنعتی با سرمایه گذاري اسمی 80 هزار
میلیارد ریال و با حدود 100 هزار نفر اشتغال در استان وجود دارد و یزد در حالی که 1.1 درصد جمعیت کشور را داراست ولی به

 
لحاظ تولید صنعتی 4.4 درصد سهم این بخش را در اختیار دارد. 



یزد به عنوان چهارمین استان صنعتی و دومین استان معدنی کشور شناخته می شود که در تولید محصول کاشی و سرامیک رتبه

 
نخست، محصول نساجی با 25 درصد تولید جایگاه دوم و تولید فولاد در جایگاه سوم قرار دارد. 

 
استان یزد یک میلیون و 200 هزار نفر جمعیت دارد که 87 درصد در 24 شهر و بقیه در روستاها و آبادي ها زندگی می کنند. 

 
برچسب ها 

 
- سال تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها 

 
- جهش تولید 

 
- یزد 

 
- اشتغال زایی 

 
- صمت 

 
پروندهٔ خبري 

- 1400؛ سال تولید، پشتیبانی ها، مانع زدایی ها



درآمد سالانه 3.7 میلیارد دلاري از خط اتیلن غرب در افق 1404

منبع: کالا خبرشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1400/06/21

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی به افزایش تعداد مجتمع هاي متصل به خط اتیلن غرب به 21 مجتمع در افق
1404 اشاره کرد و گفت: ظرفیت تزریق به اتیلن غرب به 3.5 میلیون تن و ارزش فروش محصولات با توجه به تنوعی که از

مسیر اتیلن ایجاد خواهد شد به سالانه 3.7 میلیارد دلار خواهد رسید.

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی به افزایش تعداد
مجتمع هاي متصل به خط اتیلن غرب به 21 مجتمع در
افق 1404 اشاره کرد و گفت: ظرفیت تزریق به اتیلن غرب
به 3.5 میلیون تن و ارزش فروش محصولات با توجه به
تنوعی که از مسیر اتیلن ایجاد خواهد شد به سالانه 3.7

 
میلیارد دلار خواهد رسید. 

به گزارش «کالاخبر» به نقل از نیپنا، بهزاد محمدي امروز
(یکشنبه، 21 شهریورماه) در آیین امضاي قرارداد واگذاري
راهبري خط اتیلن غرب به شرکت راه اندازي و بهره برداري

صنعت نفت(اویکو) این قرارداد خط لوله را با توجه به اینکه تاکنون این حجم از واگذاري به بخش خصوصی انجام نشده بود را منحصر
به فرد عنوان کرد و گفت: این خط از اقدام هاي مهم دولت براي توسعه صنایع پتروشیمی در نوار غربی کشور که این اتفاق در دهه
80 آغاز شد. با اجراي خط لوله اتیلن غرب، اتیلن تولیدي از عسلویه تا شمال غرب ایران منتقل شد و از انشعابات این خط شرکت

 
هاي زیادي بهره مند شدند 

وي با بیان اینکه پس از واگذاري شرکت هاي پتروشیمی به بخش خصوصی، خط اتیلن غرب نیز پس از بهره برداري در سال 91 در
مدیریت بخش خصوصی باقی ماند، افزود: این خط از سوي دولت احداث شده بود و از همان سال ها نهادهاي نظارتی همیشه دغدغه

 
این موضوع را داشتند که چرا این خط صرفاً در اختیار بخش خصوصی است. 

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی به تلاش هاي مدیران عامل پیشین این شرکت براي در اختیار گرفتن خط لوله اتیلن غرب
اشاره کرد و ادامه داد: باتوجه به مقاومتی که شرکت بخش خصوصی از خود نشان داد، بدون اینکه در عمل رابطه مالی و قراردادي بین

 
شرکت ملی صنایع پتروشیمی و آن شرکت وجود داشته این خط سالیان سال در اختیار بخش خصوصی بود. 

محمدي با بیان اینکه از سال 97 حرکت هاي منسجمی بر بازگرداندن این حق از سوي شرکت ملی صنایع پتروشیمی انجام شد،

 
تصریح کرد: ابتداي سال 99 خطی که براي دولت بود به NPC به عنوان مالک اصلی واگذار شد. 

وي با تأکید بر اینکه بلافاصله پس از واگذاري، حراست خط از بخش خصوصی تحویل گرفته شد و فرآیند مناقصه آغاز و در ماه هاي
گذشته پیمانکار این خط درمردادماه امسال انتخاب شد، گفت: این نقطه عطفی بود که پس از نزدیک به یک دهه تلاش مدیریت این



 
خط را توانستیم به شرکت ملی صنایع پتروشیمی منتقل کنیم. 

معاون وزیر نفت در تشریح مشخصات خط لوله اتیلن غرب با اشاره به اینکه این خط از 11 استان عبور می کند، افزود: طول اصلی
خط 1660 کیلومتر، طول انشعابات فرعی 550 کیلومتر و خط دنا نیز 600 کیلومتر است که در مجموع این خط با حدود 2800

 
کیلومتر طول در نوع خود منحصر به فرد است. 

محمدي با اشاره به اینکه خط اتیلن غرب شامل 8 ایستگاه تقویت فشار است که پنج ایستگاه فعال و ایستگاه ششم در حال ساخت
است، اظهار کرد: 13 مجتمع پتروشیمی (هم تزریق کنندگان و هم گیرندگان) به این خط مرتبط هستند و میزان تزریق اتیلن به این

 
خط سالانه 2.1 میلیون تن است که به صورت تجمعی تا به امروز 11 میلیون تن اتیلن به شرکت هاي زیردست توزیع شده است. 

مدیرعامل شرکت ملی صنایع پتروشیمی ارزش محصولات ذیل خط لوله اتیلن غرب را سالانه 2 میلیارد دلار عنوان کرد و افزود: این

 
خط براي 15 هزار نفر اشتغال مستقیم ایجاد کرده است. 

وي با بیان اینکه در افق 1404، 13 مجتمع پتروشیمی متصل به این خط به 21 مجتمع افزایش پیدا خواهند کرد، ادامه داد: بنابراین
ظرفیت تزریق به اتیلن غرب به 3.5 میلیون تن و ارزش فروش محصولات با توجه به تنوعی که از مسیر اتیلن ایجاد خواهیم کرد به

 
سالانه 3.7 میلیارد دلار خواهد رسید و اشتغال مستقیم به عدد 17 هزار نفر می رسد. 

محمدي به 8 طرح در دست اجرا ذیل این خط اشاره کرد که در سال هاي آتی به بهره برداري خواهند رسید و به خط اتیلن غرب

 
متصل می شوند، گفت: این خط بسیار راهبردي و مهم براي وزارت نفت و کشور محسوب می شود. 

معاون وزیر نفت با اشاره به اینکه از مسیر این خط هم اکنون بیشتر پلی اتیلن و پی وي سی تولید می شود، افزود: با توسعه زنجیره
ارزش که از راهبردهاي اصلی شرکت است به انواع پلی اتیلن ها، اتیلن اکساید، اتانول آمین ها ، اتوکسیلات ها و گلیکول اترها دست

 
پیدا خواهیم کرد و تنوعی را در پایین دست صنعت پتروشیمی خواهیم داشت. 

وي تصریح کرد: در برنامه راهبردي شرکت ملی صنایع پتروشیمی که توسعه زنجیره ارزش را هدفگذاري کرده است، 6 زنجیره طرح

 
پیشران درنظر گرفته شده است که یکی از آن ها اتیلن است که امیدواریم از این مسیر آن هدف محقق خواهد شد. 

محمدي به سوابق درخشان شرکت اویکو اشاره کرد و گفت: امیدواریم که این شرکت با ساماندهی مناسب و استفاده از نیروهاي
کارآزموده در این قرارداد بزرگ، شرکت ملی صنایع پتروشیمی را از کیفیت کار خود راضی نگه دارد و شرکت هاي متصل به این خط

دچار مشکل نشوند.



درخواست وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی از تشکل هاي کارگري؛گزارش

مشکلات صنفی و راه حل هاي پیشنهادي ارائه شود

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1400/06/21

خبرگزاري آریا - وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی در نشست با نمایندگان تشکل هاي کارگري سراسر کشور،رفاه کارگران را از اولویت
هاي وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی دانست و از تشکل ها خواست گزارشی از مشکلات صنفی تهیه و راه حل هاي پیشنهادي خود را

 
در این زمینه ارائه کنند. 

به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی، دکتر حجت االله عبدالملکی اظهار داشت: نمایندگان تشکل هاي کارگري با عشق و
بدون منافع مالی فعالیت می کنند و برخی از آنها راه زیادي را طی کرده اند تا در این نشست نقطه نظرات و دغدغه هاي خود را ارایه

 
دهند . 

وي یادآور شد : بخشی از دغدغه نمایندگان تشکل هاي کارگري که شامل رفاه کارگران، امنیت شغلی، مسکن و رفاه اجتماعی است به
موضوعات کلان کشور برمی گردد، هر یک درصد تورمی که در جامعه بالا می رود بخشی از رفاه جامعه از جمله کارگران کاهش می

 
یابد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی عنوان کرد: رفاه کارگران بخشی از موضوعات کلان کشور است، ما مدافع حقوق کارگران هستیم، اگر
تورم را مدیریت کنیم ، کارگران دغدغه دستمزد و مسائل معیشتی را نخواهند داشت و از سوي دیگر تولید کننده نیز به مشکل بر

 
نمی خورد. 

عبدالملکی از همه تشکل ها درخواست کرد گزارشی از مشکلات صنفی و راه حل هاي پیشنهادي ارائه کنند تا این مسائل در کمیته

 
هاي تخصصی مسکن، دستمزد و قراردادهاي کارگري دسته بندي،مطرح و پیگیري شود. 

وي تاکید کرد: در این کمیته ها تعدادي از نمایندگان کارگران و مجلس شوراي اسلامی عضو خواهند شد و برنامه عملیاتی آن تدوین

 
می شود. 

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی عنوان کرد: بخشی از مشکلات، خارج از اختیار این وزارتخانه است و باید در دولت پیگیري شود که در

 
این باره قول قطعی خواهم داد. 

وي مسائل جامعه کارگري را از دغدغه هاي آیت االله رئیسی دانست و گفت: مجلس شوراي اسلامی نیز مجلس انقلابی و پاي کار است

 
که امیدواریم کارها جلو برود و گره مشکلات حل شود. 

 
افزایش ظرفیت تشکل هاي کارگري تا دو برابر 

حاتم شاکرمی، معاون روابط کار نیز، گزارشی از وضعیت تشکل هاي کارگري در کشور ارائه داد و گفت: 13 هزار و 847 تشکل
کارگري و کارفرمایی در کشور وجود دارد که از این تعداد 11 هزار و 68 تشکل به تشکل هاي کارگري مربوط است و 2 هزار و 779

 
تشکل نیز جزو تشکل هاي کارفرمایی هستند . 

وي افزود : هم اکنون بر اساس قانون، چهار تشکل کارگري اصلی در کشور فعالیت دارد که شامل شوراي اسلامی کار جامعه اسلامی

 
کارگران ، انجمن هاي صنفی کارگري و کانون کارگران بازنشسته می شود. 

 
شاکرمی تصریح کرد : کانون کارگران بازنشسته در سطوح مختلف شهرستان، استان و ملی فعالیت می کنند. 

معاون روابط کار ادامه داد : هم اکنون 2200 شورا ي اسلامی کار با حدود 11 هزار منتخب به عنوان اعضاي اصلی شورا و 7000
نماینده کارگران واحد وجود دارد و 1496 انجمن صنفی کارگران در کشور حدود 7480 اعضاي هیات مدیره این انجمن فعالیت دارند

 
 .



 
شاکرمی بیان داشت: همچنین 353 کانون بازنشستگان در سطوح مختلف شهرستانی، استانی و ملی فعالیت دارند. 

وي در ادامه افزود: نمایندگان کارگران این تشکل ها در مراجع تصمیم گیري مثل شوراي عالی کار، شوراي عالی حفاظت فنی ،
شوراي عالی اشتغال، مراجع حل اختلاف ، هیئت امناي سازمان تامین اجتماعی ، کنفرانس بین المللی کار و هیئت هاي اجرایی

 
مجموعه هاي فرهنگی و ورزشی نیز حضور دارند. 

شاکرمی افزود : اولویت تشکل هاي کارگري با هر تفکر سیاسی ،همواره پایبندي به نظام، انقلاب و دفاع از منافع صنفی کارگران کشور

 
بوده است . 

وي تصریح کرد : البته قوانین مربوط به تشکل هاي کارگري،کارفرمایی نیازمند اصلاح است که باید با مشارکت کارگران و کارفرمایان

 
صورت گیرد، خوشبختانه سیاست ما طی این سال ها اجراي قانون بوده است. 

 
مشکلات اصلی کارگران؛ امنیت شغلی، معیشت کارگران و تشکل یابی 

علی خدایی نایب رئیس کانون عالی شوراهاي اسلامی کار کشور نیز در این نشست به عنوان نماینده کارگران در شوراي عالی کار سه

 
دسته از مشکلات اصلی کارگران را امنیت شغلی، معیشت کارگران و تشکل یابی عنوان کرد. 

 
خدایی همچنین گفت: امروز دستمزد دریافتی کارگران حداکثر 36 درصد از هزینه یک خانوار معمولی کارگران را پوشش می دهد. 

به گفته نماینده کارگران در شوراي عالی کار، درخواست کارگران این است هرچه سریع تر نشست شوراي عالی کار در مورد رسیدگی

 
به وضع معیشت کارگران و بررسی راهکار ترمیم قدرت خرید کارگران تشکیل شود. 

 
وي همچنین خواستار جلوگیري از نفوذ جریان هاي سیاسی در حوزه تخصصی تشکل هاي کارگري شد. 

 
امنیت شغلی، خواسته اصلی کارگران  

سید محمد یاراحمدي نماینده مجمع نمایندگان کارگري عنوان کرد: ما خوشحال هستیم که آقاي رئیس جمهور با کارکنان بهشت

 
زهرا و کارگران معدن زغال سنگ طبس دیدار کردند و این نشان می دهد دولت به کارگران توجه ویژه دارد.  

به گفته وي، خواسته کارگران امنیت شغلی است و در کارگاه هاي یک تا 10 نفره باید نماینده کارگران حضور داشته باشند تا صداي

 
کارگران در تشکل ها شنیده شود. 

به گفته این نماینده کارگران در شوراي عالی کار ، هر سال واژه هاي اقتصادي مطرح می شود اما قراردادهاي کارگري به سه ماه و

 
کمتر رسیده در حالی که قراردادهاي اجاره منزل حداقل یک ساله است که با این شرایط کارگر امنیت فکري ندارد. 

وي خواستار سه جانبه گرایی در اداره سازمان تأمین اجتماعی،تهیه اقلام سبد معیشت ، حل مشکل مسکن کارگران و حذف شرکت

 
هاي پیمانکاري در مورد کارگران شد. 

 
لزوم برقراري عدالت در حوزه اشتغال و حقوق زنان و تامین مسکن کارگران 

ابوالفضل اشرف منصوري، نماینده کانون عالی انجمن هاي صنفی کارگران کشور در خصوص مطالبات کارگران به اختصار گفت : تحقق
اهداف کار شایسته و پیگیري و اجراي مصوبه دولت در زمینه کار شایسته ، عدالت آموزشی در کارهاي هم ارزش و اجراي مقاوله نامه
بین المللی کار شماره 100، برقراري عدالت در حوزه اشتغال و حقوق زنان و اجراي همسان سازي معیشت بازنشستگان مسکن
کارگران، تضمین حقوق کارگران از طریق الحاق به مقاوله نامه هاي 87 و 98 سازمان بین المللی کار ، اصلاح شوراي عالی کار به
منظور تقویت سه جانبه گرایی، ایجاد نظام فراگیر بیمه هاي اجتماعی و رفع موانع بیمه کارگران ساختمانی، ایجاد خدمات بیمه اي در
کارگران، ارتقاء جایگاه مسئولان ایمنی ، اصلاح آیین نامه مربوط به حضور مسئولان ایمنی و بهداشت ، اصلاح قانون بیمه بیکاري ،
جلوگیري از قراردادهاي موقت و مردمی کردن اقتصاد از طریق تعاونی هاي کارگري ، مهمترین مطالبات جامعه کارگري از دولت به

 
ویژه وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی است . 

 
درخواست حضور نماینده بازنشستگان در شوراي عالی کار و هیات امناي تأمین اجتماعی 

محمد اسدي، نماینده کانون عالی کارگران بازنشسته کشور گفت: باید به خواسته تشکل هاي کارگري جامه عمل بپوشانید و همسان

 
سازي حقوق بازنشستگان اجرا شود. 

وي افزود: موضوع دیگر قانون الزام سازمان تأمین اجتماعی به تأمین هزینه درمان کارگران بازنشسته است اما چون این قانون رعایت

 
نمی شود بازنشستگان مجبورند از بیمه هاي تکمیلی استفاده کنند.  



به گفته اسدي، سال هاي قبل براي بیمه تکمیلی سه هزار تومان پرداخت می شود در دوره قبل این رقم به 21 هزار تومان افزایش

 
یافت که انتظار داریم 50 درصد از حق بیمه تکمیلی را تامین اجتماعی تقبل کند. 

نماینده کانون عالی بازنشستگان کشور بیان داشت: با توجه به اینکه حداقل حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی به مصوبات شوراي
عالی کار گره خورده است ،درخواست می کنیم نماینده ي تشکل هاي ما در جلسات شوراي عالی کار حضور داشته باشد. همچنین

 
درخواست حضور نماینده بازنشستگان را در هیات امناي تأمین اجتماعی داریم . 

 
ضرورت حضور جامعه کارگري و کارفرمایی در ساختار حاکمیتی شستا 

ستار حاتم نژاد، مسئول جامعه اسلامی کارگران گفت: جامعه کارگري و کارفرمایی باید در ساختار حاکمیتی شستا حضور داشته باشند
چون اموال شستا و تأمین اجتماعی متعلق به جامعه کارگري و کارفرمایی است، در حالی که هیچ یک از نمایندگان تشکل هاي

 
کارگري و کارفرمایی در سازمان تأمین اجتماعی و شستا دخالتی ندارند. 

وي بیان داشت: ما در کشور یک میلیون کارگاه داریم، 13 هزار تشکل کارگري وجود دارد و یکی از دلایل عدم توسعه تشکل هاي

 
کارگري بی انگیزه بودن آنها است، باید براي کارگران دوره هاي آموزشی در نظر گرفته شود. 

 
نماینده جامعه اسلامی کارگران ادامه داد: تشکل هاي کارگري نباید خانه خلوت احزاب باشند. 

وي افزود: برخی از نمایندگان کارگران در شوراي حل اختلاف 20 سال در رأس تشکیلات حضور دارند که این حضور بیش از حد
باعث فساد می شود، باید بخشنامه اي تدوین شود که هر نماینده کارگري یا کارفرما حداکثر دو دوره یا به طور متناوب سه دوره در

 
شوراي حل اختلاف باشد، همچنین در شوراي عالی کار مدت زمان از دو به سه سال ا فزایش یابد. 

براي توسعه کمی و کیفی تشکل ها نیز لازم است که اقدامات لازم صورت گیرد که دوره هاي آموزشی نیز در این زمینه ضروري است.

 
حداقل مزد کارگران ، 33 درصد از هزینه زندگی معمولی کارگر را پوشش دهد 

 
حسن صادقی معاون دبیر کل خانه کارگر اظهار داشت: 2.3 میلیون عضو غیر اجباري در خانه کارگر حضور دارند. 

 
وي ادامه داد: باید سیاست دولت تثبیت نرخ ارز و کنترل نرخ تورم باشد چون آتش نرخ تورم از پول پرقدرت به وجود می آید. 

معاون دبیرکل خانه کارگر عنوان کرد: باید روي ترمیم دستمزد کارگر تمرکز شود، در حال حاضر حداقل مزد کارگران می تواند 33
درصد از هزینه زندگی معمولی کارگر را پوشش دهد، یعنی کارگر 67 درصد کسري بودجه دارد که مجبور است شغل دیگري بگیرد ،

 
نیاز داریم از مردم براي بخش مولد اقتصاد دعوت کنیم . 

 
اساسنامه صنفی انجمن رانندگان تغییر کند 

هاشم مظاهري، دبیر انجمن صنفی رانندگان گفت: برخی تشکل هاي صوري در انتخابات انجمن رانندگان شرکت کردند ، بنابراین

 
خواهان این هستیم اساسنامه صنفی انجمن رانندگان را تغییر دهید. 

وي افزود: با وزارتخانه هاي صمت و راه و شهرسازي در مورد عدم اجراي قوانین، عدم نظارت و کنترل بر بازار لوازم جانبی مورد نیاز

 
رانندگی مشکل داریم.  

دبیر انجمن صنفی رانندگان عنوان کرد: ما از مسئولان بهداشت کار و حفاظت و ایمنی فنی می خواهیم بحث سخت و زیان آوري

 
رانندگی جاده ها را مطرح کنند. 

مظاهري اظهار داشت: در گذشته، در قانون بودجه ، یارانه اي براي حق بیمه رانندگان درنظر گرفته شده بود که در بودجه 1400 لغو

 
شد، از سال 1397 بحث بیمه رانندگان دچار مشکل شده است. 

 
جامعه استادان حق التدریس کشور، مظلوم ترین هستند 

علی قزل سفلو، نماینده انجمن صنفی استادان حق التدریس دانشگاه گفت: جامعه استادان حق التدریس کشور مظلوم ترین هستند
30 هزار استاد حق التدریس در کشور داریم که 70 درصد آنها حتی شرایط ازدواج پیدا نمی کنند چون ما اصلاً بیمه و امنیت شغلی

 
نداریم و در حال حاضر 56 درصد از حق التدریسان به خارج مهاجرت می کنند.  

وي گفت: 313 مؤسسه آموزش عالی در کشور داریم که 50 درصد آنها فاقد هیأت علمی هستند از 50 درصد بقیه نیز برخی افراد

 
بازنشسته را به کار گرفته اند تا بیمه ندهند.  

قزل سفلو خاطرنشان کرد: باید در تعامل بین وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی و وزارت علوم مشکلات استادان حق التدریس حل



 
شود.  

 
712 تشکل صنفی عضو خانه حمل ونقل کشور هستند 

غلامرضا خادمی زاده، نماینده مجمع کارگران گفت: در خانه حمل ونقل 15 تشکل صنفی و 340 انجمن صنفی حضور دارند که در

 
مجموع 712 تشکل صنفی عضو خانه حمل ونقل کشور هستند که در زمان آقاي رحمتی وزیر اسبق راه و ترابري ایجاد شده است.  

 
خادمی زاده عنوان کرد: آنچه موجب فساد می شود انجمن هاي صوري هستند که تشکل هاي صوري درست کرده اند.  

 
بسیاري از زنان کارگر بیمه نیستند 

سمیه گلپور، رئیس کمیته بانوان کانون عالی انجمن صنفی کارگران اظهار داشت: ما تشکل هاي زیادي در حوزه زنان کارگري نداریم،

 
بسیاري از زنان کارگر بیمه نیستند، در حالی که مانند مردان و یا حتی بیشتر از آنها کار می کنند. 

وي گفت: برخی از زنان با حقوق ماهیانه 500 هزار تا یک میلیون تومان هم کار می کنند و مشکلات بنیادي در قرارداد کارگري زنان

 
وجود دارد. در برخی از قراردادهاي کارگري براي زنان کمتر از 30 روز قرارداد می بندند یا چک سفید امضا و سفته می گیرند . 

گلپور، رئیس کمیته بانوان کانون عالی انجمن صنفی کارگران گفت: مجلس شوراي اسلامی اگرچه تصویب کرده مادري براي دوره

 
زایمان 9 ماه به مرخصی برود اما باید امنیت شغلی او رعایت شود. 

وي خاطرنشان کرد: هنوز کارگروهی براي پیگیري مشکلات زنان کارگر نداریم، در حالی که میلیون ها زن در کشور مشغول کار

 
هستند. 

 
کمبود منابع انسانی در بخش حمل ونقل دریایی 

سامان رضایی، دبیر انجمن دریانوردان تجاري ایران گفت: دریانوردان در راستاي تأمین کالاهاي اساسی اقدام می کنند در سال 2008
تعداد 108 کشتی نفتکش تحریم شدند، انجمن صنفی دریانوردان براي حل مشکلات ناوگان حمل ونقل و حتی مشکل کشتی غرق
شده سانچی اقدام کرد. رضایی گفت: در مورد توقیف کشتی انگلیسی و کشتی کره جنوبی هم انجمن دریانوردان در تعامل با سازمان

 
بین المللی کار و آي تی اف نسبت به حل این مسائل اقدام کرد. 

 
وي گفت: ما در بخش منابع انسانی حمل ونقل دریایی دچار کمبود هستیم. 

 
کمیته هاي تخصصی براي مسکن کارگران و مشکلات آنان تشکیل شود 

علی بابایی، نماینده مجلس شوراي اسلامی گفت: باید عدالت مزدي در بین کارگران برقرار و قانون کار اصلاح شود در حال حاضر
کارگران و کارفرمایان در مدیریت تأمین اجتماعی دخالتی ندارند، در حالی که باید بحث سه جانبه گرایی رعایت شود که اوج سه

 
جانبه گرایی در شوراي عالی کار است.  

 
بابایی گفت: باید نشست هاي شوراي عالی کار حداقل هر سه ماه یا ماهی یک بار برگزار شود.  

عضو فراکسیون تعاون مجلس شوراي اسلامی خطاب به وزیرتعاون، کار و رفاه اجتماعی عنوان کرد: باید کمیته هاي تخصصی براي

 
مسکن کارگران و مشکلات آنان تشکیل شود. 

 
طولانی بودن فرایند شکایت کارگري 

یکی دیگر از نمایندگان کارگران هم از سامانه جامع روابط کار انتقاد کرد و گفت: در گذشته کارگران شکایت خود را به شوراي حل ا

 
ختلاف می بردند الان باید در سامانه جامع روابط کار ثبت نام کنند و براي یک شکایت کارگري 2-3 روز معطل می شوند. 

این نماینده کارگري افزود: کارگران کوره پزخانه ها، دستمزد اندکی می گیرند ما حدود 30 هزار کارگر داریم که از حداقل دستمزد
شوراي عالی کار هم محروم هستند، در حال حاضر پنج هزار کارگر در نیروگاه دماوند هستند که از دو سال قبل تشکل کارگري

 
ندارند.  

 
بیمه کارگران ساختمانی در مجلس معطل مانده است 

صالحی، دیگر نماینده کارگران عنوان کرد: بیمه کارگران ساختمانی هنوز در مجلس معطل مانده و 200 هزار کارگر ساختمانی منتظر

 
تعیین تکلیف بیمه تأمین اجتماعی هستند. 

 
صالحی گفت: باید با اصلاح ماده 5 سهمیه کارگران ساختمانی را آزاد کنیم. 

 
با حل مشکلات کارگران معدن ، اقتصاد معدن رونق می گیرد 



شوکت، دیگر نماینده صنفی کارگران در این نشست بیان داشت: اگر کارگران ساختمانی بیمه شوند ماهانه بین 7 تا 10 هزار میلیارد
تومان حق بیمه به صندوق تأمین ا جتماعی واریز می شود در حالی که صندوق تأمین اجتماعی در حال حاضر، ماهانه چهار هزار
میلیارد تومان کسري دارد و کارفرمایان که در کار ساخت و ساز هستند به راحتی می توانند به جبران کسري صندوق تأمین اجتماعی

 
اقدام کنند. 

وي افزود: خوشبختانه رئیس جمهور در نخستین اقدام بین کارگران بهشت زهرا و کارگران معدن رفت و از آنها دلجویی کرد که این

 
نشان می دهد دولت می خواهد مشکلات کارگران معدن را حل کند.  

این نماینده کارگري عنوان داشت: کشور ما با دارا بودن یک درصد جمعیت جهان 7 درصد معادن جهان را در خود دارد و ما باید

 
مشکلات کارگران معدن را حل کنیم تا اقتصاد معدن رونق بگیرد. 

 
1500 انجمن کارگران داروخانه ها و 21 کانون سراسري وجود دارد 

یکی دیگر از نمایندگان کارگري در این نشست گفت: کارگران داروخانه ها همانند کارگران معدن مظلوم هستند، 1500 انجمن
کارگران داروخانه ها و 21 کانون سراسري وجود دارد، متأسفانه تشکل هاي صنعتی به جاي حل و فصل مشکلات صنفی کارگران به

 
فکر مسائل سیاسی هستند. 

 
اصلاح قانون بیمه بیکاري در دستور کار قرار گیرد 

ابوالفضل عنابستانی، عضو فراکسیون تعاون و اشتغال مجلس به اصلاح قانون بیمه بیکاري اشاره کرد و گفت: در شرایط کرونا ،

 
کارگرانی که حتی در سازمان تأمین اجتماعی ثبت نام نشده بودند، بیکار شده و شغل خود را از دست داده اند. 

وي با بیان اینکه لایحه اصلاح بیمه بیکاري 10 سال است که در مجلس معطل مانده گفت: هر موقع آن را بررسی می کنیم با اصل
75 روبرو می شود که مجلس نمی تواند طرحی که داراي بار مالی است مصوب کند، بنابراین از وزیر جدید تعاون، کار و رفاه اجتماعی

 
می خواهیم اصلاح قانون بیمه بیکاري را در دستور کار قرار دهد. 

نماینده سبزوار در مجلس شوراي اسلامی همچنین در مورد طرح بیمه کارگران ساختمانی گفت: پیش بینی می شود حدود 400 هزار
کارگر ساختمانی در کشور داریم که بیمه نیستند و سازمان تأمین اجتماعی هم زیر بار بیمه آنها نمی رود که باید فکري براي کارگران

 
ساختمانی داشته باشیم. 

عضو فراکسیون تعاون گفت: باید صندوق تأمین اجتماعی و هیأت امناي تأمین اجتماعی احیا شود و کار آن را به خود کارگران و
کارفرمایان واگذار کنیم. کارگران قیم نمی خواهند و ما در مجلس آمادگی داریم قانون را اصلاح کنیم و در فراکسیون تعاون و صحن

 
مجلس براي اصلاح قانون کار تلاش می کنیم. 

نوروزي دیگر نماینده مجلس در این نشست اظهار داشت: در حال حاضر 11.3 هزار عنوان قانونی در کشور داریم که باید بسیاري از

 
این قوانین تنقیح شوند بحث امنیت شغلی کارگران، ساماندهی قراردادهاي موقت کار از جمله این موارد است. 

 
وي بر اجراي سه جانبه گرایی با حضور نمایندگان کارگري، کارفرمایی و دولت در مورد قوانین کار و کارگري تاکید کرد. 

 
21 شهریور 1400 20:36 

 
کد خبر : 245,311 

 
کلیدواژه ها: وزیرتعاون،کارورفاه اجتماعی,حجت االله عبدالملکی,تشکل هاي کارگري 

نظرات بینندگان



«حسین مدرس خیابانی» استاندار سیستان و بلوچستان شد

منبع: اکو فارسشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1400/06/21

در جلسه بعدازظهر امروز یکشنبه هیئت دولت به ریاست آیت االله سید ابراهیم رئیسی، استاندار منتخب سیستان و بلوچستان
از هیئت وزیران رأي اعتماد گرفت.

به گزارش فارس، در جلسه بعدازظهر امروز یکشنبه هیئت دولت به ریاست آیت االله سید ابراهیم رئیسی، استاندار منتخب

 
سیستان و بلوچستان از هیئت وزیران رأي اعتماد گرفت. 

در این جلسه، اعضاي دولت پس از بررسی سوابق اجرایی و مدیریتی آقاي حسین مدرس خیابانی، به وي به عنوان استاندار سیستان و

 
بلوچستان رأي اعتماد دادند. 

مدرس خیابانی داراي مدرك کارشناسی مهندسی مواد و متالوژي، کارشناسی ارشد مهندسی صنایع و دوره دکتراي مدیریت

 
استراتژیک است. 

وي پیش از این در سِمت هایی همچون سرپرستی و قائم مقامی وزارت صنعت، معدن و تجارت، مسئول لجستیک و عضو ستاد ملی

 
کرونا، عضو ستاد اقتصادي دولت و دبیر ستاد تنظیم بازار کشور فعالیت داشته است. 

 
در ادامه جلسه، اعضاي دولت تعدادي از پیشنهادهاي دستگاه هاي اجرایی را بررسی و به تصویب رساندند. 

هیئت وزیران به منظور تأمین نظر رئیس مجلس شوراي اسلامی، با پیشنهاد معاونت حقوقی رئیس جمهور مبنی بر اصلاح آیین نامه
اجرایی ماده (14) قانون حمایت از هنرمندان، استادکاران و فعالان صنایع دستی با محوریت نحوه صدور مجوز فعالیت هاي صنایع

 
دستی و فرش دستباف موافقت کرد. 

 
بر این اساس، متقاضیان مجوزهاي مندرج در ماده (3) قانون فوق باید داراي شرایط زیر باشند: 

 
- تابعیت ایران و یا دارا بودن گذرنامه و پروانه کار براي اتباع خارجی 

 
- داشتن حداقل (18) سال سن 

- داشتن کارت پایان خدمت وظیفه عمومی یا معافیت دایم و یا گواهی معافیت تحصیلی براي آقایان به استثناي مواردي که از

 
مصادیق پروانه کسب و اجازه اشتغال نیستند. 

 
- امکان بهره برداري قانونی از محل فعالیت حسب نوع مجوز 

همچنین اداره نظارت بر اماکن عمومی نیروي انتظامی جمهوري اسلامی ایران موظف است با توجه به نظر کارگروه رسیدگی به



تخلفات و حسب مورد برابر اعلام اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان و اداره کل صنعت، معدن و تجارت

 
استان، از ادامه فعالیت واحدهاي متخلف جلوگیري کند. 

دولت در ادامه، ضمن اعلام نظر درخصوص تعدادي از طرح هاي نمایندگان مجلس شوراي اسلامی، نمایندگان خود را براي پیگیري
موضوعات مربوط تعیین کرد.



رونق تولید و توسعه در دستان زنان

منبع: مرورشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1400/06/21

یکی از مهم ترین معیارها جهت سنجش درجه توسعه یافتگی یک کشور، میزان اهمیت و اعتباري است که آن کشور در ایجاد
اشتغال و تولید اقتصادي به زنان می دهد.وقتی از اشتغال و کارآفرینی زنان بحث...

 
 

یکی از مهم ترین معیارها جهت سنجش درجه توسعه یافتگی یک کشور، میزان اهمیت و اعتباري است که آن کشور در ایجاد اشتغال

 
و تولید اقتصادي به زنان می دهد. 

وقتی از اشتغال و کارآفرینی زنان بحث می شود، اولین چیزي که به ذهن می آید تعداد زنان کارمند و معلم است، در حالی که

 
بالاترین میزان اشتغال به زنان روستایی، خوداشتغال و کارآفرین اختصاص دارد. 

با توجه به این که نیمی از کل جمعیت کشور را زنان تشکیل می دهند، عدم مشارکت زنان در فعالیت هاي اقتصادي می تواند مشکلی
بر سر راه توسعه ي کشور تلقی شود. این درحالیست که ضرورت کارآفرینی زنان را باید با افزایش و گسترش فرصت هاي شغلی بر
مبناي خلاقیت و نبوغ آنها مهیا کرد. کارآفرینی زن و مرد نمی شناسد و در این بین طی سالهاي اخیر زنان زیادي براي تثبیت جایگاه
خود درعرصه کار آفرینی ورود کردند، علیرغم اینکه موانع زیادي بر سر راه آنها قرار داشت اما اکنون این افراد موفق شده اند تا

 
تفکرات منفی و پیش داورانه در مورد توانایی زنان را از میان بردارند. 

شروع فعالیت با دستان خالی و نبود حمایت هاي دولتی کلید واژه هاي این زنان موفق در کار آفرینی شان بود. به سراغ چند بانوي

 
کارآفرین گیلانی رفتیم و از آنها در خصوص فعالیت و موانع پیش روي شان پرسیدیم. 

«آذرچهر آل بویه» هنرمند سفالگر و مدیر مجتمع گردشگري آذرچهر در منطقه سیاهکل در کیلومتر یک جاده دیلمان روستاي
مهربن است. او از نوجوانی با آموزش سفالگري و رشد دراین رشته هنري موفق شد یکی از جوانترین مربیان صنایع دستی استان در
سفالگري باشد. فعالیت چند ساله او به عنوان مربی و حضور در نمایشگاه هاي عرضه مستقیم صنایع دستی، فرصتی براي او بود تا به
فکر راه اندازي کسب و کار مستقل خود باشد. این فرصت از سال 1383 براي او با اجاره کارگاهی در منطقه گردشگري سیاهکل

 
فراهم شد. 

از سفالگري در فنی حرفه اي تا راه اندازي مجموعه گردشگري  «در نوجوانی به کار سفالگري علاقه مند شدم و از 16 سالگی در
کلاسهاي فنی حرفه اي ثبت نام کردم.» آل بویه با بیان این جمله، صحبت هایش را اینگونه ادامه می دهد: علاقه ام به این هنر آنقدر
زیاد بود که خیلی زود در این رشته پیشرفت کردم، بطوریکه طی سالهاي 79 تا 81 ازسوي صنایع دستی بعنوان مربی سفالگري جذب

 
شدم. 

اما به طور حرفه اي از سال 1383 سفالگري را کسب و کار حرفه اي خودم انتخاب کردم و در این سال اولین کارگاه شخصی خودم را

 
با اجاره کارگاهی از صنایع دستی در سیاهکل راه اندازي کردم. 



این کارآفرین می گوید تنها وسیله امرار معاش اش در ابتدا تنها یک چرخ سفالگري بوده است: تنها دارایی من یک چرخ سفالگري بود
که از مربیگري در صنایع دستی خریده بودم. بعد ازاینکه صنایع دستی در شرکت بازرگانی صنایع دستی ادغام شد من هم کارگاه
خودم را که فقط یک کوره در آن نصب بود از سازمان اجاره و سفالگري را براي کسب درآمد شروع کردم. اولین تجربه حضور و عرضه
تولیداتم هم در نمایشگاه تخصصی صنایع دستی بود که توانستم با فروش محصولات به یک شبکه ارتباطی خرید و فروش وصل شوم.

 
در ابتدا سود کمی نصیبم شد که توانستم با آن هزینه هاي اولیه کارگاهم را پوشش بدهم. 

سالهاي گذشته همزمان 12 نفر در کارگاهم همزمان مشغول به کار و آموزش بودند اما مشکلات اقتصادي آنقدر زیاد بود که بعد از
مدتی از تعداد مخاطبان و متقاضیان سفالگري من کاسته شد و من به ناچار وارد شغل دومم شدم. البته هیچگاه سفالگري را رها

 
نکردم. 

کارآفرینی دردسرهاي کوچک و بزرگی دارد که مهمترین آنها بی ثباتی است. وقتی از این زن کارآفرین می پرسم چگونه راه پیشرفت
وي میسر شد؟ می گوید: ابتدا با خرید کارگاه از صنایع دستی و سپس خرید زمینی در مجاورت آن، به مرور کارگاهم را به مجموعه
گردشگري تبدیل کردم. سالها طول کشید و حالا 8 نفر در کنار من مشغولند. همچنین در مجموعه ي گردشگري ام، محصولات
سفالگري خودم را به صورت مستقیم در مقابل مشتري تولید وعرضه می کنم. این کار، در جذب مشتري بیشتر خیلی تاثیر گذار بوده
و موجب شد هنرم در معرض دید گردشگران قرار بگیرد. بطوریکه از سال 94 توانستم با فروش مستقیم و راه اندازي گالري، بخش
تولید و فروش را به صورت ارتباط مستقیم با مشتري تبدیل کنم و به نوعی برند سفال خودم را در منطقه گردشگري سیاهکل ایجاد

 
کردم. 

وي ادامه می دهد: کسب و کارم آنقدر توسعه پیدا کرد که حالا همزمان با کارگاه در مجموعه گردشگري خودم، اقامتگاه و رستوران
نیز راه اندازي کردم. این تصمیم موجب رونق کار و فعالیت هنري ام شد. حتی برخی از گردشگران درهمین جا بعد از مشاهده آثارم،

 
آموزش هم دریافت می کنند. مشتریان من نیز عمدتا توریستها وفروشندگان سفال از سایر شهرستانهاي استان هستند. 

استفاده از تسهیلات حمایتی صنایع دستی در بخش کار آفرینی بسیار سختگیرانه است. وام هاي ارایه شده درحوزه ي صنایع دستی
باید با سود پایین باشد اما سختگیریهاي زیادي از سوي بانکها براي پرداخت تسهیلات کم بهره ارایه می شود که موجب شده فعالان

 
این بخش به کلی از دریافت وام منصرف شوند. 

اما موانع پیش روي یک کارآفرین چیست؟ این بانوي خلاق به مرور می گوید: کسب و کارهاي مشابه زیادي در منطقه سیاهکل و

 
شهرستانهاي همجوار وجود دارد. اما فقط کارگاه و کسب کار چند وجهی من موفق شد به برند سفالگري منطقه تبدیل شود. 

با این وجود نبود منابع انسانی وعدم خلاقیت بزرگترین مانع در توسعه این کسب و کاراست. هر چند  علاقه مندان زیادي براي
آموزش به این مجموعه ورود می کنند اما باید انگیزه و میزانی خلاقیت و ذوق وسلیقه در افراد علاقه مند داشته باشد تا هنرجویان

 
این حرفه را به عنوان کسب و کار خود برگزیند. 

اما این شغل نیز مانند هر شغل دیگري همزمان با شبوع کرونا با مشکلات بسیاري مواجه شد: شیوع کرونا تاثیر زیادي در کاهش
مشتریان و رکود فعالیت حرفه اي ام داشت. همین حالا هم تحت تاثیر کرونا قرار داریم. چون صنایع دستی دغدغه و کالاي مورد نیاز
سبد خرید مردم نیست. به همین خاطر از میزان تولیدات من به دلیل کاهش تقاضا به شدت کاسته شده است. حتی در مواقعی
همچون ابتداي شیوع کرونا در اواخر سال 98 ، تولید کارگاه مدتی به طور کامل متوقف شد. اکنون نیز در هزینه هاي روزمره کارگاه و



 
مجموعه گردشگري مانده ام و نیاز به حمایت سازمان گردشگري داریم. 

به گفته وي تاکنون از هیچ حمایت دولتی براي رونق کسب و کار در این ایام برخوردار نبوده است: براي استفاده از تسهیلات حمایتی
صنایع دستی خیلی سختگیري می کنند. چون وام هاي ارایه شده با سود پایین هستند بانکها اذیت می کنند. آنقدر که موجب شده
فعالان این بخش به کلی از دریافت وام منصرف شوند.  ما فعالان صنایع دستی به حمایتهاي بانکی با سود پایین نیازمندیم. اما بانکها

 
اصلا تعامل ندارند. 

«زهره حکیمی» بانوي کارآفرین رحیم آبادي که سبزي خورد کردن و تهیه ترشیجات و فروش وقتی زن ها حامی هم می شوند 
انواع صیفی جات را پیشه خود قرار داده هیچگاه گمان نمی کرد، آنقدر کسب و کارش رونق پیدا کند که بتواند بیش از 50 زن
سرپرست خانوار و دانشجو را زیر چتر حمایتی هاي خود قرار دهد. هر چند که خود هیچگاه از حمایتهاي دستگاه هاي دولتی و بانکها

 
برخوردار نشد. با وي از شروع کارش و سختی هاي که متحمل شد صحبت کردیم. 

از کارگري در مزارع تا اشتغالزایی 50 نفره وي در پاسخ به این سوال که چگونه به فکرراه اندازي این فعالیت افتادید؟ می گوید: در
سن جوانی با داشتن دو پسربچه از همسرم جدا شدم. یعنی شوهرم به خارج از کشور رفت. من ماندم با دو پسر بچه. به خانه پدرم
برگشتم. از همان ابتدا به دلیل مشکلات معیشتی و مالی به ناچار در مزارع و باغات همسایه ها شروع به کارگري کردم. آنقدر شرایط
زندگی و معیشتی برایم سخت می گذشت که بارها به کمیته امداد مراجعه کردم. اما هر بار با این بهانه که باید شغلی براي خودم

 
ایجاد کنم تا به من وام بدهند با دستان خالی به خانه پدرم برگشتم. 

ابتدا به سراغ آرایشگري رفتم اما تعداد بالاي سالن هاي ارایشگري در منطقه زیاد بود و نتواستم در این شغل موفق باشم. بعد به
پیشنهاد خواهرم به بهزیستی رفتیم. از آنجا هم دست خالی بازگشتیم. بعد ازمدتی خواهرم پیشنهاد سبزي خورد کردن براي همسایه
ها را به من داد. بعد از کمی پرس و جو با همه پس انداز و سرمایه ام به مبلغ 200 هزار تومان که از کارگري در مزارع داشتم و براي
زمستان کنار گذاشته بودم توانستم یک دستگاه سه کیلویی سبزي خورد کن خریداري کنم. همان ابتدا فقط 120 هزار تومان هزینه
خرید دستگاه شد و از اینکه کل پس انداز زمستانم را صرف خرید آن دستگاه کردم خیلی اشک ریختم. اینکه چگونه زمستان را با دو

 
کودك سپري کنم. از رحیم آباد تا محله گلدشت گریستم. 

سال 1381 بود که اولین سفارش خودم را از خانواده و همسایه ها گرفتم. در شروع کارم جا و مکان نداشتم. کارم را در حیاط خانه
پدرشروع کردم. از آنجایی که در منطقه ما سبزي ترش واش محبوبیت زیادي دارد براي همین با زنان فامیل تماس می گرفتم و می
گفتم اگر سبزي ترش واش دارید برایتان خورد می کنم. در ماه هاي سال اول فعالیتم، کسب و کارم شروع به سودهی کرد. آنقدر
سفارش خورد کردن سبزي زیاد شد که ناچار بودم صبح هاي زود کارم را شروع کنم و تا پاسی از شب روزانه 100 کیلو سبزي را با

 
یک دستگاه سه کیلویی خورد می کردم. کم کم پیاز و دیگر سبزیهاي خورشتی و ترشیجات هم به کارم اضافه شدند. 

بعد از مدتی احساس کردم خانواده ام ناراحت هستند چون رفت و آمد به خانه پدرم زیاد شده بود و هزینه آب وبرق خانه پدري  زیاد
شده بود. براي همین از پدرم خواستم انبار بزرگش را در اختیارم بگذارد. از آنجایی که دیگر درآمد داشتم براي انبار پدرم کنتور آب و

 
برق خریدم . بعد از مدتی آنقدر سفارش کارم زیاد شده بود که گاهی فیوز کنتور برق می پرید. 

اما آیا در سالهاي گذشته همزمان با کار، افراد دیگري نیز به شغل تولید فرآورده هاي غذایی مشغول بودند؟ پاسخ این سوال را خانم
حکیمی اینگونه می دهد: آن زمان که من این شغل را انتخاب کردم فقط تعدادي از مددجویان بهزیستی زیر نظر اداره به این کار
اشتغال داشتند. اما بعد از افزایش مشتریها، دیدم که در محله، برخی دیگر از خانمها این کار را شروع کردند. اصلا ناراحت نشدم. چون



من مشتریان خاص خودم را داشتم و معتقد بودم خدا روزي رسان همه است. جالب اینکه همین حالا در شهر ما و در اطراف من،

 
100 نفر دیگر هم در این شغل فعالیت دارند. 

آیا در این مدت از حمایتهاي دولتی استفاده کردید؟ وي پاسخ این سوال را اینگونه می دهد: خیلی در مضیقه هستم. هیچ حمایتی از
من که براي بیش از 50 نفر اشتغالزایی کردم انجام نشد. مسؤولین از استاندار تا رییس بانک و نماینده آمدند بازدید کردند و رفتند. در
حال حاضر که نیاز دارم کارگاهم را توسعه بدهم و دستگاه جدید اضافه کنم به این بهانه که کارم جزو مشاغل خانگی محسوب می
شود به من مجوز نمی دهند. این درحالیست که براي کارگاه جدیدم، زمینی در برخط جاده رودسر خریداري کردم و مزاحم کسی هم

 
نیستم. اما مجوز نمی دهند. 

فقط یک بارموفق شدم وام بگیرم. آنهم بعد از مدتی که همسایه ها از من به دادگاه بخاطر سر و صدا شکایت کردند تصمیم گرفتم از

 
کمیته امداد وام بگیرم تا بتوانم زمینی خریداري کنم و از خانه پدرم بروم. 

این بانوي کارآفرین در مورد توسعه ي کسب و کار خود توضیح می دهد: بعد از اینکه یک کارگاه کوچک اجاره کردم و تعداد دستگاه
هاي سبزي خورد کن را افزایش دادم. کارم خیلی زیاد شده بود و به قدري سفارش داشتم که درعرض یکسال 6 نفر نیرو اضافه کردم
و خودم هم تا پاسی از شب کار می کردم تا بتوانم سفارش مشتري را جوابگو باشم. بعد از یکی دوسال دیگر موفق شدم زمینی 300
متري خریداري کنم و یک خانه سه طبقه ساختم و کارگاهم را در طبقه همکف آن ایجاد کردم.  در حال حاضر حدود 50 نفر به طور
مستقیم و کمتر از 10 نفر نیزغیر مستقیم در کارگاه من فعالیت دارند و حتی دو پسرم نیز با من کار می کنند. پسر بزرگم که فوق

 
لیسانس فیزیک دارد کار بازاریابی و حسابداري و پسر کوچکم که دانشجوست کارهاي بانکی و بیرون بر را انجام می دهند. 

وي در مورد مشتریان خود و اینکه چه کسانی هستند توضیح می دهد: از سراسر کشور مشتري دارم. از بندرعباس، کرج، تهران
سفارش سبزي قورمه و سبزي ترش واش دارم. حتی در بندرعباس یکی از مغازه داران فقط سبزیهاي من را عرضه می کند و در آن

 
شهر حرف اول درعرضه سبزي محلی گیلان را می زنم. الان برند خودم را در کشور دارم. 

خانم حکیمی در مورد تاثیر کرونا بر کسب و کارش می گوید: در زمستان 98 به دلیل اینکه بیشتر زنان خانه دار کارگران من هستند،
به مدت یک ماه فعالیتم را تعطیل کردم اما با ذخیره سازي سبزي که داشتم توانستم جوابگوي مشتریان باشم. خوشبختانه همزمان با
کرونا خدمات من به مشتریان کاهش پیدا نکرد و حتی یک نفر را تعدیل نیرو نکردم. اما از سوي دیگر سعی می کنم همین سفارشات
را با کیفیت عالی به مشتري تحویل بدهم. من معتقدم نباید به خاطر مشتري بیشتر، کیفیت کار را پایین بیاورم. حتی سعی می کنم
از بهترین مواد اولیه محلی در سبزي و سایر صیفی جات استفاده کنم.  من با سبزي خورد کنی شروع کردم و اکنون زیتون پرورده و

 
انواع سبزي هاي خام و صیفی جات، بادمجان، انواع ترشی و غذاي گرم را به کارگاهم اضافه کردم. 

گوهر یوسف زاده، فعال محیط زیست و فعال اجتماعی است. او همزمان با دغدغه هاي زیست کافه مزرعه اي در فضاي مجازي 
محیطی، کسب و کار کوچکی را در فضاي مجازي با فروش و عرضه تولیدات محلی زنان روستایی کار خود شروع کرد. او اکنون با کافه
مزرعه، انواع سبزي، صیفی جات و برنج محلی تولید زنان روستایی گیلان را به سراسر کشورعرضه می کند. یوسف زاده که کسب و

 
کارش را در روستاي منگوده در حومه پیربازار آغاز کرده از مشکلات و چالش هاي این کار به مرور می گوید. 

کافه مزرعه بازار فروش تولیدات بانوان روستایی در فضاي مجازي چگونه شد که راه اندازي بازار مجازي براي تولیدات زنان روستایی به

 
فکر شما رسید؟ 



وي در پاسخ به این سوال می گوید: کسب و کارم را با کافه مزرعه از حدود 4 سال پیش شروع کردم. با این هدف که بتوانم براي زنان
روستایی در زمینه تولید و فروش محصولات کشاورزي ایجاد اشتغال پایدار فراهم کنم. در شروع کار قصد داشتم به زنان روستایی

 
بگویم که می توان همراه با کار در زمین هاي کشاورزي براي خود درآمدزایی دیگري هم از فروش تولیدات شان داشته باشند. 

مشکلی که در کسب و کار ما وجود داشت اینکه تولیدات روستایی اغلب در بازارهاي محلی عرضه می شوند فاقد بسته بندي هستند و
اغلب خریداران با قیمتهاي پایین این محصولات را خواهند. با عرضه تولیدات روستایی در فضاي آنلاین دست واسطه ها و دلالان را

 
فروش محصولات کشاورزي کوتاه کردیم. 

مشکلی که در کسب و کار ما وجود داشت اینکه تولیدات روستایی اغلب در بازارهاي محلی عرضه می شوند فاقد بسته بندي هستند و
اغلب خریداران با قیمتهاي پایین این محصولات را خواهند. با عرضه تولیدات روستایی در فضاي آنلاین دست واسطه ها و دلالان را

 
فروش محصولات کشاورزي کوتاه کردیم. 

من از حدود 20 سالگی با زنان روستایی ارتباط نزدیکی داشتم و قبل از آنهم در ارتباط با فروش محصولات تولیدي زنان روستایی
فعالیت می کردم. بعد از مدتی این فکر به سرم زد تا محصولات آنها را که شامل انواع سبزیجات، رب، ترشی، صفیجات، ماست و دوغ

 
محلی است را به صورت آنلاین و در فضاي مجازي عرضه کنم. 

این بانوي کارآفرین در مورد مشکلات کسب و کار فضاي مجازي می گوید: معضلی که در کسب و کار ما وجود دارد اینست که
تولیدات روستایی اغلب در بازارهاي محلی عرضه می شوند فاقد بسته بندي اند و اغلب خریداران با قیمتهاي پایین این محصولات را
می خواهند. به این فکر افتادم که فروشمان را به صورت مستقیم و بدون واسطه و دلالی ادامه دهم. براي این کار و کوتاه کردن دست
دلال ها از فروش تولیدات روستایی زنان ابتدا از طریق تلگرام وارد فضاي مجازي شدم و همزمان به روستاهاي مختلف در رشت
سرکشی کردم و از زنان کشاورز و خانه دار روستایی خواستم تولیدات شان را براي من ارسال کنند تا من آنها را در کافه مزرعه به

 
فروش برسانم. بعد از مدتی به سراغ اینستاگرام رفتم و پیج کافه مزرعه را در این فضا نیز راه اندازي کردم. 

همزمان در کلاسهاي آنلاین در حوزه کسب و کار شرکت کردم. در این کلاسها دوره هاي چگونگی ارتباط گیري با مشتریان را
آموختم. بعد از آن تلاش کردم حوزه فعالیت هایم را به روستا هاي اطراف رشت هم گسترش دهم. بیشتر بانوانی که محصولات خود را

 
در اختیارم می گذارند از بانوان سرپرست خانوارهستند. 

وي در مورد مناطقی که کار و فعالیتش را تحت پوشش قرار دارد می گوید: بله. علاوه بر روستاها به اطراف رشت، روستاهاي هندخاله،
بیجارپس و روستاهاي سمت انزلی هم سفارش فروش دارم. حتی  در حال حاضر علاوه بر روستاهاي اطراف شهرستان از سایر مناطق

 
کشور از جمله چهارمحال و بختیاري و رودبار و گلستان هم محصول براي فروش سفارش گرفتم. 

این بانوي کارآفرین در مورد سرمایه اولیه براي شروع کارش می گوید: ازسال  97 بدون هیچ سرمایه اي شروع کردم. در ابتدا تمام
تلاشم را براي اعتماد سازي گذاشتم و بقدري در کارم موفق بودم که  اکنون بسیاري از بانوان روستایی تولیدات خود را به صورت

 
امانی در اختیارم می گذارند. 

وي در مورد حمایتها و تسهیلات اشتغالزایی می گوید: من حتی در شروع کارم وسیله نقلیه نداشتم و با موتور به روستاها رفت و آمد
می کردم. بعد به پیشنهاد دوستی در یک سایت حمایتی از کار آفرینان ثبت نام کردم که با حمایتهاي آن گروه توانستم حدود 4

 
میلیون تومان جمع آوري کنم و دوچرخه اي خریداري کنم. کم کم با رونق کارم توانستم ماشین هم خریداري کنم. 



این کسب و کار برایتان سود دهی داشت؟ یوسف زاده می گوید: نه آنچنان .چون همزمان در فعالیت دیگري مشغول هستم هنوز به

 
سودهی و نقطه سر خط نرسیدم . 

توضیح این بانوي کارآفرین در مورد تاثیر کرونا بر کسب و کارش چنین است: اوایل کرونا در سال 98 خیلی از بانوان روستایی قادر
نبودند سبزي هاي خودشان را از روستا در شهر به فروش برسانند. خیلی تلاش کردم و توانستم با جلب اعتماد مشتریان، سبزیهاي
تولیدي بانوان را به فروش برسانم و البته سود خوبی هم داشتیم اما بیشترین محصولی که برایم سود دهی دارد فروش برنج محلی به

 
دیگر استانهاي کشور است. 

در این چند سال به طور مستقیم 12 تا 13 نفر با من در فروش محصولات همکاري داشتند و تعداد 30 نفر از بانوان روستایی نیز

 
محصولات خود را براي فروش در اختیار من می گذارند. 

وي در مورد فعالیت مشابه کسب و کار خود هم می گوید: وقتی کارم را در گیلان شروع کردم تعداد کمی از خانمها دراین کار بودند.
همزمان از توسط صندوقهاي تسهیلگري جهاد کشاورزي چند خانم دیگر نیز وارد این کار شده بودند. اما آقایانی هم می شناسم که
مانند من به کار فروش محصولات کشاورزي از طریق فضاي مجازي مشغول هستند در سایر شهرهاي دیگر استان هم یکسري بانوان

 
هستند که چنین فعالیت هایی را دنبال می کنند. 

گوهر یوسف زاده در مورد اینکه توسعه در کسب و کار در فضاي مجازي امکان پذیراست؟ می گوید: بله توسعه امکان پذیر است.
خودم یک بار وام اشتغال خانگی گرفتم و قصد دارم در روستاي خودمان کارگاهی ایجاد کنم و دستگاه صنعتی سبزي خردکنی  و
سبز خشکن کن در آنجا قرار بدهم که فقط خانم هاي روستا در آن فعالیت داشته باشند. در حال حاضر نیز براي کارگاه، دستگاه

 
سبزي خشک کن خریداري کردم. 

وي در مورد مشکلات و موانع توسعه کسب و کار در فضاي مجازي بیان می کند: ساختار بسته بندي محصولات کشاورزي ما کامل
نیست. دراین بخش موفق شدم تعداد بیشتري از خانم ها را درگیر و وارد کار کنم چون نیاز داریم که محصولات بسته بندي خوب و با

 
کیفیت براي جلب نظر مشتریان عرضه کنیم.  همچنین در فضاي مجازي باید اعتماد سازي کنیم تا مشتریان ما افزایش پیدا کنند. 

از سوي دیگر فروش محصولات کشاورزي با تناژ بالا و با قیمت پایینتر در استان مازندران یکی از چالشهاي رونق کسب و کار من بوده.
مشتریان بخصوص تهرانی ها علاقه مند محصولات ارزان قیمت هستند و عنوان می کنند محصولات گیلان خیلی گران است . این
مساله موجب شده بازار فروش من در تهران کم شود. در این سالها میزان اعتماد بانوان مناطق مختلف به کافه مزرعه آنقدر زیاد شده
که خیلی ها به ما مراجعه می کنند و تقاضاي محصولات خانگی دارند. خوشبختانه کسب و کار من نه تنها در دوران کرونا نه تنها

 
کاهش نداشته بلکه تعداد مشتریانم که عمدتا زنان جوان، دانشجویان و خانم هاي پیر هستند نیز بیشتر شده است. 

«زهرا همتی» اهل روستاي سراوان رشت است. او که در نوجوانی بنا به درخواست خانواده راهی دوخت و دوز به سبک اقوام ایرانی 
رشته تجربی و درنهایت سر از رشته پرستاري درآورد بعد از مدتی بیکاري ، ترجیح داد آینده شغلی خود را در پیشه و اشتغال مادر و
عمه اش  جستجو کند. او ابتدا به خیاطی لباس هاي محلی روي آورد و سپس علاقه مندي خود را در دوخت و پژوهشگري لباسهاي
اقوام ایرانی دید. ازاینرو تصمیم گرفت به سمت پژوهشهاي تاریخی از لباس اقوام ایرانی برود. همتی در حال حاضر در دوران کرونا به
تنهایی در حال نمونه دوزي لباسهاي اقوام ایرانی براي راه اندازي موزه لباسهاي سنتی و تاریخی خود در کارگاهش در روستاي تکرم

 
شفت است. 



 از پرستاري تا پژوهشگري و دوخت لباس اقوام وي در مورد علاقه خود به تولید لباسهاي اقوام می گوید: من در یک خانه روستایی در
سراوان بزرگ شدم. مادر و عمه ام هر دو خیاط بودند و بیشتر درآمد مادرم از قبال خیاطی بود. آن زمان که در خانواده ها تب کنکور
و انتخاب رشته هاي ریاضی و تجربی  داشتند، به اصرار خانواده وارد رشته تجربی دبیرستان شدم و بعد از آن در دانشگاه رشته

 
پرستاري را انتخاب کردم. 

بعد از پایان دانشگاه و بی علاقگی به پرستاري و مدتی بیکاري به این فکر افتادم که از مهارتم در خیاطی که از مادر آموخته بودم
استفاده کنم. از سال 76 بود که رسما خیاطی را به عنوان شغل شروع کردم. اما از سال 87 بود که مشخصا به دلیل مهارتم درزمینه

 
دوخت لباسهاي محلی و سنتی استان ورود کردم. 

در پی یکسري اتفاقات به دوخت لباسهاي محلی روي آوردم و چون نیاز داشتم در این بخش پیشرفت کنم وارد آموزشگاه دوخت
لباسهاي محلی شدم. در آن آموزشگاه قرار شد دوخت لباسهاي محلی گیلان آزمون نهایی ما باشد. به این منظور شروع کردم به

 
مطالعه در مورد لباس هاي محلی استان گیلان و در جستجوي خودم با دریاي بیکرانی از انواع لباسهاي محلی مواجه شدم . 

چگونه شد که از لباس محلی گیلان به لباس اقوام ایرانی و راه اندازي موزه رسیدید؟ این بانوي کارآفرین توضیح می دهد: همزمان که
در کارگاهم به دوخت انواع لباسهاي محلی گیلان مشغول بودم اما به دلیل علاقه ام پژوهشها و مطالعاتی در مورد انواع لباس تاریخی و
اقوام ایرانی انجام دادم. به دلیل اینکه جمع آوري اطلاعات و نمونه ها از لباس اقوام تاریخی سخت بود از سال 86 به فکر راه اندازي

 
موزه ي لباس اقوام افتادم. اما عدم دریافت مجوز و نداشتن مکان مناسب تا سال 96، شرایط برایم مهیا نشد. 

بارها به میراث فرهنگی و ارشاد اسلامی و شهرداري براي دریافت مجوز مراجعه کردم اما موفق نمی شدم تا اینکه در سال 98 شرایط
براي من مهیا شد وتوانستم با خریداري زمینی در روستاي تکرم شفت، کارگاه دوخت لباس محلی خودم را در آنجا راه اندازي کنم. به
دلیل تعطیلی کارگاه، فرصت کردم براي طراحی و دوخت لباس اقوام ، آثار مورد نیازم را آماده کنم اما فعلا تا پایان کرونا موزه را راه

 
اندازي نمی کنم. 

وي در مورد سرمایه گذاري اولیه اش توضیح می دهد: پیش از راه اندازي موزه و کارگاه خیاطی از دوخت خیاطی پس اندازي داشتم
اما کلا سرمایه گذاري کلانی انجام ندادم. چون به یکباره وارد این شغل نشدم و آرام آرام پله هاي رشد و موفقیت در دوخت لباس

 
محلی و اقوام را طی کردم. 

این بانو در کنار خیاطی کسب و کار دیگري را هم دنبال می کند: در مدت اخیر صرفا به خیاطی لباسهاي محلی و طراحی لباس اقوام
براي موزه اکتفا نکردم. من اولین کسی بودم که آتلیه عکاسی با لباسهاي محلی را در سال 87 در ماسوله افتتاح کردم. وقتی وارد این

 
کار شدم مشتریهاي زیادي داشتم و توانستم مقداري پس انداز کنم و تعداد دیگري آتلیه در سایر مناطق استان راه اندازي کنم. 

پژوهشگر لباس اقوام استان: لباس پدیده پویایی است و نمی توان گفت صد در صد لباسی که دوخته شده همان لباس محلی گذشته
است لذا من با انجام  پژوهش تلاش خودم را در دوخت لباس محلی به نزدیکترین حالت گذشته اش قرار داده ام. همچنین ماموریت

 
من در راه اندازي موزه بر این است که به اطلاع مردم برسانم چقدر لباسهاي ما با واقعیت و اشیاي گذشته نزدیک است. 

وي ادامه می دهد: از وقتی در سال 87 کارم را شروع کردم تا به امروز براي 23 نفر اشتغالزایی کردم. و بطورغیر مستقیم هم فقط در
شهر ماسوله 16 آتلیه عکاسی دارم که در هر کدام حدود 4 نفر مشغول به فعالیت هستند و از گردشگران با لباس محلی استان



 
عکاسی می کنیم. 

به گفته خانم همتی،  درحال حاضر افراد زیادي در شغل عکاسی با لباس محلی  حضور دارند. حتی منشا فعالیت خود را از ماسوله
بیان می کنند اما هیچ اسمی از من نمی برند. در بخش دوخت و دوز لباس محلی نیز هیچگاه قصدم انحصاري کردن فعالیتم نبود و
تاکنون آموزشهاي زیادي به علاقه مندان دوخت لباسهاي محلی ارایه کرده ام و حتی اگر میراث فرهنگی وصنایع دستی تقاضا کند

 
حاضرم نحوه صحیح و اصولی دوخت محلی را آموزش دهم. 

در پژوهشهاي خود از لباس اقوام و محلی گیلان چه هدفی دنبال می کنید؟ پاسخ این فعال کارآفرین چنین است: شاید سایر
همکاران من بر اساس متد روز لباس محلی بدوزند اما به عقیده من لباس پدیده پویایی است و نمی توان گفت صد در صد لباسی که
دوخته شده همان لباس محلی گذشته است لذا من با انجام پژوهش تلاش خودم را در دوخت لباس محلی به نزدیکترین حالت
گذشته اش قرار داده ام. همچنین ماموریت من در راه اندازي موزه بر این است که به اطلاع مردم برسانم چقدر لباسهاي ما با واقعیت
و اشیاي گذشته نزدیک است. متأسفانه اینجا یک سري اتفاقات می افتد و برخی می آیند بر اساس سلیقه خود لباس محلی سفارش
می دهند و اسم آن را لباس محلی می گذارند. تلاش من در راه اندازي موزه آگاهی بخشی و ارایه لباس محلی بر اساس اصول اولیه

 
اش خواهد بود. 

وي در مورد تاثیر شیوع کرونا بر کسب و کار خود می گوید: در تمام دنیا بیشترین آسیب را مشاغل گردشگري از کرونا دیدند. من هم
از ابتداي شیوع کرونا، کلیه آتلیه هاي عکاسی را در ماسوله تعطیل کردم. هر چند که برخی دیگر هنوز فعالیت می کنند اما من صلاح
ندیدم که در این شرایط آتلیه عکاسی را باز نگاه دارم. در حال حاضر که موزه من راه اندازي نشده و بخاطر کرونا نمایشگاه کارگاهم را

 
تعطیل کردم فقط در بخش آموزش و نمونه دوزي لباس براي موزه فعالیت دارم. 

اما  باید بگویم که درآمد من از نیروي انسانی و درآمد زایی صفر شده است. حتی اگر فعالیت خودم را در کارگاه از سر بگیرم به دلیل
بحرانهاي اقتصادي، تقاضا براي لباس محلی و صنایع دستی از سبد خانوارها حذف شده است. پیش ازآن مشتریان من مدارس،

 
مهدکودك ها و علاقه مندان خارج از کشور ف گروه هاي موسیقی و تاتر بودند. 

فکر می کنید براي کسب و کار شما امکان توسعه وجود دارد؟ پاسخ همتی به این سوال چنین بود: صد درصد امکان توسعه وجود
دارد. بعد از کرونا وضعیت براي من خیلی تغییر می کند. تصمیم دارم همزمان با دوخت لباس هاي محلی در بخش نساجی سنتی و
استفاده از ابریشم در دوخت لباس ورود کنم. چون ما در بخش دوخت سنتی بیش از 260 رشته دوزي در مناطق مختلف ایران داریم
که هرکدام ابزار خاص خودشان را دارند. همچنین قصد دارم در طراحی و دوخت لباسهاي سنتی از الیاف گیاهی و طبیعی بهره گیري
کنم و پارچه هاي لباسهایم را با ماشین هاي سنتی قدیمی مانند دستگاه چادر شب بافی تا حد ممکن ساده و خودم تولید کنم.

تکراري نبودن جنس و نوع طراحی پارچه هاي سنتی یکی از اهداف و برنامه هاي من در دوخت لباسهاي محلی من خواهد بود.



ارتقاي رتبه اموال تملیکی گیلان از 21 به پنج کشوري

منبع: روزنامه گیلان امروزشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1400/06/21

گیلان امروز- به گفته مدیرکل اموال تملیکی گیلان، این استان از رتبه 21 در سال 1399 به رتبه پنجم کشوري در سال 1400

 
بر اساس شاخص هاي سازمانی اموال تملیکی قرارگرفته است. 

حجت نژادقنبر در گفت وگو با خبرنگار فارس در رشت با اشاره به وضعیت گیلان در حوزه اموال تملیکی در مقایسه با استان هاي
پیشرو اظهار کرد: گیلان توانست در یک اقدام جهادي و عملی در مدت زمان پنج ماهه، در مقایسه با سایر استان ها به ویژه در مقابل

 
هرمزگان به عنوان بزرگ ترین قطب اقتصادي کشور در جهت حمایت از تولید و اشتغال نقش آفرینی کند. 

به گفته مدیرکل اموال تملیکی گیلان، این استان از رتبه 21 در سال 1399 به رتبه پنجم کشوري در سال 1400 بر اساس شاخص

 
هاي سازمانی اموال تملیکی قرارگرفته است. 

وي افزایش رشد 500 درصدي فروش اموال منقول استان گیلان نسبت به کل سال 1399 را از دیگر دستاوردهاي این اداره کل
برشمرد و گفت: امیدواریم شاهد رشد و شکوفایی بیشتري براي تحقق دستاوردهاي اقتصادي استان باشیم.



فقر پنهان در گیلان

منبع: روزنامه گیلان امروزشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1400/06/21

 
مریم ساحلی 

نام زیباي استان گیلان همواره یادآور جنگل هاي سبز، شالیزارهاي طلایی، امواج آبی دریا، پولک هاي نقره اي ماهی ها و آمد و رفت

 
کشتی هاست، اما واقعیت این است که محرومیت گیلان، زیر پوست این زیبایی ها پنهان مانده است. 

گیلان با همه داشته هایش از حضور دیو بیکاري و دشواري معیشت مردم در رنج است. مجموعه گزارش هایی که وزارت تعاون، کار و
رفاه اجتماعی با عنوان «پایش فقر در سال 1399» منتشر کرده، حاکی از این است که گیلان با توجه به ظرفیت هاي کم نظیرش از

 
وضعیت مناسبی برخوردار نیست. 

با نگاهی کوتاه به این گزارش در می یابیم که از نظر شاخص ترکیبی، گیلان بیست و یکمین استان محروم کشور به شمار می آید.
همچنین در این گزارش نرخ فقر استان گیلان 36 درصد تعیین شده و این در حالی است که میانگین نرخ فقر براي کل کشور 31
درصد اعلام شده و استان سیستان و بلوچستان با نرخی معادل 62 درصد بیشترین محرومیت و استان یزد با 16 درصد داراي کمترین

 
نرخ فقر بوده است. 

 
ضرورت تحلیل دقیق گزارش پایش فقر 

بی تردید بررسی دقیق وضعیت گیلان در این گزارش و تلاش براي کاهش مشکلات، موضوع مهمی است که انتظار می رود متولیان

 
ذي ربط در استان با بهره مند شدن از نظرات کارشناسان مجرب به آن بپردازند. 

امیر حبیب دوست پژوهشگر و دانش آموخته دکتراي اقتصاد در باره وضعیت گیلان در این پایش به مهر گفت: گزارش وزارت تعاون،
کار و رفاه اجتماعی دربرگیرنده یک گزارش کلی از فقر و چند گزارش از ابعاد دیگر فقر نظیر سلامت، آموزش، مسکن، دسترسی مالی،

 
انرژي و آب است. 

وي افزود: وضعیت استان اگرچه در گزارش کلی پایین تر از متوسط کشوري است اما در حوزه سلامت و بهداشت، آموزش و دسترسی
مالی وضعیت مناسبی نسبت به میانگین کل کشور دارد. البته در حوزه فقر مسکن، استان گیلان پایین ترین رتبه ها را در شاخص ها

 
به خود اختصاص داده است. 

حبیب دوست با بیان اینکه رتبه بندي برخی شاخص ها در این مجموعه گزارشات بدین گونه است که تعداد دفعاتی که شاخص هاي
مورد نظر در یک استان پایین تر از میانگین کشور قرار گیرد، معیار رتبه بندي است، ادامه داد: مثلاً استان سیستان و بلوچستان در

 
شش شاخص بخش فقر، زیر میانگین کشوري قرار دارد، از این رو پایین ترین رتبه را کسب کرده است. 



وي با تأکید بر بررسی دقیق تر براي رسیدن به وضعیت استان ها در این شاخص ها، تصریح کرد: ممکن است وضع یک استان در یک
شاخص خیلی بدتر از رتبه نهایی آن باشد مثلاً گیلان در مبحث جمعیت محروم از آب آشامیدنی لوله کشی که یکی از پارامترهاي

 
بخش فقر مسکن بوده، بدترین وضعیت در کل کشور را به خود اختصاص داده است. 

پژوهشگر و دانش آموخته دکتراي اقتصاد با بیان اینکه دلایل این وضعیت در گیلان گسترده است، اضافه کرد: ترکیب تولیدات در
استان، کوچک مقیاس بودن تولیدات و بیماري کرونا سبب شده وضعیت نامناسبی در استان وجود داشته باشد. به عنوان مثال صنعت
گیلان سهم کوچکی از تولید صنعت کل کشور دارد و این وضعیت در خود استان نیز صدق می کند سهم صنعت در تولید ناخالص

 
داخلی گیلان از 14.4 درصد سال 90 به 10.14 درصد در سال 97 رسیده است. 

وي همچنین با اشاره به اینکه کشاورزي نیز در گیلان خرد و معیشتی بوده و بر خلاف تصور رایج گیلان یک استان کشاورزي به این
معنا که سهم جدي از تولیدات کشاورزي کشور داشته باشد، نیست، ادامه داد: اگر چه در فاصله سال هاي 90 تا 97 سهم تولید
کشاورزي استان از 3 درصد به 4.1 درصد تولیدات کشاورزي کل کشور رسیده، اما همین عدد براي استان مازندران حدود 9.5 درصد

 
و براي استان کرمان حدود 7 درصد بوده است. 

این کارشناس اضافه کرد: براي نمونه کرمان و اصفهان هم بخش صنعت بزرگی داشته و هم در کشاورزي سهم قابل توجهی دارند،
توزیع درآمد به دلیل وسعت سرزمینی به نفع دهک با درآمد بالاتر و شهرنشین است و این سبب شده بر اساس شاخص هاي وزارت

 
کار، محرومیت آنها بیشتر به چشم بیاید. 

وي یاد آور شد: برخی آمارهاي این گزارش به ویژه بخش هایی که مربوط به ابعاد پولی فقر بوده در سال 99 تهیه شده و ممکن است
همه گیري کرونا سبب افت بیشتر درآمد در استان گیلان نسبت به برخی دیگر از استان هاي کشور شده و در نتیجه رتبه گیلان
پایین تر از شرایط عادي باشد. به خصوص اینکه صاحبان مشاغل در حوزه تئاتر و سینما، آژانس هاي مسافرتی، خدمات تفریحی و
بازي، خدمات ورزشی و غذا فروشی ها به ترتیب بیشترین افت تراکنش هاي آنلاین را داشته اند. اما با این وجود بعید است حذف

 
اثربخشی کرونا، رتبه استان را به نحوه چشمگیري بهبود دهد. 

 
وضعیت اسفبار محرومیت در کشور 

غلامرضا خانکشی پور محقق و کارشناس علوم اقتصاد نیز در گفتگو با مهر با بیان اینکه در مبحث مطالعات و پایش فقر، دو واژه خط
فقر نسبی و خط فقر مطلق مطرح می شود، اظهار کرد: وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در گزارشی که ارائه کرده به خط فقر مطلق
اشاره دارد؛ بدین معنا که این گزارش به حداقل هایی که نقاط شهري و روستایی از آن برخوردارند می پردازد و نهایتاً مقایسه اي

 
استانی ارائه می دهد. 

وي با اشاره به اینکه در مطالعات فقر نسبی، فرهنگ و توقعات مردم در مناطق مختلف بر میزان رضایتمندي افراد در آن مناطق از
زندگی و معیشت، تأثیرگذار است، اضافه کرد: بنابراین در پایش هاي مربوط به فقر تلقی، باور و انتظار مردم از امکانات زندگی نیز

 
مسئله اي است که در نقاط مختلف و مقایسه آنها با یکدیگر باید مورد توجه قرار گیرد. 

این مدرس دانشگاه در ادامه گفت: گزارش مذکور نشان از این موضوع دارد که سیستان و بلوچستان فقیرترین استان کشور محسوب
می شود و یزد داراي بهترین وضعیت است و گیلان نیز یازدهمین استان کشور به لحاظ دارا بودن وضعیت بهتر به شمار می آید. اما
این جایگاه نباید سبب ایجاد رضایت شود چرا که ضریب محرومیت استان گیلان 36 درصد است. در واقع باید گفت این گزارش از



وضعیت اسفبار محرومیت در کشور حکایت دارد و بر اساس داده هاي این گزارش تنها 7 استان کشور از وضعیت نسبتاً قابل قبولی

 
برخوردار است. 

 
طرحی نو باید درانداخت 

خانکشی پور با بیان اینکه گیلان استانی کشاورزي است و نوع اقتصاد آن با کشاورزي در هم آمیخته شده است، تصریح کرد: متأسفانه

 
کشاورزي گیلان قدرت تأمین معیشت نداشته و نمی تواند بار تأمین اشتغال استان نیز را بر دوش بکشد. 

وي با تأکید بر لزوم سهیم شدن همه بخش هاي استان گیلان در کنار کشاورزي، ادامه داد: در این مسیر نیازمند مشارکت و تعامل

 
بین مدیران و دستگاه هاي مختلف هستیم. 

خانکشی پور با اشاره به اینکه آمد بهبود وضعیت موجود با عوض شدن دولت ها تغییر نکرده و نیازمند تغییر در نگرش مدیران و
ساختار هستیم ، اضافه کرد: در واقع ضعف مدیریت در استان بیشتر از آنکه متوجه خود مدیران باشد به عدم توانایی در شکل دادن
هماهنگی و تعامل بین دستگاه هاي مختلف و نگرش آنها به موضوع اقتصاد بر می گردد، از این رو براي کاهش فقر نیاز به درانداختن

 
طرحی نو است. 

 
نبود نگرش مناسب نسبت به اقتصاد و برنامه ریزي صحیح در گیلان 

خانکشی پور همچنین در ادامه با اشاره به اینکه در دوره هاي مختلف شاهد بودیم به حوزه ها و بخش هاي خاصی همانند گردشگري
یا کشاورزي و یا صنعت در استان گیلان توجه شده است، اظهار کرد: بررسی این زمان ها نشان داده که حتی براي آن حوزه خاص در

 
آن دوره برنامه ویژه اي نداشتیم. 

وي با بیان اینکه بافت اقتصاد گیلان ایجاب می کند که چند بعدي به آن نگاه شود، افزود: گیلان از نظر شاخص هاي عمرانی و توسعه
یافتگی استانی است که از ظرفیت هاي لازم براي جذب سرمایه گذار برخوردار است. اما اینکه چرا سرمایه لازم جذب استان نشده و یا
چرا بیش از 70 درصد تعاونی هاي استان راکد هستند، یا چرا شهرهاي صنعتی به حد لازم فعال نیستند، به ضریب فساد که گیلان را

 
در جایگاه هاي نخست کشور قرار داده است باز می گردد. 

پژوهشگر و دانش آموخته دکتراي اقتصاد در ادامه با اشاره به اینکه رویکرد فساد آمیز اجازه جذب سرمایه را نداده تا این سرمایه
گذاري ها مطابق روال خود پیش برود تا با انتخاب سرمایه گذار در بخش هاي مختلف شاهد رونق باشیم، اضافه کرد: از سوي دیگر
بانک ها نیز رغبتی به حمایت از بخش هاي غیر تجاري ندارند و مایل نیستند تسهیلات خود را به سمت تولید و خدمات مولد تولید
سوق دهند. بنابراین می توان گفت نگرش مناسبی نسبت به اقتصاد و برنامه ریزي صحیح در این راستا از سوي مدیران وجود نداشته

 
و به تبع آن ضریب محرومیت افزایش یافته است. 

 
ضریبی که بحث برانگیز است 

وي همچنین با اشاره به اینکه ضریب 36 درصدي محرومیت براي گیلان بسیار بحث برانگیز است، ادامه داد: باید توجه داشت که
گیلان از استان هایی است که خانواده هاي تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی در آن بسیار بالا است و اگر میزان کم زاد و ولد و
فاصله طبقاتی موجود در این استان را هم کنار ضریب محرومیت 36 درصدي در نظر بگیریم، بیشتر به وضعیت نامطلوب آن پی می



 
بریم. 

خانکشی پور اضافه کرد: مهم ترین موضوعی که در این راستا باید به آن توجه کنیم این است که مدیران ما باید تغییر نگرش را
سرلوحه اقدامات خود قرار دهند و اسناد بالا دستی توسعه گیلان در حوزه اقتصاد باید تماماً بازنگري و اصلاح شود تا بتوانیم به بهبود

 
اوضاع در این استان امیدوار شویم. 

حال که انتشار این گزارش با شروع به کار دولت سیزدهم همراه شده چه خوب است که وزرا با نگاهی به این گزارش و استحصال
ظرفیت و توانمندي هر استان به ویژه گیلان به عنوان شاهراه ارتباط با کشورهاي حاشیه خزر با انتخاب مدیران متخصص و متعهد و

برنامه ریزي درست مسیر توسعه و رونق همه بخش ها را فراهم کنند.



فقر پنهان در گیلان

منبع: روزنامه گیلان امروزشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1400/06/21

 
مریم ساحلی 

نام زیباي استان گیلان همواره یادآور جنگل هاي سبز، شالیزارهاي طلایی، امواج آبی دریا، پولک هاي نقره اي ماهی ها و آمد و رفت

 
کشتی هاست، اما واقعیت این است که محرومیت گیلان، زیر پوست این زیبایی ها پنهان مانده است. 

گیلان با همه داشته هایش از حضور دیو بیکاري و دشواري معیشت مردم در رنج است. مجموعه گزارش هایی که وزارت تعاون، کار و
رفاه اجتماعی با عنوان «پایش فقر در سال 1399» منتشر کرده، حاکی از این است که گیلان با توجه به ظرفیت هاي کم نظیرش از

 
وضعیت مناسبی برخوردار نیست. 

با نگاهی کوتاه به این گزارش در می یابیم که از نظر شاخص ترکیبی، گیلان بیست و یکمین استان محروم کشور به شمار می آید.
همچنین در این گزارش نرخ فقر استان گیلان 36 درصد تعیین شده و این در حالی است که میانگین نرخ فقر براي کل کشور 31
درصد اعلام شده و استان سیستان و بلوچستان با نرخی معادل 62 درصد بیشترین محرومیت و استان یزد با 16 درصد داراي کمترین

 
نرخ فقر بوده است. 

 
ضرورت تحلیل دقیق گزارش پایش فقر 

بی تردید بررسی دقیق وضعیت گیلان در این گزارش و تلاش براي کاهش مشکلات، موضوع مهمی است که انتظار می رود متولیان

 
ذي ربط در استان با بهره مند شدن از نظرات کارشناسان مجرب به آن بپردازند. 

امیر حبیب دوست پژوهشگر و دانش آموخته دکتراي اقتصاد در باره وضعیت گیلان در این پایش به مهر گفت: گزارش وزارت تعاون،
کار و رفاه اجتماعی دربرگیرنده یک گزارش کلی از فقر و چند گزارش از ابعاد دیگر فقر نظیر سلامت، آموزش، مسکن، دسترسی مالی،

 
انرژي و آب است. 

وي افزود: وضعیت استان اگرچه در گزارش کلی پایین تر از متوسط کشوري است اما در حوزه سلامت و بهداشت، آموزش و دسترسی
مالی وضعیت مناسبی نسبت به میانگین کل کشور دارد. البته در حوزه فقر مسکن، استان گیلان پایین ترین رتبه ها را در شاخص ها

 
به خود اختصاص داده است. 

حبیب دوست با بیان اینکه رتبه بندي برخی شاخص ها در این مجموعه گزارشات بدین گونه است که تعداد دفعاتی که شاخص هاي
مورد نظر در یک استان پایین تر از میانگین کشور قرار گیرد، معیار رتبه بندي است، ادامه داد: مثلاً استان سیستان و بلوچستان در

 
شش شاخص بخش فقر، زیر میانگین کشوري قرار دارد، از این رو پایین ترین رتبه را کسب کرده است. 



وي با تأکید بر بررسی دقیق تر براي رسیدن به وضعیت استان ها در این شاخص ها، تصریح کرد: ممکن است وضع یک استان در یک
شاخص خیلی بدتر از رتبه نهایی آن باشد مثلاً گیلان در مبحث جمعیت محروم از آب آشامیدنی لوله کشی که یکی از پارامترهاي

 
بخش فقر مسکن بوده، بدترین وضعیت در کل کشور را به خود اختصاص داده است. 

پژوهشگر و دانش آموخته دکتراي اقتصاد با بیان اینکه دلایل این وضعیت در گیلان گسترده است، اضافه کرد: ترکیب تولیدات در
استان، کوچک مقیاس بودن تولیدات و بیماري کرونا سبب شده وضعیت نامناسبی در استان وجود داشته باشد. به عنوان مثال صنعت
گیلان سهم کوچکی از تولید صنعت کل کشور دارد و این وضعیت در خود استان نیز صدق می کند سهم صنعت در تولید ناخالص

 
داخلی گیلان از 14.4 درصد سال 90 به 10.14 درصد در سال 97 رسیده است. 

وي همچنین با اشاره به اینکه کشاورزي نیز در گیلان خرد و معیشتی بوده و بر خلاف تصور رایج گیلان یک استان کشاورزي به این
معنا که سهم جدي از تولیدات کشاورزي کشور داشته باشد، نیست، ادامه داد: اگر چه در فاصله سال هاي 90 تا 97 سهم تولید
کشاورزي استان از 3 درصد به 4.1 درصد تولیدات کشاورزي کل کشور رسیده، اما همین عدد براي استان مازندران حدود 9.5 درصد

 
و براي استان کرمان حدود 7 درصد بوده است. 

این کارشناس اضافه کرد: براي نمونه کرمان و اصفهان هم بخش صنعت بزرگی داشته و هم در کشاورزي سهم قابل توجهی دارند،
توزیع درآمد به دلیل وسعت سرزمینی به نفع دهک با درآمد بالاتر و شهرنشین است و این سبب شده بر اساس شاخص هاي وزارت

 
کار، محرومیت آنها بیشتر به چشم بیاید. 

وي یاد آور شد: برخی آمارهاي این گزارش به ویژه بخش هایی که مربوط به ابعاد پولی فقر بوده در سال 99 تهیه شده و ممکن است
همه گیري کرونا سبب افت بیشتر درآمد در استان گیلان نسبت به برخی دیگر از استان هاي کشور شده و در نتیجه رتبه گیلان
پایین تر از شرایط عادي باشد. به خصوص اینکه صاحبان مشاغل در حوزه تئاتر و سینما، آژانس هاي مسافرتی، خدمات تفریحی و
بازي، خدمات ورزشی و غذا فروشی ها به ترتیب بیشترین افت تراکنش هاي آنلاین را داشته اند. اما با این وجود بعید است حذف

 
اثربخشی کرونا، رتبه استان را به نحوه چشمگیري بهبود دهد. 

 
وضعیت اسفبار محرومیت در کشور 

غلامرضا خانکشی پور محقق و کارشناس علوم اقتصاد نیز در گفتگو با مهر با بیان اینکه در مبحث مطالعات و پایش فقر، دو واژه خط
فقر نسبی و خط فقر مطلق مطرح می شود، اظهار کرد: وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در گزارشی که ارائه کرده به خط فقر مطلق
اشاره دارد؛ بدین معنا که این گزارش به حداقل هایی که نقاط شهري و روستایی از آن برخوردارند می پردازد و نهایتاً مقایسه اي

 
استانی ارائه می دهد. 

وي با اشاره به اینکه در مطالعات فقر نسبی، فرهنگ و توقعات مردم در مناطق مختلف بر میزان رضایتمندي افراد در آن مناطق از
زندگی و معیشت، تأثیرگذار است، اضافه کرد: بنابراین در پایش هاي مربوط به فقر تلقی، باور و انتظار مردم از امکانات زندگی نیز

 
مسئله اي است که در نقاط مختلف و مقایسه آنها با یکدیگر باید مورد توجه قرار گیرد. 

این مدرس دانشگاه در ادامه گفت: گزارش مذکور نشان از این موضوع دارد که سیستان و بلوچستان فقیرترین استان کشور محسوب
می شود و یزد داراي بهترین وضعیت است و گیلان نیز یازدهمین استان کشور به لحاظ دارا بودن وضعیت بهتر به شمار می آید. اما
این جایگاه نباید سبب ایجاد رضایت شود چرا که ضریب محرومیت استان گیلان 36 درصد است. در واقع باید گفت این گزارش از



وضعیت اسفبار محرومیت در کشور حکایت دارد و بر اساس داده هاي این گزارش تنها 7 استان کشور از وضعیت نسبتاً قابل قبولی

 
برخوردار است. 

 
طرحی نو باید درانداخت 

خانکشی پور با بیان اینکه گیلان استانی کشاورزي است و نوع اقتصاد آن با کشاورزي در هم آمیخته شده است، تصریح کرد: متأسفانه

 
کشاورزي گیلان قدرت تأمین معیشت نداشته و نمی تواند بار تأمین اشتغال استان نیز را بر دوش بکشد. 

وي با تأکید بر لزوم سهیم شدن همه بخش هاي استان گیلان در کنار کشاورزي، ادامه داد: در این مسیر نیازمند مشارکت و تعامل

 
بین مدیران و دستگاه هاي مختلف هستیم. 

خانکشی پور با اشاره به اینکه آمد بهبود وضعیت موجود با عوض شدن دولت ها تغییر نکرده و نیازمند تغییر در نگرش مدیران و
ساختار هستیم ، اضافه کرد: در واقع ضعف مدیریت در استان بیشتر از آنکه متوجه خود مدیران باشد به عدم توانایی در شکل دادن
هماهنگی و تعامل بین دستگاه هاي مختلف و نگرش آنها به موضوع اقتصاد بر می گردد، از این رو براي کاهش فقر نیاز به درانداختن

 
طرحی نو است. 

 
نبود نگرش مناسب نسبت به اقتصاد و برنامه ریزي صحیح در گیلان 

خانکشی پور همچنین در ادامه با اشاره به اینکه در دوره هاي مختلف شاهد بودیم به حوزه ها و بخش هاي خاصی همانند گردشگري
یا کشاورزي و یا صنعت در استان گیلان توجه شده است، اظهار کرد: بررسی این زمان ها نشان داده که حتی براي آن حوزه خاص در

 
آن دوره برنامه ویژه اي نداشتیم. 

وي با بیان اینکه بافت اقتصاد گیلان ایجاب می کند که چند بعدي به آن نگاه شود، افزود: گیلان از نظر شاخص هاي عمرانی و توسعه
یافتگی استانی است که از ظرفیت هاي لازم براي جذب سرمایه گذار برخوردار است. اما اینکه چرا سرمایه لازم جذب استان نشده و یا
چرا بیش از 70 درصد تعاونی هاي استان راکد هستند، یا چرا شهرهاي صنعتی به حد لازم فعال نیستند، به ضریب فساد که گیلان را

 
در جایگاه هاي نخست کشور قرار داده است باز می گردد. 

پژوهشگر و دانش آموخته دکتراي اقتصاد در ادامه با اشاره به اینکه رویکرد فساد آمیز اجازه جذب سرمایه را نداده تا این سرمایه
گذاري ها مطابق روال خود پیش برود تا با انتخاب سرمایه گذار در بخش هاي مختلف شاهد رونق باشیم، اضافه کرد: از سوي دیگر
بانک ها نیز رغبتی به حمایت از بخش هاي غیر تجاري ندارند و مایل نیستند تسهیلات خود را به سمت تولید و خدمات مولد تولید
سوق دهند. بنابراین می توان گفت نگرش مناسبی نسبت به اقتصاد و برنامه ریزي صحیح در این راستا از سوي مدیران وجود نداشته

 
و به تبع آن ضریب محرومیت افزایش یافته است. 

 
ضریبی که بحث برانگیز است 

وي همچنین با اشاره به اینکه ضریب 36 درصدي محرومیت براي گیلان بسیار بحث برانگیز است، ادامه داد: باید توجه داشت که
گیلان از استان هایی است که خانواده هاي تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی در آن بسیار بالا است و اگر میزان کم زاد و ولد و
فاصله طبقاتی موجود در این استان را هم کنار ضریب محرومیت 36 درصدي در نظر بگیریم، بیشتر به وضعیت نامطلوب آن پی می



 
بریم. 

خانکشی پور اضافه کرد: مهم ترین موضوعی که در این راستا باید به آن توجه کنیم این است که مدیران ما باید تغییر نگرش را
سرلوحه اقدامات خود قرار دهند و اسناد بالا دستی توسعه گیلان در حوزه اقتصاد باید تماماً بازنگري و اصلاح شود تا بتوانیم به بهبود

 
اوضاع در این استان امیدوار شویم. 

حال که انتشار این گزارش با شروع به کار دولت سیزدهم همراه شده چه خوب است که وزرا با نگاهی به این گزارش و استحصال
ظرفیت و توانمندي هر استان به ویژه گیلان به عنوان شاهراه ارتباط با کشورهاي حاشیه خزر با انتخاب مدیران متخصص و متعهد و

برنامه ریزي درست مسیر توسعه و رونق همه بخش ها را فراهم کنند.



انتقاد از قراردادهاي سه ماهه کارگري  96 درصد کارگران امنیت شغلی

ندارند

منبع: روزنامه گیلان امروزشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1400/06/21

گیلان امروز- رئیس کانون عالی شوراهاي اسلامی کار کشور با بیان اینکه متأسفانه 96درصد جامعه کارگري امنیت شغلی ندارند

 
گفت: برخی از کارگاه ها قراردادهاي سه ماهه و حتی یک ماهه با کارگران منعقد می کنند. 

اولیاء علی بیگی در گفت وگو با فارس ، با بیان اینکه متأسفانه 96 درصد جامعه کارگري با وجود اینکه در مشاغل با ماهیت مستمر
مشغول کار هستند و در کارگاه هاي مختلف با سوابق 10 تا 15 سال و حتی بیشتر مشغول کار هستند، اما قراردادهاي موقت کار سه

 
ماهه، 6 ماهه و حتی یک ماهه دارند. 

وي گفت: عدم امنیت شغلی براي کارگران کرامت نیروي کار را خدشه دار کرده است، ما نباید کار را بهانه کنیم و مسؤول ایجاد شغل

 
کارگر نیست، بلکه دولت است که طبق قانون اساسی موظف است شغل ایجاد کند. 

وي گفت: آقاي عبدالملکی وزیر تعاون، کار می گوید دولت مسؤول شغل است و طبق قانون اساسی باید دولت شغل مناسب، مسکن
مناسب به عنوان حق هر ایرانی تهیه کند. اکنون که وضع دولت خوب نیست، نباید کارفرماها را رها کنیم و هر شرایطی را به کارگران

 
تحمیل کنند هدف ما در شوراي عالی کار این است که حداقل هاي زندگی براي خانوار کارگري را از طریق حداقل مزد تأمین کنیم. 

نماینده کارگران در شوراي عالی کار گفت: شعار دولت سیزدهم تمکین از قانون است و طبق ماده 41 قانون کار شوراي عالی کار هر
ساله بر اساس دو شاخص نرخ تورم که از سوي مرکز آمار ایران اعلام می شود و همچنین سبد معیشت خانوار باید دستمزد کارگران را

 
تعیین کند، اگر تورم کاهش پیدا کند، به همان میزان باید مقدار دستمزد هم تعیین شود. 

علی بیگی در مورد اینکه با توجه به تورم امسال آیا امکان دارد شوراي عالی کار به ترمیم حداقل مزد بپردازد، گفت: از نظر قانونی
براي ترمیم حداقل دستمزد منعی وجود ندارد و طبق ماده 41 می توان جلسه شوراي عالی کار را برگزار کرد، اما بعید می دانم چنین

 
اتفاقی در سال جاري بیفتد. 

وي همچنین در مورد اینکه قانون کار از کارگر موجود و نه از خود کار حمایت کرده است، گفت: این وظیفه دولت است که بخش
خصوصی را حمایت کند و از منابع ملی در اختیار بخش خصوصی و بخش تعاون قرار دهد، تا آنها با سرمایه گذاري به ایجاد اشتغال

 
بپردازند، نه اینکه وام هایی در اختیار افراد به نام تولید قرار دهد که آنها ماشین مدل بالا تهیه کنند. 

رئیس کانون عالی شوراهاي اسلامی کار کشور در مورد اینکه چه تعداد کارگر بیمه شده داریم گفت: در حال حاضر 14 میلیون کارگر

 
بیمه شده تأمین اجتماعی شامل بیمه اختیاري و اجباري و خویش فرما داریم که اکثر آنها داراي بیمه اجباري هستند. 

علی بیگی در مورد بیکاري در بین فارغ التحصیلان گفت: امروز بخش عظیمی از بیکاران، جوانان و به ویژه تحصیل کرده ها هستند
که نتوانستند شغلی به دست بیاورند که براي فعالیت بخش خصوصی باید دولت حمایت کند تا از این طریق شغل ایجاد شود و از



 
دانش این فارغ التحصیلان در این فعالیت ها استفاده شود. 

وي در مورد اینکه ایجاد شغل در بخش تعاونی به نسبت بخش صنعت چگونه است، گفت: به هر حال شغل در بخش تعاونی ارزان تر
از سایر بخش ها است باید دولت جامعه را به سمت انجام کارهاي گروهی هدایت کند، متأسفانه تا کنون کار گروهی جواب نداده است.

علی بیگی در مورد این که باید از کار و نه فقط کارگر موجود حمایت شود، تأکید کرد: ما به عنوان نماینده کارگران شاغل هستیم
دولت نماینده کارگران بیکار است، من موظفم از کارگر شاغل حمایت کنم و دولت موظف است طبق قانون اساسی که گفته است هر

ایرانی باید داراي شغل مناسب و مسکن مناسب باشد از کارگران بیکار حمایت کند.



جزئیات فعالیت قرارگاه رفاه مردم اعلام شد

منبع: جاهد خبرشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1400/06/21

نایب رئیس قرارگاه رفاه مردم گفت: این قرارگاه شامل 14 ستاد است که هر ستاد کار ویژه اي را در حوزه تخصصی انجام می
دهد که در ستاد کارت رفاه مردم به دنبال ایجاد ابزاري براي رساندن کمک هاي معیشتی به جامعه مخاطب خدمات است.

محمود کریمی بیرانوند درباره جزئیات قرارگاه رفاه مردم اظهار کرد:
دکتر عبدالملکی وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی خود به عنوان رئیس

 
این قرارگاه فعالیت می کند و قرارگاه شامل 14 ستاد است. 

وي ادامه داد: هر ستاد یک دبیر و یک نایب رئیس دارد. دبیر قرارگاه،
حلقه واسط بین ظرفیت هاي بیرونی و ماموریت هاي درونی است که
هم باید ظرفیت هاي بیرونی را فعال کند وهم حلقه واسط با نواب

 
رئیس باشد. 

نایب رئیس قرارگاه رفاه مردم گفت: نواب رئیس هر ستاد، حلقه وصل
ایده ها و امور تحولی هستند که در قرارگاه تبیین و تدوین می شوند و طبیعی است که در این صورت با توجه به عناوین مختلفی که
براي هر ستاد در نظر گرفته شده است ، نایب رئیس ستاد باید مسئولیت مستقیم در آن حوزه داشته و در داخل مجموعه وزارتخانه

 
باشد. 

 
ستاد احیاي تعاون؛ حرکت به سمت تحقق سهم 25 درصدي 

وي با اشاره به وظایف و ماموریت هاي ستاد احیاي تعاون تصریح کرد: این ستاد با هدف تقویت و توسعه کسب و کارهاي تعاون محور،
تشکیل شده است، حرکت به سمت تحقق سهم 25درصدي بخش تعاون از تولید ملی کشور که در قانون اساسی به آن اشاره شده ،
افق بلند مدت این ستاد است، این هدف از طریق احیا فرهنگ تعاون و تسهیل محیط کسب و کار براي شرکت هاي تعاونی پیگیري

 
می شود. 

نایب رئیس قرارگاه رفاه مردم هدف از تأسیس ستاد اشتغال را استفاده از ظرفیت هاي نهادهاي موثر و بعضاً موازي دانست که در حال

 
حاضر در فضاي کسب و کار اشتغال کشور اثرگذاري قابل تاملی دارند. 

کریمی بیرانوند تأکید کرد: نهادهایی همچون کمیته امداد امام خمینی (ره)، نهادهاي زیر مجموعه بنیاد برکت، بنیاد مستضعفان،
وزارتخانه هایی که با حوزه اشتغال ارتباط مستقیمی دارند همچون وزارت جهاد کشاورزي و وزارت صمت از جمله نهادهاي تاثیرگذار

 
در این حوزه به شمار می آیند. 

وي، اهداف دیگر تشکیل ستاد اشتغال را ایجاد هماهنگی کامل بین نهادهاي متولی حوزه اشتغال، بهبود فضاي کسب و کار و مانع
زدایی از قواعد و مقرراتی که مانع اشتغال پایدار هستند عنوان کرد و افزود: مسئله اشتغال به عنوان یک فرایند در نظر گرفته می شود

 
و میان نهادهایی که در این حوزه متولی و موثر هستند تقسیم کار جدي ایجاد می شود. 

 
ستاد تأمین مالی رفاه و تأمین اجتماعی؛ جذب ظرفیت هاي غیر فعال و فراموش شده 

نایب رئیس قرارگاه رفاه مردم به ستاد تأمین مالی رفاه و تامین اجتماعی اشاره کرد و توضیح داد: در کنار استفاده از ظرفیت منابع
اجتماعی بودجه عمومی کشور، براي ارتقاء رفاه دریافت کنندگان خدمات از زیر مجموعه هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی،



شناسایی ابزارهاي تأمین مالی براي دست یابی منابع جدید نیاز است. این منابع با استفاده از ظرفیت هاي غیر فعال و فراموش شده

 
وزارتخانه جذب خواهد شد و تلاش این است که بار مالی جدید به کشور و جامعه تحمیل نشود. 

 
وي تأکید کرد: استفاده از این ابزارها در کشورهایی با نظامات تأمین اجتماعی پیشرفته امري معمول و پذیرفته شده است. 

کریمی بیرانوند، هدف از تشکیل ستاد جذب و ارتقاي سرمایه انسانی را در درجه اول ارتقاي نیروهاي متخصص و متعهد در مجموعه
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی  دانست و گفت: از طرف دیگر استفاده از تجربیات موفق افرادي که در سال هاي متمادي در
مجموعه وزارتخانه در قسمت هاي مختلف حضور داشته و داراي تجارب موفقی بودند مدنظر قرار می گیرد. جذب و به کارگیري

 
نیروهاي متخصص، جوان و انقلابی در زیرمجموعه هاي مربوط به وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از دیگر اهداف این ستاد است. 

 
ستاد ساختارها و فرایندها؛ چابک سازي و چالاکی فرایندها 

نایب رئیس قرارگاه رفاه مردم درباره ستاد ساختارها و فرایندها گفت: وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی از ادغام سه وزارتخانه بزرگ
ایجاد شده است و بعضاً ساختارها و فرایندهاي آن در راستاي تحقق ماموریت هاي محوله نیست، به همین منظور این ستاد با هدف
کمک به انجام اصلاحات عمیق در ساختارها و فرایندها، کمک به ایجاد یک نظام اداري و عملکردي با حداکثر چابکی، چالاکی،

 
انعطاف پذیري، کارایی و اثربخشی و حذف یا ادغام ساختارهاي معیوب و توسعه ساختارها و فرایندهاي سودمند ایجاد شده است. 

وي به ستاد فناوري اطلاعات و زیرساخت ها اشاره کرد و گفت: این ستاد با هدف ایجاد زیرساخت هاي فناورانه لازم در حوزه آي تی،
ایجاد توسعه سامانه هاي الکترونیکی مردمی و مدیریتی براي توسعه کسب و کارها، کمک به برقراري عدالت و رفاه اجتماعی، برقراري
شفافیت، مبارزه با فساد و تعارض منافع، افزایش کارآمدي، ارائه خدمات بهتر و کارآمدتر و الکترونیکی کردن فرایندها و پرهیز از

 
کاغذبازي هاي مرسوم بنا شده است. 

به گفته کریمی بیرانوند، ستاد کارت رفاه مردم به دنبال ایجاد ابزاري براي رساندن کمک هاي معیشتی به جامعه مخاطب خدمات

 
وزارتخانه است. 

وي تصریح کرد: منظور از «کارت»، تمامی ابزارهایی است که هدف را تأمین می کند و صرف کارت مد نظر نیست. به نظر می رسد

 
طراحی این ابزارها با توجه به تنوع و تعدد امکانات در اختیار این وزارتخانه دور از دسترس نباشد. 

 
ستاد مبارزه با مفاسد و رفع تعارض منافع؛اصلاح فرایندها و ساختارهاي حقوقی و قانونی 

نایب رئیس قرارگاه رفاه مردم به ستاد مبارزه با مفاسد و رفع تعارض منافع ستاد، اشاره کرد و گفت: هدف اصلی از تشکیل این ستاد ،
اصلاح فرایندها و ساختارهاي حقوقی و قانونی است که خودشان سرمنشا فساد هستند، باید در مرحله اول، فرایندها و ساختارهایی که

 
باعث بروز فساد می شوند و افراد فاسد از این فرایندها خارج شوند. 

کریمی بیرانوند ادامه داد: در وهله دوم ، فعالیت هاي سالم بسیار زیادي در سراسر کشور چه دولتی و چه بخش خصوصی وجود دارد
که در رکود قرار دارند، با مبارزه با سرمنشأ هاي ساختاري و قانونی فساد، فعالیت هاي سالم از رکود خارج و خود به خود، عامل مبارزه

 
با فساد می شوند. 

وي اضاغه کرد: وهله سوم، برخورد با مفاسد و منافعی است که به صورت همزمان با فعالیت هاي حاکمیتی تعارض دارند که در این

 
زمینه نیز این ستاد فعالیت قابل ملاحظه اي خواهد داشت. 

 
ستاد مدیریت شرکت ها و صندوق ها؛ مدیریت منابع 

نایب رئیس قرارگاه رفاه مردم درباره این ستاد توضیح داد: ستاد مدیریت شرکت ها و صندوق ها به صورت مشخص به دنبال مدیریت
منابع صندوق هاي بازنشستگی و یافتن راه حلی براي عبور از وضعیت فعلی است، در این مسیر افزایش اتکا بر درآمدهاي حاصل از

 
سرمایه گذاري صندوق ها در شرکت هاي وابسته از طریق افزایش بهره وري و اصول حاکمیت شرکتی مد نظر خواهد بود. 

کریمی بیرانوند تأکید کرد: ایجاد نظامی براي شایسته گزینی و استفاده مناسب از ظرفیت این شرکت ها و نیروي انسانی جوان و

 
متخصص در دستور کار قرار دارد. 



به گفته وي، حجم عظیم مقررات و ضوابط همچنین تمرکز تمام تصمیم گیري ها و مجوزها در سطح ستاد کشوري، مانعی براي رشد
کسب و کارها و همچنین عملکرد کارآمد وزارتخانه و سازمان هاي وابسته شده است. برهمین اساس ، ستاد مقررات زدایی و تمرکز
زدایی با هدف کمک به اصلاح و کاهش قوانین و ضوابط موجود، اطلاع رسانی جامع و هدفمند از قوانین و ضوابط، ایجاد اختیارات

 
بیشتر براي دستگاهاي اجرایی در سطح استان و شهرستان ایجاد شده است. 

به گفته نایب رئیس قرارگاه رفاه مردم، نظام جامع تأمین اجتماعی تدوین ساز و کار اجرایی طرح هاي تحولی در حوزه هاي مختلف
درمان ،بیمه پایه اجتماعی همگانی و فراگیر ،حمایت از کسب و کار، بهزیستی و هوشمندسازي حمایت هاي رفاهی در این ستاد

 
پیگیري می شود. 

 
ستاد ارتقاي فرهنگی و اجتماعی؛ رشد فرهنگ کار و تولید 

وي رشد فرهنگ کار و تولید را هدف اصلی این ستاد عنوان کرد و گفت: این ستاد، چند هدف را دنبال می کند که می توان به ارتقاي
فرهنگ کار و تولید از طریق بهره گیري از ظرفیت نهادهاي خودش و مردمی، تدوین ساز و کارهاي اجتماعی و کاهش تدریجی پایدار

 
این آسیب ها، ارتقاء منزلت کار و کارگر و کارآفرین اشاره کرد. 

نایب رئیس قرارگاه رفاه مردم آمایش بیکاري، اشتغال، تعاون و رفاه منطقه اي را نخستین ماموریت این ستاد دانست و تصریح کرد:
تعریف و تعیین مناطق الگو براي ایجاد رفاه در سراسر کشور، تقویت و توسعه ارتباط نمایندگان مردم در راستاي رفع مسائل منطقه

 
اي از دیگر اهداف اصلی این ستاد است. 

به گفته کریمی بیرانوند، ستاد همسویی و رفاه کارکنان سه هدف اصلی، ایجاد همفکري و یکپارچگی فکري در بین بدنه وزارتخانه،
تقویت انگیزه ها، اشتیاق عمومی و ایجاد همدلی و حداکثر هماهنگی در انجام وظایف و ماموریت ها یا به عبارت بهتر ایجاد هم

رفتاري را دنبال می کند.



گشوده شدن فصل جدید براي احیاي واحدهاي راکد در گیلان

منبع: روزنامه گیلان امروزشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1400/06/21

گیلان امروز- برنامه هایی که از دولت یازدهم براي احیاي واحدهاي صنعتی آغاز و در دولت دوازدهم با حضور آیت االله رئیسی
در ریاست قوه قضائیه رنگ جدیدي گرفت و گره گشاي صدها واحد در کشور شد، اینک با عزمی راسخ از سوي دولت سیزدهم در بدو

 
روزهاي آغاز به کار در اولویت برنامه هاي استان گیلان نیز قرار گرفته است. 

به گزارش ایرنا، تولید به عنوان مهمترین مولفه رشد اقتصادي موجب اشتغال زایی ،افزایش درآمد ، شکوفایی استعدادهاي داخلی،
رشد تجارت و بازرگانی بین المللی، پیشرفت صنایع و کارخانجات و پیامدهاي مثبت اجتماعی و اقتصادي بسیاري و در نهایت به

 
توسعه پایدار و طولانی مدت منجر می شود. 

کارشناسان اقتصادي یکی از ملزومات توسعه پایدار را رشد تولید کالاها و محصولات با کیفیت براي مصارف داخلی و بعد از آن صادر
کردن مازاد تولیدات داخلی به کشورهاي دیگر براي ارتقاي اقتصاد کشور می دانند که این امرسبب گسترش صادرات و تجارت در

 
عرصه بین المللی و شکل گیري یک قدرت بزرگ و مستقل اقتصادي خواهد شد. 

گیلان استانی مرزي در همسایگی کشورهاي حاشیه خزر است که با قابلیت ها و زیر ساخت هایی همچون دریا ، منطقه آزاد ، بندر ،

 
مسیر ریلی و هوایی ؛ مستعد فعالیت هاي واحدهاي صنعتی منطبق با ظرفیت هاي این منطقه جهت تولید است. 

در حال حاضر حدود سه هزار واحد صنعتی در گیلان فعال است اما در کنار آن واحدهایی نیز هستند که بدلایل مختلف از جمله
کمبود نقدینگی، کمبود مواد اولیه، تحریم، نوسان قیمت ارز و فرسودگی ماشین آلات، بدهی هاي مالیاتی، بانکی، بیمه اي، پایین
آمدن سطح درآمد و تملک واحدهاي تولیدي توسط بانک ها راکد یا نیمه تعطیل شده اند و یا دست کم نمی توانند با ظرفیت اسمی

 
خود تولید کنند. 

از سال 94 که اولین کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید در گیلان راه اندازي شد عزم جدي براي شناسایی واحدهاي راکد و نیمه
تعطیل و رفع موانع تولید آنها آغاز شد و بدنبال آن از کار گروههاي دیگري همچون تسهیلات رونق تولید و توسعه صادرات غیر نفتی

 
و گفت و گوي دولت و بخش خصوصی در کشور پرده برداري شد. 

در کارگروه رفع موانع تولید و تسهیلات رونق تولید؛ بخش خصوصی، دستگاههاي اجرایی مرتبط و بانک هاي عامل و دستگاههاي
نظارتی همچون دستگاه قضایی و رئیس اداره کل بازرسی حضور می یافتند تا با ارائه راهکاري مورد توافق تمامی اعضا، واحد تولیدي

 
راکد و نیمه تعطیل دوباره به چرخه تولید بازگردد. 

قبل از انتخابات ریاست جمهوري 1400، به دستور آیت االله رئیسی در سمت رئیس قوه قضائیه فصل جدیدي از احیاي واحدهاي راکد
در کشور و از جمله در گیلان گشوده شد ؛ واحدهاي بزرگی که در گیلان داراي مشکلات پیچیده حقوقی بودند و سال ها مردم این

 
خطه انتظار احیاء و بازگشت آنها به دوران طلایی شان را می کشیدند ، با اهتمام قوه قضائیه در حال بازگشت به چرخه تولید هستند. 



شرکت رشت الکتریک از چمله این واحدها بود که که طی سال هاي متمادي 112محصول الکتریکی تولید می کرد و سال 82 به

 
صورت قسطی به عنوان یک خصوصی سازي معیوب واگذار شد و به مرور این کارخانه تعطیل و صدها کارگر بیکار شدند 

در جریان سفر آیت االله رئیسی به استان گیلان وي دستور رسیدگی به مشکلات این واحد راکد را صادر کرد که با رفع بخشی از
مشکلات سه روز قبل تفاهم نامه اي بین پارك علم و فناوري گیلان و رشت الکتریک بسته شد که براساس آن پارك و فناوري گیلان
انجام بخشی از رسالت هاي خود که همان تجاري سازي ایده هاي محققان و پژوهشگران است از یکسو و شرکت الکتریک رشت با
هدف صیانت از تولید داخلی و حمایت از کالاي ایرانی از سوي دیگر ، بنا دارند توسعه و ترویج استفاده از فناوري با موضوعات مختلف

 
را پشتیبانی کنند. 

مدیرعامل شرکت الکتریک ایران رشت با اشاره به انعقاد این تفاهم نامه گفت: این شرکت با قدمتی 60 ساله پس از احاله توسط قوه
قضاییه به صندوق بازنشستگی کشور برگشت و بر اساس دستور مدیرعامل این صندوق، این شرکت مجدد راه اندازي خواهد شد و در

 
سایت فعلی شهر صنعتی رشت آغاز به کار می کند. 

امیدوار تجریشی با بیان اینکه محصولات این شرکت در حوزه صنایع برق و الکترونیکی بوده افزود: این صنایع نیازمند فناوري ها و به

 
روز شدن است بنابر این پارك علم و فناوري در تحقق این مهم موثر و کمک کننده است. 

وي با بیان اینکه فاز نخست این شرکت 30 تا 50 روز آینده راه اندازي می شود، اظهار داشت: در فاز اول تولید و مونتاژ محصولات با

 
فروش سریع، راه اندازي مونتاژ پریزهاي معمولی تا هوشمند را خواهیم داشت. 

وي با تشریح سایر برنامه هاي این شرکت گفت: در مراحل بعد خرید دستگاه قطعات پلاستیکی در حوزه کلید، پریز و در برنامه هاي

 
بلندمدت تولید دوربین هاي مداربسته خواهیم داشت. 

هم اینک که آیت االله رئیسی در کسوت ریاست قوه مجریه قرار گرفته گره گشایی از واحدهاي تولیدي نیز تداوم یافته و دستورپایش

 
واحدهاي راکد و شفاف سازي آنها صادر شده و یکی از مهمترین اولویت هاي دولت سیزدهم رفع موانع تولید قرار گرفته است. 

علاوه بر واحدهایی که تا کنون احیا شده اند در گیلان واحدهاي راکد و نیمه تعطیلی دیگري هم هستند که همچنان یاري دولت را

 
می طلبند تا در این وضعیت تحریم ها و مشکلات ناشی از آن به مدار تولید بازگردند. 

 
طی 2 سال گذشته بیش از 500 واحد تولیدي در گیلان به چرخه تولید بازگشت 

در همین ارتباط استاندار گیلان ابتداي امسال با تعیین این تکلیف به دستگاه هاي اجرایی مرتبط براي بسترسازي بازگشت 600 واحد
تولیدي به چرخه تولید طی سال جاري، بر لزوم ایجاد فرصت هاي شغلی در سراسر پهنه گیلان به ویژه مناطق کم برخوردار تأکید و
خاطرنشان کرد : انتظار دارم مراکز عارضه یابی مشکلات واحدهاي صنعتی استان، بیشتر فعال شوند تا شاهد رونق تولید و اشتغال

 
باشیم. 

دکتر ارسلان زارع با اشاره به اقدامات انجام شده براي ایحاد واحدهاي تولیدي جدید، حمایت از طرح هاي تولیدي با تزریق سرمایه در
گردش و احیاء برخی واحدهاي راکد دچار فرسودگی یا مشکلات حقوقی یاد آور شد: در همین راستا طی دو سال گذشته یعنی از



ابتداي سال 1398 تاکنون، با حمایت هاي انجام شده و همت بلند بخش خصوصی، بالغ بر 500 واحد تولیدي نیمه فعال یا غیرفعال،

 
به مدار تولید بازگشته اند و این روند با قوت در دهها طرح دیگر استمرار دارد. 

وي به اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و نامگذاري شعار سال متناسب با وضعیت اقتصادي به ویژه طی چهار سال اخیر از سوي
رهبر معظم انقلاب اشاره و اضافه کرد: بهترین و راهگشاترین نسخه براي ارتقاء کمی و کیفی تولید در کشور و استان تحقق شعار

 
نامگذاري شده از سوي رهبر معظم انقلاب در سال جاري تحت عنوان "تولید؛ پشتیبانی ها و مانع زدایی ها" است. 

زارع افزود: در ادامه برنامه هاي جهش و رونق تولید در سال هاي گذشته، امسال نیز، حمایت از بنگاه هاي تولیدي و تولید داخلی

 
محور تمامی برنامه ها قرار گرفته است. 

استاندار گیلان تنها راه بی اثر ساختن تحریم هاي ظالمانه استکبار را حمایت از طرح هاي تولیدي، صنعتی و جذب حداکثري سرمایه
گذاري بخش خصوصی عنوان و اضافه کرد: شناسایی موانع و بهره گیري از فرصت ها در بستر پیگیري، تعامل و نگاه کارشناسانه، رمز

 
موفقیت و راه نیل به اهداف توسعه و رونق تولید است. 

لازم به توضیح است که احیاي این 600 واحد تولیدي مربوط به واحدهاي راکد در تمامی عرصه هاي تولید در استان است که این امر
مغایرتی با سخنان رئیس سازمان صمت گیلان مبنی بر قابلیت احیاي 188 واحد صنعتی که فقط مربوط به واحدهاي این حوزه است

 
، ندارد. 

 
قابلیت احیاي 188 واحد صنعتی راکد و نیمه راکد گیلان در سال جدید 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت گیلان نیز به واحدهاي صنعتی راکد و نیمه راکد در استان اشاره و اظهار کرد: طی بررسی هاي

 
انجام شده 188 واحد صنعتی راکد و نیمه راکد در استان شناسایی شده که قابلیت احیاء دارند. 

فرهاد دلق پوش در گفت و گو با ایرنا به موضوع اشتغالزایی اشاره کرد و افزود: پیش بینی می شود در صورت همکاري دستگاه ها و

 
موسسات در بازگرداندن واحدهاي صنعتی راکد و نیمه راکد گیلان به چرخه تولید حدود یکهزار فرصت شغلی احیا شود. 

وي اضافه کرد: بر اساس هدف گذاري سال گذشته تعداد راه اندازي واحدهاي راکد استان در داخل شهرك ها و نواحی صنعتی 36
واحد و خارج از آن 9 واحد تعیین شده بود که با پیگیري هاي انجام شده تعداد 50 واحد در شهرك ها و نواحی صنعتی و 15 واحد

 
خارج از آن به چرخه تولید بازگردانده شد. 

دلق پوش با بیان اینکه از ابتداي امسال 21 واحد صنعتی به چرخه تولید بازگشته اند ، تصریح کرد: بنا داریم تا پایان امسال 45 واحد

 
دیگر را احیا کنیم. 

وي با بیان اینکه برنامه و تعداد واحدهاي صنعتی قابل احیاء در داخل شهرك ها و نواحی صنعتی و در خارج از آن را بر اساس هدف
گذاري وزارت صمت به تمامی استان هاي کشور ابلاغ می شود، تصریح کرد: بر این اساس هر یک از استان ها نسبت به برنامه ریزي
ها و هدف گذاري هاي خود اقدام می کنند و سازمان صمت گیلان فارغ از هرگونه هدف گذاري براي احیاي تمامی واحدهاي صنعتی

 
مشمول اهتمام دارد. 



رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت گیلان گفت: این سازمان همچون ادوار گذشته با برگزاري جلسات متعدد کارگروه تسهیل و
رفع موانع تولید به طرح مشکلات، اخذ مصوبات و پیگیري جهت انجام صحیح مصوبات در کوتاه ترین زمان ممکن می پردازد که در
این راستا؛ اعتباراتی نیز تحت عنوان رونق تولید، جهش تولید، ماده 52 قانون الحاق برخی از مواد به قانون تنظیم بخشی از مقررات

 
مالی دولت و تسهیلات مرتبط با طرح تام در نظر گرفته شده است. 

دلق پوش با اشاره به اهمیت توسعه کارآفرینی گفت: طی سال هاي گذشته متناسب با اولویت هاي برنامه راهبردي وزارت صمت علاوه
بر تمرکز اقدامات سازمان در راستاي فعال سازي واحدهاي راکد، بالفعل کردن ظرفیت هاي راکد، جایگزینی واردات و اتمام طرح هاي
نیمه تمام، تکمیل ظرفیت واحدها و حمایت از طرح هاي توسعه اي ؛ فعالیت هاي هدفمندي در جهت پشتیبانی از کارآفرینی و بهبود

 
فضاي کسب و کار انجام شده است. 

وي ادامه داد: از جمله این اقدامات شناسایی قوانین و مقررات مخل تولید و پیگیري اصلاح یا حذف آن ها از طریق مراجع قانونی ذي
ربط از قبیل هیئت مقررات زدایی وزارتخانه اقتصاد و دارایی، ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید و غیره بوده که به طور جدي در

 
دستور کار بوده است. 

وي بخشی از مشکلات را مربوط به مسائل بانکی ، مالیاتی و بخش اجرایی خواند و افزود: همچنین با اقداماتی از جمله کمک به
سرمایه در گردش ، پشتیبانی هاي مالی و تامین مواد اولیه براي احیاي واحدهاي راکد ، بهره گیري از همه ظرفیت واحدهاي تولیدي

 
و حفظ واحدهاي تولیدي موجود براي رونق و جهش تولید اهتمام داریم. 

رئیس سازمان صمت گیلان بیشترین مشکل واحدهاي صنعتی را در حال حاضر کمبود سرمایه در گردش آنها خواند و اظهار داشت: به
علت بالا رفتن قیمت مواد اولیه و افزایش هزینه واحدهاي تولیدي به دلایلی از جمله افزایش 6 برابري قیمت گاز ، هزینه تولید نیز
براي آنها افزایش یافته است و موجب کمبود سرمایه در گردش آنها می شود که به همین علت نیاز به پشتیبانی براي تولید دارند و

 
تلاش می کنیم در موضوعات مختلف براي رفع موانع تولید کمک کنیم. 

 
رفع موانع تولید و رونق بازار در ریشه کن کردن بیکاري تاثیر بسزایی دارد 

در این میان رئیس خانه صنعت گیلان نیز با تاکید بر این که مسئولان در قبال تولید، اقتصاد، اشتغال و معیشت مردم متعهد هستند
افزود: هم اکنون نیز تولیدکنندگانی در گیلان داریم که کالاهایشان با کالاهاي مشابه اروپایی قابل رقابت است و حتی در بحث قیمت

 
می توانند با کشورهایی مانند چین رقابت کنند. 

 
گشوده شدن فصل جدید احیاي واحدهاي راکد در گیلان 

فرحمند پورعلی با تاکید بر ضرورت رفع موانع تولید در راستاي صیانت از خودکفایی و ارتقاء جایگاه تولید ملی تصریح کرد: هر گاه
رفع موانع تولید صورت گیرد و بازار رونق پیدا کند شاهد افزایش ظرفیت ها در واحد هاي صنعتی خواهیم بود و به این ترتیب بیکاري

 
ریشه کن خواهد شد. 

وي ایجاد اشتغال را در گرو رفع موانع تولید دانست و ادامه داد: خوشبختانه تولیدکنندگان و صنعتگران ما ایجاد اشتغال، توسعه

 
اقتصادي و جلوگیري از خروج ارز را براي خود تکلیف می دانند و با تمام معضلات عملکرد قابل ستایشی داشته اند. 



رئیس خانه صنعت گیلان گفت: وقتی تولیدکننده نتواند تولید خود را عرضه کند و یا نتواند دسترسی آسان به مواد اولیه داشته باشد،
به ناچار تولید خود را متوقف می کند و این وظیفه مسئولان است که در قبال تولید، اقتصاد، اشتغال و معیشت مردم متعهد باشند و با

 
حمایت از تولید، زمینه هاي توسعه اقتصادي، کاهش نرخ بیکاري را فراهم نمایند. 

پورعلی رفع موانع تولید ، بهبود محیط کسب و کار ، ارتقاي بهره وري ، توسعه صادرات غیر نفتی، توانمند سازي بخش خصوصی و
استفاده از نظرات آنان در تصمیم گیري هاي کلان مرتبط با حوزه تولید براي جلوگیري از ایجاد مشکلات ناشی از تصمیمات نادرست
و غیرکارشناسی ، بهره گیري از ظرفیت هاي موجود در بازار مالی و تورم زدایی از قوانین ، مقررات و اجرایی کردن قانون استفاده

 
حداکثري از توان تولیدي و خدماتی کشور را از جمله انتظارات بخش صنعت از دولت سیزدهم در بخش تولید عنوان کرد. 

نگاه بخش صنعت اکنون به دستان دولت سیزدهم دوخته شده تا در این وضعیت تحریمی و مشکلات اقتصادي گامی موثر براي احیاي
واحدهاي راکد و فعالیت قدرتمند واحدهاي موجود برداشته شود.



گشوده شدن فصل جدید براي احیاي واحدهاي راکد در گیلان

منبع: روزنامه گیلان امروزشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1400/06/21

گیلان امروز- برنامه هایی که از دولت یازدهم براي احیاي واحدهاي صنعتی آغاز و در دولت دوازدهم با حضور آیت االله رئیسی
در ریاست قوه قضائیه رنگ جدیدي گرفت و گره گشاي صدها واحد در کشور شد، اینک با عزمی راسخ از سوي دولت سیزدهم در بدو

 
روزهاي آغاز به کار در اولویت برنامه هاي استان گیلان نیز قرار گرفته است. 

به گزارش ایرنا، تولید به عنوان مهمترین مولفه رشد اقتصادي موجب اشتغال زایی ،افزایش درآمد ، شکوفایی استعدادهاي داخلی،
رشد تجارت و بازرگانی بین المللی، پیشرفت صنایع و کارخانجات و پیامدهاي مثبت اجتماعی و اقتصادي بسیاري و در نهایت به

 
توسعه پایدار و طولانی مدت منجر می شود. 

کارشناسان اقتصادي یکی از ملزومات توسعه پایدار را رشد تولید کالاها و محصولات با کیفیت براي مصارف داخلی و بعد از آن صادر
کردن مازاد تولیدات داخلی به کشورهاي دیگر براي ارتقاي اقتصاد کشور می دانند که این امرسبب گسترش صادرات و تجارت در

 
عرصه بین المللی و شکل گیري یک قدرت بزرگ و مستقل اقتصادي خواهد شد. 

گیلان استانی مرزي در همسایگی کشورهاي حاشیه خزر است که با قابلیت ها و زیر ساخت هایی همچون دریا ، منطقه آزاد ، بندر ،

 
مسیر ریلی و هوایی ؛ مستعد فعالیت هاي واحدهاي صنعتی منطبق با ظرفیت هاي این منطقه جهت تولید است. 

در حال حاضر حدود سه هزار واحد صنعتی در گیلان فعال است اما در کنار آن واحدهایی نیز هستند که بدلایل مختلف از جمله
کمبود نقدینگی، کمبود مواد اولیه، تحریم، نوسان قیمت ارز و فرسودگی ماشین آلات، بدهی هاي مالیاتی، بانکی، بیمه اي، پایین
آمدن سطح درآمد و تملک واحدهاي تولیدي توسط بانک ها راکد یا نیمه تعطیل شده اند و یا دست کم نمی توانند با ظرفیت اسمی

 
خود تولید کنند. 

از سال 94 که اولین کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید در گیلان راه اندازي شد عزم جدي براي شناسایی واحدهاي راکد و نیمه
تعطیل و رفع موانع تولید آنها آغاز شد و بدنبال آن از کار گروههاي دیگري همچون تسهیلات رونق تولید و توسعه صادرات غیر نفتی

 
و گفت و گوي دولت و بخش خصوصی در کشور پرده برداري شد. 

در کارگروه رفع موانع تولید و تسهیلات رونق تولید؛ بخش خصوصی، دستگاههاي اجرایی مرتبط و بانک هاي عامل و دستگاههاي
نظارتی همچون دستگاه قضایی و رئیس اداره کل بازرسی حضور می یافتند تا با ارائه راهکاري مورد توافق تمامی اعضا، واحد تولیدي

 
راکد و نیمه تعطیل دوباره به چرخه تولید بازگردد. 

قبل از انتخابات ریاست جمهوري 1400، به دستور آیت االله رئیسی در سمت رئیس قوه قضائیه فصل جدیدي از احیاي واحدهاي راکد
در کشور و از جمله در گیلان گشوده شد ؛ واحدهاي بزرگی که در گیلان داراي مشکلات پیچیده حقوقی بودند و سال ها مردم این

 
خطه انتظار احیاء و بازگشت آنها به دوران طلایی شان را می کشیدند ، با اهتمام قوه قضائیه در حال بازگشت به چرخه تولید هستند. 



شرکت رشت الکتریک از چمله این واحدها بود که که طی سال هاي متمادي 112محصول الکتریکی تولید می کرد و سال 82 به

 
صورت قسطی به عنوان یک خصوصی سازي معیوب واگذار شد و به مرور این کارخانه تعطیل و صدها کارگر بیکار شدند 

در جریان سفر آیت االله رئیسی به استان گیلان وي دستور رسیدگی به مشکلات این واحد راکد را صادر کرد که با رفع بخشی از
مشکلات سه روز قبل تفاهم نامه اي بین پارك علم و فناوري گیلان و رشت الکتریک بسته شد که براساس آن پارك و فناوري گیلان
انجام بخشی از رسالت هاي خود که همان تجاري سازي ایده هاي محققان و پژوهشگران است از یکسو و شرکت الکتریک رشت با
هدف صیانت از تولید داخلی و حمایت از کالاي ایرانی از سوي دیگر ، بنا دارند توسعه و ترویج استفاده از فناوري با موضوعات مختلف

 
را پشتیبانی کنند. 

مدیرعامل شرکت الکتریک ایران رشت با اشاره به انعقاد این تفاهم نامه گفت: این شرکت با قدمتی 60 ساله پس از احاله توسط قوه
قضاییه به صندوق بازنشستگی کشور برگشت و بر اساس دستور مدیرعامل این صندوق، این شرکت مجدد راه اندازي خواهد شد و در

 
سایت فعلی شهر صنعتی رشت آغاز به کار می کند. 

امیدوار تجریشی با بیان اینکه محصولات این شرکت در حوزه صنایع برق و الکترونیکی بوده افزود: این صنایع نیازمند فناوري ها و به

 
روز شدن است بنابر این پارك علم و فناوري در تحقق این مهم موثر و کمک کننده است. 

وي با بیان اینکه فاز نخست این شرکت 30 تا 50 روز آینده راه اندازي می شود، اظهار داشت: در فاز اول تولید و مونتاژ محصولات با

 
فروش سریع، راه اندازي مونتاژ پریزهاي معمولی تا هوشمند را خواهیم داشت. 

وي با تشریح سایر برنامه هاي این شرکت گفت: در مراحل بعد خرید دستگاه قطعات پلاستیکی در حوزه کلید، پریز و در برنامه هاي

 
بلندمدت تولید دوربین هاي مداربسته خواهیم داشت. 

هم اینک که آیت االله رئیسی در کسوت ریاست قوه مجریه قرار گرفته گره گشایی از واحدهاي تولیدي نیز تداوم یافته و دستورپایش

 
واحدهاي راکد و شفاف سازي آنها صادر شده و یکی از مهمترین اولویت هاي دولت سیزدهم رفع موانع تولید قرار گرفته است. 

علاوه بر واحدهایی که تا کنون احیا شده اند در گیلان واحدهاي راکد و نیمه تعطیلی دیگري هم هستند که همچنان یاري دولت را

 
می طلبند تا در این وضعیت تحریم ها و مشکلات ناشی از آن به مدار تولید بازگردند. 

 
طی 2 سال گذشته بیش از 500 واحد تولیدي در گیلان به چرخه تولید بازگشت 

در همین ارتباط استاندار گیلان ابتداي امسال با تعیین این تکلیف به دستگاه هاي اجرایی مرتبط براي بسترسازي بازگشت 600 واحد
تولیدي به چرخه تولید طی سال جاري، بر لزوم ایجاد فرصت هاي شغلی در سراسر پهنه گیلان به ویژه مناطق کم برخوردار تأکید و
خاطرنشان کرد : انتظار دارم مراکز عارضه یابی مشکلات واحدهاي صنعتی استان، بیشتر فعال شوند تا شاهد رونق تولید و اشتغال

 
باشیم. 

دکتر ارسلان زارع با اشاره به اقدامات انجام شده براي ایحاد واحدهاي تولیدي جدید، حمایت از طرح هاي تولیدي با تزریق سرمایه در
گردش و احیاء برخی واحدهاي راکد دچار فرسودگی یا مشکلات حقوقی یاد آور شد: در همین راستا طی دو سال گذشته یعنی از



ابتداي سال 1398 تاکنون، با حمایت هاي انجام شده و همت بلند بخش خصوصی، بالغ بر 500 واحد تولیدي نیمه فعال یا غیرفعال،

 
به مدار تولید بازگشته اند و این روند با قوت در دهها طرح دیگر استمرار دارد. 

وي به اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و نامگذاري شعار سال متناسب با وضعیت اقتصادي به ویژه طی چهار سال اخیر از سوي
رهبر معظم انقلاب اشاره و اضافه کرد: بهترین و راهگشاترین نسخه براي ارتقاء کمی و کیفی تولید در کشور و استان تحقق شعار

 
نامگذاري شده از سوي رهبر معظم انقلاب در سال جاري تحت عنوان "تولید؛ پشتیبانی ها و مانع زدایی ها" است. 

زارع افزود: در ادامه برنامه هاي جهش و رونق تولید در سال هاي گذشته، امسال نیز، حمایت از بنگاه هاي تولیدي و تولید داخلی

 
محور تمامی برنامه ها قرار گرفته است. 

استاندار گیلان تنها راه بی اثر ساختن تحریم هاي ظالمانه استکبار را حمایت از طرح هاي تولیدي، صنعتی و جذب حداکثري سرمایه
گذاري بخش خصوصی عنوان و اضافه کرد: شناسایی موانع و بهره گیري از فرصت ها در بستر پیگیري، تعامل و نگاه کارشناسانه، رمز

 
موفقیت و راه نیل به اهداف توسعه و رونق تولید است. 

لازم به توضیح است که احیاي این 600 واحد تولیدي مربوط به واحدهاي راکد در تمامی عرصه هاي تولید در استان است که این امر
مغایرتی با سخنان رئیس سازمان صمت گیلان مبنی بر قابلیت احیاي 188 واحد صنعتی که فقط مربوط به واحدهاي این حوزه است

 
، ندارد. 

 
قابلیت احیاي 188 واحد صنعتی راکد و نیمه راکد گیلان در سال جدید 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت گیلان نیز به واحدهاي صنعتی راکد و نیمه راکد در استان اشاره و اظهار کرد: طی بررسی هاي

 
انجام شده 188 واحد صنعتی راکد و نیمه راکد در استان شناسایی شده که قابلیت احیاء دارند. 

فرهاد دلق پوش در گفت و گو با ایرنا به موضوع اشتغالزایی اشاره کرد و افزود: پیش بینی می شود در صورت همکاري دستگاه ها و

 
موسسات در بازگرداندن واحدهاي صنعتی راکد و نیمه راکد گیلان به چرخه تولید حدود یکهزار فرصت شغلی احیا شود. 

وي اضافه کرد: بر اساس هدف گذاري سال گذشته تعداد راه اندازي واحدهاي راکد استان در داخل شهرك ها و نواحی صنعتی 36
واحد و خارج از آن 9 واحد تعیین شده بود که با پیگیري هاي انجام شده تعداد 50 واحد در شهرك ها و نواحی صنعتی و 15 واحد

 
خارج از آن به چرخه تولید بازگردانده شد. 

دلق پوش با بیان اینکه از ابتداي امسال 21 واحد صنعتی به چرخه تولید بازگشته اند ، تصریح کرد: بنا داریم تا پایان امسال 45 واحد

 
دیگر را احیا کنیم. 

وي با بیان اینکه برنامه و تعداد واحدهاي صنعتی قابل احیاء در داخل شهرك ها و نواحی صنعتی و در خارج از آن را بر اساس هدف
گذاري وزارت صمت به تمامی استان هاي کشور ابلاغ می شود، تصریح کرد: بر این اساس هر یک از استان ها نسبت به برنامه ریزي
ها و هدف گذاري هاي خود اقدام می کنند و سازمان صمت گیلان فارغ از هرگونه هدف گذاري براي احیاي تمامی واحدهاي صنعتی

 
مشمول اهتمام دارد. 



رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت گیلان گفت: این سازمان همچون ادوار گذشته با برگزاري جلسات متعدد کارگروه تسهیل و
رفع موانع تولید به طرح مشکلات، اخذ مصوبات و پیگیري جهت انجام صحیح مصوبات در کوتاه ترین زمان ممکن می پردازد که در
این راستا؛ اعتباراتی نیز تحت عنوان رونق تولید، جهش تولید، ماده 52 قانون الحاق برخی از مواد به قانون تنظیم بخشی از مقررات

 
مالی دولت و تسهیلات مرتبط با طرح تام در نظر گرفته شده است. 

دلق پوش با اشاره به اهمیت توسعه کارآفرینی گفت: طی سال هاي گذشته متناسب با اولویت هاي برنامه راهبردي وزارت صمت علاوه
بر تمرکز اقدامات سازمان در راستاي فعال سازي واحدهاي راکد، بالفعل کردن ظرفیت هاي راکد، جایگزینی واردات و اتمام طرح هاي
نیمه تمام، تکمیل ظرفیت واحدها و حمایت از طرح هاي توسعه اي ؛ فعالیت هاي هدفمندي در جهت پشتیبانی از کارآفرینی و بهبود

 
فضاي کسب و کار انجام شده است. 

وي ادامه داد: از جمله این اقدامات شناسایی قوانین و مقررات مخل تولید و پیگیري اصلاح یا حذف آن ها از طریق مراجع قانونی ذي
ربط از قبیل هیئت مقررات زدایی وزارتخانه اقتصاد و دارایی، ستاد ملی تسهیل و رفع موانع تولید و غیره بوده که به طور جدي در

 
دستور کار بوده است. 

وي بخشی از مشکلات را مربوط به مسائل بانکی ، مالیاتی و بخش اجرایی خواند و افزود: همچنین با اقداماتی از جمله کمک به
سرمایه در گردش ، پشتیبانی هاي مالی و تامین مواد اولیه براي احیاي واحدهاي راکد ، بهره گیري از همه ظرفیت واحدهاي تولیدي

 
و حفظ واحدهاي تولیدي موجود براي رونق و جهش تولید اهتمام داریم. 

رئیس سازمان صمت گیلان بیشترین مشکل واحدهاي صنعتی را در حال حاضر کمبود سرمایه در گردش آنها خواند و اظهار داشت: به
علت بالا رفتن قیمت مواد اولیه و افزایش هزینه واحدهاي تولیدي به دلایلی از جمله افزایش 6 برابري قیمت گاز ، هزینه تولید نیز
براي آنها افزایش یافته است و موجب کمبود سرمایه در گردش آنها می شود که به همین علت نیاز به پشتیبانی براي تولید دارند و

 
تلاش می کنیم در موضوعات مختلف براي رفع موانع تولید کمک کنیم. 

 
رفع موانع تولید و رونق بازار در ریشه کن کردن بیکاري تاثیر بسزایی دارد 

در این میان رئیس خانه صنعت گیلان نیز با تاکید بر این که مسئولان در قبال تولید، اقتصاد، اشتغال و معیشت مردم متعهد هستند
افزود: هم اکنون نیز تولیدکنندگانی در گیلان داریم که کالاهایشان با کالاهاي مشابه اروپایی قابل رقابت است و حتی در بحث قیمت

 
می توانند با کشورهایی مانند چین رقابت کنند. 

 
گشوده شدن فصل جدید احیاي واحدهاي راکد در گیلان 

فرحمند پورعلی با تاکید بر ضرورت رفع موانع تولید در راستاي صیانت از خودکفایی و ارتقاء جایگاه تولید ملی تصریح کرد: هر گاه
رفع موانع تولید صورت گیرد و بازار رونق پیدا کند شاهد افزایش ظرفیت ها در واحد هاي صنعتی خواهیم بود و به این ترتیب بیکاري

 
ریشه کن خواهد شد. 

وي ایجاد اشتغال را در گرو رفع موانع تولید دانست و ادامه داد: خوشبختانه تولیدکنندگان و صنعتگران ما ایجاد اشتغال، توسعه

 
اقتصادي و جلوگیري از خروج ارز را براي خود تکلیف می دانند و با تمام معضلات عملکرد قابل ستایشی داشته اند. 



رئیس خانه صنعت گیلان گفت: وقتی تولیدکننده نتواند تولید خود را عرضه کند و یا نتواند دسترسی آسان به مواد اولیه داشته باشد،
به ناچار تولید خود را متوقف می کند و این وظیفه مسئولان است که در قبال تولید، اقتصاد، اشتغال و معیشت مردم متعهد باشند و با

 
حمایت از تولید، زمینه هاي توسعه اقتصادي، کاهش نرخ بیکاري را فراهم نمایند. 

پورعلی رفع موانع تولید ، بهبود محیط کسب و کار ، ارتقاي بهره وري ، توسعه صادرات غیر نفتی، توانمند سازي بخش خصوصی و
استفاده از نظرات آنان در تصمیم گیري هاي کلان مرتبط با حوزه تولید براي جلوگیري از ایجاد مشکلات ناشی از تصمیمات نادرست
و غیرکارشناسی ، بهره گیري از ظرفیت هاي موجود در بازار مالی و تورم زدایی از قوانین ، مقررات و اجرایی کردن قانون استفاده

 
حداکثري از توان تولیدي و خدماتی کشور را از جمله انتظارات بخش صنعت از دولت سیزدهم در بخش تولید عنوان کرد. 

نگاه بخش صنعت اکنون به دستان دولت سیزدهم دوخته شده تا در این وضعیت تحریمی و مشکلات اقتصادي گامی موثر براي احیاي
واحدهاي راکد و فعالیت قدرتمند واحدهاي موجود برداشته شود.



«حسین مدرس خیابانی» استاندار سیستان وبلوچستان شد

منبع: انتخابشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1400/06/21

در جلسه بعدازظهر امروز یکشنبه هیئت دولت به ریاست سید ابراهیم رئیسی، استاندار منتخب سیستان و بلوچستان از هیئت
وزیران رأي اعتماد گرفت.در این جلسه، اعضاي دولت پس از بررسی سوابق اجرایی و مدیریتی آقاي حسین مدرس خیابانی،

به وي به عنوان استاندار سیستان و بلوچستان رأي اعتماد دادند.

در جلسه بعدازظهر امروز یکشنبه هیئت دولت به ریاست
سید ابراهیم رئیسی، استاندار منتخب سیستان و بلوچستان

 
از هیئت وزیران رأي اعتماد گرفت. 

در این جلسه، اعضاي دولت پس از بررسی سوابق اجرایی و
مدیریتی آقاي حسین مدرس خیابانی، به وي به عنوان

 
استاندار سیستان و بلوچستان رأي اعتماد دادند. 

مدرس خیابانی داراي مدرك کارشناسی مهندسی مواد و
متالوژي، کارشناسی ارشد مهندسی صنایع و دوره دکتراي

 
مدیریت استراتژیک است. 

وي پیش از این در سِمت هایی همچون سرپرستی و قائم مقامی وزارت صنعت، معدن و تجارت، مسئول لجستیک و عضو ستاد ملی

 
کرونا، عضو ستاد اقتصادي دولت و دبیر ستاد تنظیم بازار کشور فعالیت داشته است. 

 
در ادامه جلسه، اعضاي دولت تعدادي از پیشنهادهاي دستگاه هاي اجرایی را بررسی و به تصویب رساندند. 

هیئت وزیران به منظور تأمین نظر رئیس مجلس شوراي اسلامی، با پیشنهاد معاونت حقوقی رئیس جمهور مبنی بر اصلاح آیین نامه
اجرایی ماده (14) قانون حمایت از هنرمندان، استادکاران و فعالان صنایع دستی با محوریت نحوه صدور مجوز فعالیت هاي صنایع

 
دستی و فرش دستباف موافقت کرد. 

 
بر این اساس، متقاضیان مجوزهاي مندرج در ماده (3) قانون فوق باید داراي شرایط زیر باشند: 

 
- تابعیت ایران و یا دارا بودن گذرنامه و پروانه کار براي اتباع خارجی 

 
- داشتن حداقل (18) سال سن 

- داشتن کارت پایان خدمت وظیفه عمومی یا معافیت دایم و یا گواهی معافیت تحصیلی براي آقایان به استثناي مواردي که از



 
مصادیق پروانه کسب و اجازه اشتغال نیستند. 

 
- امکان بهره برداري قانونی از محل فعالیت حسب نوع مجوز 

همچنین اداره نظارت بر اماکن عمومی نیروي انتظامی جمهوري اسلامی ایران موظف است با توجه به نظر کارگروه رسیدگی به
تخلفات و حسب مورد برابر اعلام اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان و اداره کل صنعت، معدن و تجارت

 
استان، از ادامه فعالیت واحدهاي متخلف جلوگیري کند. 

دولت در ادامه، ضمن اعلام نظر درخصوص تعدادي از طرح هاي نمایندگان مجلس شوراي اسلامی، نمایندگان خود را براي پیگیري
موضوعات مربوط تعیین کرد.



تصاویر| بازدید استاندار فارس از کارخانه تولید پژو پارس

منبع: آفتابشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1400/06/21

عنایت االله رحیمی استاندار فارس یکشنبه 21 شهریور 1400 به همراه جمعی از مدیران استان فارس از کارخانه تولید پژو
پارس در شهرستان شیراز بازدید کردند.

عنایت االله رحیمی استاندار فارس یکشنبه 21 شهریور 1400 به همراه جمعی از مدیران استان فارس از کارخانه تولید پژو پارس

 
در شهرستان شیراز بازدید کردند. 

 
 

آفتاب نیوز : کارخانه ایران خودرو فارس با سابقه بیش از ده ساله، اکنون مونتاژ و تولید خودروهاي پژو پارس و تی یو فایو را در دستور
کار خود دارد. تولید روزانه این کارخانه که در ابتداي دهه 90 حدود 50 خودرو بود، اکنون به 100 دستگاه افزایش یافته است به

 
طوریکه سالانه بالغ بر 20 هزار خودرو در این شرکت که براي 200 نفر اشتغال مستقیم ایجاد کرده است، تولید می شود. 

 
 



 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 





کرونا به هتل هاي ایران چقدر خسارت وارد کرد؟

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1400/06/21

رییس جامعه هتلداران ایران اعلام کرد: میزان خسارت مالی کرونا به هتل هاي کشور به 20 هزار و 200 میلیارد تومان
رسیده است.

رییس جامعه هتلداران ایران اعلام کرد: میزان خسارت
مالی کرونا به هتل هاي کشور به 20 هزار و 200 میلیارد

 
تومان رسیده است. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از ایسنا، جمشید حمزه زاده
گفت: از اسفند 98 تا پایان مرداد 1400 بالغ بر 20 هزار و

200 میلیارد تومان زیان مالی متوجه هتل ها و مراکز اقامتی رسمی شده است و متاسفانه، دو سوم کارکنان هتل ها شغل شان را از

 
دست داده اند، درحالی که بسیاري از آن ها نیروهاي متخصص این حوزه بودند. 

او اظهار کرد: هتل داران از آغاز بحران کرونا، مطالباتی جزیی داشتند که متاسفانه پس از گذشت یک سال و نیم، نه از سوي دولت
قبل و نه از جانب دولت فعلی هیچ پاسخی به این مطالبات داده نشده است. این مطالبات می تواند بخشی از خسارات واردشده به هتل

 
ها را جبران کند. 

حمزه زاده بیان کرد: تسهیلاتی با بهره تک رقمی، تنفس حداقل یک ساله و بازپرداخت طولانی مدت، از جمله مطالبات بود. این
تسهیلات می تواند متناسب با حجم کار هتل و مثلاً تعداد اتاق هاي آن در نظر گرفته شود. موضوع دیگر معافیت 100 درصدي
مالیاتی اعم از مالیات بر درآمد و ارزش افزوده تا پایان کرونا است. همچنین تخفیف و بخشودگی ویژه براي هتلداران در ارتباط با
هزینه حامل هاي انرژي و مثلاً پایین آوردن تعرفه مصرف هتلداران در این بخش. به علاوه بخشودگی سهم کارفرما از بیمه کارکنان
می تواند از اشتغال ایجادشده در هتل ها محافظت کند و مانع از تعدیل نیرو شود. امهال بازپرداخت تسهیلات دریافتی براي دوره هاي
مشخص خصوصاً براي هتل هایی که پس از دریافت وام دچار رکود ناشی از بحران هاي سال هاي گذشته و خصوصاً شیوع ویروس

 
کرونا شدند موضوع دیگر است. 

رییس جامعه هتلداران، ارزان سازي سفر را که به تازگی وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی بر آن تاکید داشته از جمله
اقدامات حمایتی دولت از مردم و صنعت گردشگري دانست و افزود: بیشتر هتل ها براي همکاري در این طرح، آمادگی دارند و
حاضرند بدون این که کیفیت خدمات را پایین آورند به سهم خود، به این ارزان سازي سفر کمک کنند. اگر این طرح اجرا شود، هم
مردم از عواید آن بهره مند می شوند و هم چرخ راکد اقتصاد هتل ها تا حدي به حرکت درمی آید. این مطالبات از نظر ما جزیی است

 
که انتظار داریم در دولت جدید محقق شود و صنعت هتلداري تا حدي تقویت شود و جان بگیرد. 



پربیننده ترین قیمت جدید تور دبی + جدول مسجد هزار ساله در اصفهان +عکس ارغوان بافی؛ هنري کهن در کردستان + عکس آغاز
پیش ثبت نام براي اعزام به اربعین از دوشنبه قیمت جدید تور آنتالیا + جدول



پرداخت 157 میلیارد تسهیلات کرونایی به اصناف یزدي

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1400/06/21

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد: بیش از پنج هزار نفر از اصناف یزد تسهیلات
کرونایی دریافت کرده اند.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز یزد، شیوع ویروس کرونا علاوه بر اینکه سلامتی مردم را در معرض خطر قرار داده و

 
جان بیش از 114 هزار نفر از شهروندان را گرفته، خسارت هاي بزرگی بر اصناف مختلف وارد کرده است. 

اعمال محدودیت ها و تعطیلی اصناف سبب شد تا مشکلات آن
ها مضاعف شده و دولت هم براي جبران بخشی از این خسارت
ها اقدام به اعطاي تسهیلات به 14 گروه از مشاغل آسیب دیده از

 
کرونا کرد. 

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی در
این باره می گوید: تاکنون بیش از هفت هزار و 400 نفر در
سامانه مرکزي کارا ثبت نام کرده و بیش از پنج هزار هم

 
تسهیلات دریافت کردند. 

فریبا آیت اللهی افزود: در این راستا تاکنون 157 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت شده و موجب پایداري اشتغال بیش از 12 هزار نفر

 
شده است. 

وي تصریح کرد: ثبت نام دیگر متقاضیان در سامانه کارا تا پایان آذرماه تمدید شده و بانک ها نیز تا پایان بهمن ماه براي پرداخت این

 
تسهیلات مهلت دارند. 

 
اتاق اصناف هم در این روز ها دست به کار شده و با پرداخت تسهیلات، یاریگر اصناف استان یزد شده است. 

 
رئیس اتاق اصناف استان یزد گفت: تسهیلات 10 میلیون تومانی به همت شوراي شهر یزد و بنیاد صدوق به دو هزار نفر پرداخت شد. 

حسینی ادامه داد: در حال حاضر بالغ بر 34 هزار واحد صنفی در یزد فعالیت دارند که این تسهیلات براي حمایت از آنان بسیار ناچیز

 
است. 
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دانلود



دولت ها، اصلی ترین حامی کارآفرینان

منبع: تفاهم آنلاینشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1400/06/21

دولت ها همواره در همه جوامع، اصلی ترین حامی کارآفرینان می باشند.رشد اقتصادي فراوان همراه با توسعه ي اقتصادي،
فراهم نمودن زمینه هاي اشتغال جوانان و حل معضل بیکاري از مهم ترین اهدافی است که دولت ها در هرجوامعی به دنبال

تحقق آن هستند. در ایران نیز موارد مذکور از اهمیت ویژه اي برخوردار است ... ...

 
 دولت کارآفرین 

دولت ها همواره در همه جوامع، اصلی ترین حامی کارآفرینان می باشند.رشد اقتصادي فراوان همراه با توسعه ي اقتصادي، فراهم
نمودن زمینه هاي اشتغال جوانان و حل معضل بیکاري از مهم ترین اهدافی است که دولت ها در هرجوامعی به دنبال تحقق آن
هستند. در ایران نیز موارد مذکور از اهمیت ویژه اي برخوردار است و همواره در راس هدف هاي دولت هاي پیشین و دولت حال
حاضر بوده است. توجه به سرمایه گذاري در کارآفرینی و تغییر تمامی رویکردهاي اقتصادي به ویژگی هاي یک جامعه ي کارآفرین،
در کنار سرمایه گذاري هاي فیزیکی می تواند تاثیر فراوانی در رشد اقتصادي و به خصوص اشتغال در کشور داشته باشد. افزون براین
مطلب، توسعه ي کارآفرینی براي تحقق اهداف دولت بالاخص خصوصی سازي و تحقق بخش خصوصی، بسیار موثر بوده و سهم بخش
خصوصی را در تولید ملی افزایش می دهد. اما تحقیقات نشان می دهد که افراد تنها با تکیه بر مکانیزم بازار و خصوصی سازي قادر به
خلق نوآوري و ارتقاي سطح کیفی و اقتصادي جامعه نیستند و بی شک ،نقش دولت در نوآوري و رشد توسعه اقتصادي هر کشور
غیرقابل انکار است. اصلاحات در بخش ساختارهاي عمومی یک دولت بروکراتیک و تبدیل آن به یک دولت کارآفرین یکی از راه حل
هاي اصلی پیشرفت دولت هاست. دستیابی به آرمان هاي توسعه پایدار کشور براي فتح بازارهاي جهانی و رسیدن به جایگاهی
شایسته، بدون همکاري دولت امکان پذیر نمی باشد. از طرفی دولت به تنهایی هرگز نمی تواند برمعضل بیکاري و اشتغال زایی در
جامعه غلبه کند، مگر با تکیه بر کارآفرینی و تاثیر مثبتی که دراشتغال زایی خواهد داشت. بیان این مبحث، واگذار نمودن تمامی
مسوولیت ها به پاي دولت نیست ، چرا که ایده هاي خلاق و نوآورانه و ایجاد راهکارهاي مناسب کارآفرینانه در ذهن فرد جرقه می زند
و سپس در جامعه تسري پیدا می کند. اما نبود یک دولت کارآفرین که حامی طرح ها و ایده هاي خلاق افراد جامعه باشد، یکی از

 
بزرگ ترین مشکلات پیش روي کارآفرینان است. 

دولت کارآفرین به دنبال ایجاد شرایط مطلوبی است که با ایجاد رقابت بین سازمان ها و توانمند سازي هر چه بیشتر جامعه، بسیاري از
وظایف را به بخش خصوصی محول سازد. از اینرو در دولت کارآفرین، جوانان جویاي کار و ایده هایشان نقش سرمایه هایی را دارند که
حفظ و ارج نهادن به آنها، امري ضروري محسوب می شود. تمرکز بر تهدید ها و تبدیل آن ها به فرصت ها از سایر خصوصیات دولت
مذکور است. بطور مثال در شرایط فعلی که سایه ظالمانه ترین تحریم ها برسر ایران قرار دارد، تکیه برفکر و استعداد جوانان ایرانی و



دادن فرصت براي بومی سازي صنایع و پرورش  استعدادها، مصداقی روشن از این امر است. جهت بخشیدن به سیاست ها و منابع
مالی دولت به سمت رشد و پرورش کارآفرینی تنها برعهده دولتمردانی است که خود را با دغدغه هاي مردم شریک می دانند.

 
 

در دولت کارآفرین؛ احترام و گرامیداشت شهروندان در راس امور کاري قرار داشته و با جذب استعدادهاي کارآفرین و استفاده از
پتانسیل و تخصص آنها براي نوآوري و راهکارهاي جدید براي حل مسائل قدیمی، عملکردي متفاوت به نمایش می گذارد، زیرا افراد
کارآفرین می توانند از طریق درآمد زایی از اموال و دارایی هاي دولت، کمک هاي شایانی به این بخش نمایند. به عنوان یک مثال
کوچک، اگر نهادي تفکر کارآفرینانه داشته باشد، می تواند از فضاهاي آموزشی و تفریحی خود در بسیاري از ساعات و روزهاي تعطیل،
درآمدهاي قابل توجهی کسب نماید. این مثال ،تنها گوشه اي از بکار گیري فکر خلاقانه در بسیاري از سازمان هاي دولتی محسوب

 
می شود. 

توجه به روي کار آمدن مدیرانی لایق و مدبر، با روحیه اي منعطف براي پذیرش نقد و انتقاد از جمله مواردي است که کار را براي
نیروهاي مستعد کارآفرین هموارتر می سازد. این مهم ،متاثر از ایجاد تشکل هاي تخصصی و کارآفرینی مربوط به افراد توانمند بوده که
ارتقاء و توانمندي فعالیت هاي آنان در ارجحیت امور کشور قرار گیرد. امید آن می رود که دولت منتخب و دلسوز، از ده ها سال
آزمون و خطا و تکرار تجربه هاي ناموفق در عرصه هاي اقتصادي تجربه ي لازم را بدست آورد . در پایان باید بیان کرد، نباید هیچ
تامل و تعللی در اصلاحات اقتصادي کشور صورت گیرد و دولت همواره موظف است درچارچوب تعهداتی که به مردم ایران داده است،

 
عمل کند و این امر تنها با ایجاد راهکارها و برنامه ریزي هاي درست، قابل اجراست و ما می توانیم شاهد یک دولت کارآفرین باشیم. 

دکتر حوریه یحیایی



انهدام یک شرکت هرمی در بندرانزلی

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1400/06/21

The post .فرمانده انتظامی گیلان از شناسایی یک شرکت هرمی و دستگیري 17 عضو آن در شهرستان بندرانزلی خبر داد
انهدام یک شرکت هرمی در بندرانزلی appeared first on پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز.

 
 https://www.8deynews.com پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز

 
- انزلی 1400/06/21 - 19:22 

 
- کد خبر:616213 

انهدام یک شرکت هرمی در بندرانزلی فرمانده انتظامی گیلان از شناسایی یک شرکت هرمی و دستگیري 17 عضو آن در شهرستان
بندرانزلی خبر داد. به گزارش 8دي، فرمانده انتظامی استان گیلان با بیان اینکه فعالیت در قالب شرکت هاي هرمی مانع رشد و

 
شکوفایی اقتصادي شده و ریشه و انگیزه تولید را از بین می برد، اظهار کرد: فعالیت اینگونه شرکت ها هیچگونه وجهه قانونی ندارد. 

وي از دریافت خبر فعالیت یک شرکت هرمی در بندرانزلی و پیگیري موضوع توسط پلیس خبر داد و گفت: کارآگاهان آگاهی این
شهرستان پس از تحقیقات نامحسوس و اطمینان از صحت موضوع با اشرافیت اطلاعاتی محل فعالیت اعضاي این باند را در یک منزل

 
ویلایی شناسایی کردند. 

سردار "عزیزاله ملکی" با اعلام اینکه ماموران پلیس آگاهی با هماهنگی قضائی به محل مورد نظر اعزام شده و 17 نفر از اعضاي این
شرکت را دستگیر کردند افزود: در بازرسی از محل فعالیت متهمان، 48 جلد کتاب و جزوه آموزشی مربوط به شرکت هاي هرمی نیز

 
کشف شد. 

این مقام ارشد انتظامی به معرفی متهمان پس از تشکیل پرونده به مرجع قضائی اشاره کرد و بیان داشت: متهمان غیربومی براي ایجاد
هماهنگی و برنامه ریزي براي جذب اعضاي جدید در حال فعالیت بودند. اینگونه اقدامات مجرمانه با تولید و کارآفرینی در تضاد بوده و

 
اشتغال و حرکت اقتصادي جامعه را مختل خواهد کرد که حل این معضل هوشیاري بیشتر افراد را می طلبد. 

 
- بندرانزلی 

 
- شرکت هرمی 

 
- فرمانده انتظامی گیلان 

 
لینک در حافظه کپی شد! 

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -

- اخبار مرتبط ترویج خرافه پرستی و عرفان هاي کاذب نوظهور در قالب گروه گردشگري در گیلان دستگیري 66 نفر از اراذل و اوباش



شناسنامه دار گیلان/ کشف سلاح هاي شکاري و جنگی تقدیر از کادر درمان شهرستان بندرانزلی + تصاویر کشف کلاهبرداري 800

 
میلیاردي گروه تلگرامی در لاهیجان تصاویر| ناوگان شمال نیروي دریاي ارتش قهرمان رقابت هاي جام دریا 

 
نظرات 

 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

 
- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر



تسهیل امور زندانیان با استفاده از پابند الکترونیک/ لزوم تسریع در جابه جایی

زندان تبریز

منبع: قلم پرسشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1400/06/21

به گزارش قلم پرس،موسی خلیل اللهی در نشست کارگروه هاي اجراي سند تحول قوه قضائیه استان با تأکید بر لزوم توسعه و
گسترش حرفه آموزي و اشتغال زندانیان در دوره حبس و نیز ضرورت جابه جایی زندان تبریز، اظهار داشت: یکی از

راهکارهاي بازسازي شخصیتی زندانیان و حمایت از خانواده زندانیان حرفه آموزي بوده که ...

رئیس کل دادگستري آذربایجان شرقی بر لزوم توسعه و

 
گسترش حرفه آموزي و اشتغال زندانیان تأکید کرد. 

به گزارش قلم پرس،موسی خلیل اللهی در نشست کارگروه
هاي اجراي سند تحول قوه قضائیه استان با تأکید بر لزوم
توسعه و گسترش حرفه آموزي و اشتغال زندانیان در دوره

حبس و نیز ضرورت جابه جایی زندان تبریز، اظهار داشت: یکی از راهکارهاي بازسازي شخصیتی زندانیان و حمایت از خانواده زندانیان

 
حرفه آموزي بوده که زندان هاي استان باید در کنار اشتغال، بحث حرفه آموزي زندانیان را در اولویت قرار دهند. 

وي با اشاره به اینکه استان آذربایجان شرقی یکی از قطب هاي صنعتی کشور می باشد، اضافه کرد: در خصوص بحث اشتغال زندانیان

 
می توان از ظرفیت شهرك هاي صنعتی در راستاي اجراي سند تحول قضایی استفاده کرد. 

رئیس کل دادگستري آذربایجان شرقی در خصوص بهره مندي زندانیان از موضوع پابند الکترونیکی، یادآور شد: در راستاي اجراي
مصوبه کارگروه کاهش جمعیت کیفري زندانیان استان، زندانیانی که درخواست آزادي با پابند الکترونیکی داشته باشند در صورت

 
احراز شرایط لازم با درخواست آنها موافقت می شود. 

وي با بیان اینکه یکی از اولویت هاي مجموعه قضایی استان تکریم ارباب رجوع است، افزود: با توجه به این موضوع مکلف هستیم

 
کرامت ارباب رجوع را حفظ کنیم، ولو اینکه مجرم باشد. 

خلیل اللهی با اشاره به وجود ظرفیت توسعه فرهنگ صلح و سازش اضافه کرد: اهتمام اعضاي شوراهاي حل اختلاف استان در صلح و

 
سازش باید اهتمام بیشتري داشته باشند. 

رئیس کل دادگستري آذربایجان شرقی همچنین با اشاره به موضوع اجراي قانون جامع حدنگار متذکر شد: توسعه معاملات با اسناد
رسمی از اهداف قوه قضائیه بوده و باید قانون جامع حدنگار (کاداستر) توسط اداره کل ثبت اسناد و املاك استان با سرعت بیشتري

 
اجرا شود. 



کارگروه هاي اطاله دادرسی، اتقان آراء، اجراهاي احکام، نظام ضابطین، نظام کارشناسی، مبارزه با فساد، رفع موانع تولید، احیاي حقوق
عامه، معاملات عادي و کاداستر، کرامت ارباب رجوع و کارکنان، اشتغال زایی زندانیان و کاهش جمعیت کیفري و نظام وکالت، کارگروه

هاي اجراي سند تحول قوه قضائیه استان هستند که از اول مرداد 1400 کار خود را آغاز کرده اند.



آیا وعده هاي اقتصادي دولت ابراهیم رییسی محقق می شود؟

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1400/06/21

 
سهیلا طائی 

 
روزنامه نگار 

ذهن تاریخی ملت ایران هرگز وعده هاي اقتصادي دولت
روحانی را از یاد نخواهد برد. وعده هایی که عمدتا به برداشته
شدن تحریمها گره خورده بود و در نهایت دولت دوازدهم در
این ماموریتی که براي خود در نظر گرفته بود هم موفق عمل
نکرد و آنجا بود، که آمارهاي اقتصادي یکی پس از دیگري
نشان از وضعیت بد اقتصاد ایران داد؛ تا آنجایی که گفته شد
رشد اقتصادي به صفر رسید و مردم نه تنها رونق اقتصادي را
تجربه نکردند بلکه هر روز بیشتر در مشکلات معیشتی برآمده
از تورم، رکود، بیکاري و گرانی، قامت خم کردند و این ماههاي
آخر دولت دوازدهم، مردم از فرط ناامیدي فقط منتظر تغییر

دولت بودند. در کارزار انتخابات گذشته کاندیداها از همین سیاستهاي غلط اقتصادي دولت دوازدهم استفاده کرده و برنامه هاي
اقتصادي خود را در جهت جلب اعتماد مردم نوشتند. در این میان ابراهیم رییسی که در نهایت توانست کلید دار پاستور شود از تغییر
سیاست کلان از اقتصاد تک محصولی به صادرات کالاهاي غیر نفتی، تا رفع دغدغه نان شب را وعده داد. همچنین او کاهش هزینه
خانواده هاي ایرانی را با، زنجیره اي از تامین کالا هاي اساسی در برنامه هاي خود گنجاند و صدور کارت اعتباري معیشت را از برنامه
هاي خود عنوان کرد، برنامه دیگر او پایان دادن به کابوس مسکن بود، کاهش حاشیه نشینی، احیاي بافت هاي فرسوده و نوسازي
مسکن روستایی، کاهش نرخ تورم، صدور کارت سلامت براي همه شهروندان و اصلاح ساختار اقتصاد سلامت ایران به نحوي که هزینه
خدمات از مراکز درمانی نظیر بیمارستان ها، آزمایشگاه ها و داروخانه ها از طریق بیمه و تسهیلات قرض الحسنه بابت سهم بیمار
پرداخت شده و مراجعه کننده دیگر پولی پرداخت نکند؛ ساماندهی بازار بورس و ایجاد اشتغال، اصلاح نظام مالی، کاهش مالیات تولید
به 10 درصد و تحقق شفافیت اقتصادي از دیگر وعده هاي انتخاباتی رییس جمهور مستقر بود. اما واقعیت این است که برنامه مدون و
مورد تاییدي براي این وعده ها عنوان نشد و احتمالا براي عینیت بخشیدن به این وعده ها فراز و نشیب هاي بسیاري پیش روي دولت
سیزدهم قرار خواهد داشت. به همین منظور دولت سیزدهم ابتدا باید به این پرسش، پاسخ دهد که چه شد دولت دوازدهم نتوانست
وعده هاي خود را عملیاتی کند و در نهایت رضایت و اعتماد مردم از عملکرد آنها سلب شد؟ پس از پاسخ به این سوال باید این سوال
را مطرح کنند که با چه برنامه ها و سیاستهایی می توانند وعده هاي خود را اجرایی کرده و انگ شعاري بودن وعده ها و بی پایه و
اساس بودن وعده ها بر پیشانی آنها نچسبد؟ و مردم به این تصور نرسند که هر چه کاندیداها در زمان انتخابات می گویند سرابی بیش
نیست؛ آنگاه شاید براي وعده هاي داده شده برنامه هاي منطقی و اصولی طراحی و اجرایی شود و دولت بتواند حداقل 50 درصد از

وعده هاي انتخاباتی خود را محقق کند.





فرصت طلایی اقتصاد دیجیتال

منبع: روزنامه تجارتشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1400/06/21

متاسفانه کشور ما از این ظرفیت بی بدیل غافل مانده و آنچنان که شایسته است، نتوانسته در شرایط سخت تحریمی استفاده
درستی از این بستر داشته باشد. روزنامه تجارت در این گزارش به فرصت ها و ظرفیت هایی که اقتصاد دیجیتال می تواند در

اختیار کشور قرار دهد و منافعی که از آن بدست می آید، پرداخته است.

گروه اقتصادي - کورش شرفشاهی: دنیاي امروز با تکیه بر
پیشرفت هاي تکنولوژي، به سمت دیجیتالی شدن و
زندگی هوشمند پیش می رود، به طوري که کشورهاي
زیادي شیوه هاي سنتی اداره امور کشور را کنار گذاشته و
به سمت شیوه هاي نوین و اقتصاد دانش بنیان و خلاق گام
برداشته و ادامه مسیر می دهند، به طوري که در صد
زیادي از تولیدات ناخالص ملی این کشورها مبتنی بر
اقتصاد دیجیتال است که این کشورها به رشدي دست پیدا

کرده اند که از آنها به عنوان کشورهاي پیشرفته یاد می شود. اما متاسفانه کشور ما از این ظرفیت بی بدیل غافل مانده و آنچنان که
شایسته است، نتوانسته در شرایط سخت تحریمی استفاده درستی از این بستر داشته باشد. روزنامه تجارت در این گزارش به فرصت ها
و ظرفیت هایی که اقتصاد دیجیتال می تواند در اختیار کشور قرار دهد و منافعی که از آن بدست می آید، پرداخته است. همچنین

 
زیانی که از بی توجهی به این ظرفیت متوجه اقتصاد کشور شده را تشریح خواهد کرد. 

 
موتور محرکه کارآفرینی 

با نگاهی به وضعیت رشد وتوسعه کشورها، استفاده از فناوري بشدت مشاهده می شود و محور توسعه اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی
کشورها، فناوري اطلاعات و ارتباطات است. از این فناوري بعنوان موتور محرکه درامر کارآفرینی درفضاي دیجیتالی یاد می شود. البته
با توجه به توسعه و رشد انقلاب دیجیتالی دردنیاي امروز، زمینه هاي بروز انقلاب صنعتی چهارم نمایان شده و تحولات گسترده تري

 
نسبت به گذشته را پیش روي خواهیم داشت که دامنه گسترده آن دربخشهاي بزرگی از کسب وکارها درحال ظهور وبروز است. 

 
حیات مشاغل با فناوري نوین 

آنچه که دراین حوزه قابل توجه است، وجود لیستی از میلیون ها شغل است که اگر خود را به فناوري نوین مجهز نکنند، از این
گردونه کارخارج می شوند یا کسب وکارشان با هزینه هاي گزافی مواجه خواهد شد. ازسوي دیگر، میزان سرمایه گذاري درایجاد
مشاغل درحوزهاي صنعتی، معدنی، ساختماتی و بسیاري موارد دیگر به حدي فزونی یافته که طالبان واقعی خود را از دست داده و
درمقابل، ایجاد و راه اندازي مشاغل و کسب وکارهاي حوزه ICT به دلیل صرفه اقتصادي و ارائه خدمات بهینه با اقبال فراوانی درمیان
مردم مواجه شده است. همچنین موسسه اینتربرند به عنوان صاحب نظر دراستانداردسازي وارزش گذاري برند درجهان طی سال
2017 براي هیجدمین سال متوالی لیست برندهاي برتر وارزشمند دنیا را اعلام کرده که شرکت هاي اپل وگوگل درصدر این جدول با
3 تا 6 درصد رشد نسبت به قبل در ارزش گذاري مواجه بوده و ازجمله بخش هاي برتر که بیشترین برندها را دراین لیست 100 تایی



 
پیشتاز کرده، بخش تکنولوژي اطلاعات وفناوري بوده است . 

 
بازار40هزار میلیارد تومانی ایران 

البته کشورمان از این فرصت غافل نمانده اما هنوز تا بدست آوردن جایگاه خود فاصله زیادي دارد. با درنظر گرفتن جمعیت 80
میلیونی کشورمان، اینکه یک درصد جمعیت دنیا را داریم، اگر با وجود بسترهاي زیرساختی دربخش فناوري اطلاعات و ارتباطات
همین اندازه از اقتصاد حوزه ICT را برخوردار شویم، باید بازار آن درکشورمان بین 25 تا 45 میلیارد دلار برسد، اما آمارها حکایت از
این دارد که تا سال 1397 حجم بازار فعلی درحدود40هزار میلیارد تومان است و در این سال ها تا 100 هزار میلیارد تومان هم

 
برآورد می شود که با این احتساب، با وضعیت مطلوب با این بازار فعلی شکاف زیادي داریم . 

 
کمبود شدید در تولید محتوا 

آنچه ناخوشایند است و حتی آزار دهنده به نظر می رسد، کمکاري دربخش تولید محتوا درزبان، خط وگویش فارسی است به نوعی که
با کمبودهاي عدیده اي دراین فضا مواجه هستیم، زیرا تعداد محتواي وب فارسی حدود یک هزارم وب جهانی است. با توجه با ظرفیت
هاي نیروي انسانی پیش گفته، علی رغم ظرفیت ها، اقدامات مطلوبی بدست نیامده است؟!! مطالعات و بررسی ها نشان می دهد که
فقط 25درصد محتوي تولیدي وب فارسی مطالبی قابل اعتناء، مفید وعلمی دارد و75 درصد بقیه بدونه توجه، تکراري وکپی برداري

 
شده است. 

 
آمارهاي ناامید کننده 

آمارهایی که دراین رابطه وجود دارد، نه تنها امیدوار کننده نیست، بلکه شاید ناامید کننده باشد. آمار انواع فعالیت هاي ایجادشده
استارت آپ ها تا سال 1397نشان می دهد که استارت آپ هاي بخش خرید و فروش کالا و ایجاد فروشگاه هاي اینترنتی20درصد،
خدمات فناوري اطلاعات وارتباطات 12درصد، مشاوره هاي آموزشی وسرگرمی ها10درصد، اطلاع رسانی و درج آگهی ها 7درصد،
حمل ونقل و لجیستک 5/5 درصد، تبلیغات، غذا، گردشگري 4/4 درصد را شامل شده اند. بیشترین محدوده فعالیت کاري این
استارتآپ ها بیش از 50درصد درداخل کشور 40 درصد در بازارهاي استانی 7 درصد دربازارهاي محلی و تنها فقط یک درصد در
بازارهاي منطقه و 6 دهم درصد در بازارهاي جهانی است. حال چرا استارت آپ ها بیشتردرفضاي واسطه اي وتوزیعی گام برداشته و
حوزه تولید محتوا بطور جدي جایش خالی است و دراین رابطه با شکاف زیادي در تولید محتواي علمی مواجه هستیم!! جاي بحث

 
دارد. 

 
فرصت بزرگ براي دولت سیزدهم 

اگرچه از این ظرفیت بخوبی استفاده نشده اما در دستور کار قرار دارد به نوعی که وزیر ارتباطات دولت دوازدهم گفته بود: اقتصاد
دیجیتال در دولت آینده فرصت بسیار بزرگی براي رشد است و اگر کسی در این مسیر پیش نرود، جلوي توسعه دولت خود را می
گیرد. محمدجواد آذري جهرمی با بیان این که مسیر اقتصاد دیجیتال یک مسیر برگشت ناپذیر است گفته بود: در سال 96 سهم
اقتصاد دیجیتال 2.7 درصد بود که در سال 99 به 6.4 درصد رسید و رشد قابل توجهی را تجربه کرد.به گفته وي، بخش اقتصاد
دیجیتال یک بخش امیدوارکننده است و جز پیروي از آن چاره اي نداریم. وي تاکید کرد: کسی در اداره این کشور موفق است که
روي بهره روي کار کند. راه نجات اقتصاد کشور بهبود بهره وري است و یکی از ابزارهاي مهم در این زمینه فناوري اطلاعات وتوسعه

 
اقتصاد هوشمند است. 

 
پیش بینی رشد قابل توجه 

وزیر ارتباطات دولت دوازدهم تاکید کرده بود که در سال 1400 رشد قابل توجهی را براي اقتصاد دیجیتال پیش بینی می کنیم. 2.5
برابر کردن بازار آي.سی.تی تکلیفی است که در برنامه ششم توسعه بر عهده وزارت ارتباطات گذاشته شده، بنابر این استراتژي ما 2.5



برابر کردن بازار بود که می توانست با افزایش تعرفه و تورم در بخش آي. سی. تی با تعداد مشترك ثابت یا تثبیت نرخ و افزایش

 
مشترکان حاصل شود. 

 
توسعه اقتصادي کشور 

آذري جهرمی با یادآوري اینکه استراتژي ما براي توسعه بازار در بیش از سه سال گذشته، مبتنی بر تثبیت قیمت بوده گفته بود:
کاهش نرخ تسهیم درآمد اپراتورها به دولت را به چهار درصد کاهش دادیم.وي گفت: مجموعه اتفاق هایی که افتاد و سیاست گذاري
RPO هایی که در عرصه توسعه اقتصادي انجام شد، موجب افزایش این بازار از 30 میلیون مشترك به 70 میلیون مشترك شد و
مشترکان (متوسط درآمد اپراتور به ازاي هر مشترك) هم با توجه به رشد حوزه آي. سی. تی، رشد قابل توجه اي پیدا کند. این مقام
مسوول تاکید کرد: متوسط درآمد مخابرات به ازاي هر مشترك ADSL نزدیک به 11 هزار تومان بود که این عدد حدود 26 هزار

تومان است.



یادداشت خداحافظی سعید اوحدي از بنیاد شهید و امور ایثارگران

منبع: شهید نیوزشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1400/06/21

سعید اوحدي با انتشار یادداشتی از خانواده هاي معزز شهدا، جانبازان و آزادگان و همچنین کارکنان بنیاد شهید و امور ...

سعید اوحدي با انتشار یادداشتی از خانواده هاي معزز شهدا، جانبازان و آزادگان و همچنین کارکنان بنیاد شهید و امور

 
ایثارگران به دلیل همراهی در طول مسیر خدمت در بنیاد تقدیر و تشکر و از آنان حلالیت طلبید. 

به گزارش شهید نیوز به نقل از «ایثار»، متن یادداشت مهندس

 
سعید اوحدي به شرح زیر است: 

 
بسم رب الشهداء و الصدیقین 

 
خانواده معزز شهدا، جانبازان عزیز و آزادگان سرافراز 

معاونین، مشاورین، مدیران و همکاران محترم بنیاد شهید و امور

 
ایثارگران 

 
تشکل هاي عزیز جامعه ایثارگري 

 
سلام علیکم 

به عنوان خادم کوچک جامعه ایثارگري از محضر یکایک مدیران
و همکاران ساعی و صبورم که از خردادماه 99 در جایگاه مقدس

خدمت به خانواده معظم شهدا و ایثارگران عزیز همراه بنده بوده اند تقدیر و تشکر کرده و از آن ها و نیز جامعه عزیز ایثارگري طلب

 
حلالیت می نمایم. 

توفیق خدمت در بنیاد شهید و امور ایثارگران سبب شد تا به لایه هاي عمیق تري از ارزش هاي متعالی ایثار و شهادت دست پیدا کنم
که به یقین به عنوان بزرگ ترین سرمایه و تجربه گران سنگ در مسیر زندگی ام خواهد بود و به فضل الهی و با خلوص نیت آن را

 
براي موفقیت مدیران آینده در طبق اخلاص خواهم گذاشت. 

شهادت می دهم که صبوري، نجابت و همدلی جامعه معزز ایثارگري در کنار تلاش صادقانه و خالصانه تمامی همکاران عزیز این نهاد

 
مقدس در روزهاي سخت شروع کار پشتوانه بزرگی براي حل مشکلات بود. 

خدا را سپاسگزارم که به برکت دعاي خیر مقام معظم رهبري (حفظه االله) و حمایت هاي مستمر ایشان، تلاش صادقانه همکاران عزیزم
و همچنین همراهی دولت هاي خدمتگزار دوازدهم و سیزدهم و نمایندگان محترم مجلس شوراي اسلامی، توانستیم در جهت تأمین
مسکن، اشتغال، ساماندهی خدمات درمانی و پرداخت نزدیک به 9 هزار میلیارد تومان از مطالبات معوقه ایثارگران و بدهی هاي
انباشته شده به دیگر دستگاه ها؛ که همچون وزنه اي سنگین و مانع بزرگی در مسیر رسالت اصلی این نهاد مقدس یعنی امور فرهنگی

 
و ترویج فرهنگ ایثار و شهادت بود، گام هاي مؤثري برداریم. 

لازم می دانم به نمایندگی جامعه ایثارگري از مصوبه انقلابی دولت مردمی سیزدهم براي پرداخت مطالبات ماده 38 قانون جامع
خدمات رسانی به ایثارگران در اولین جلسات هیئت دولت تشکر و قدردانی نمایم. البته نباید از نظر دور داشت که خدمت به جامعه
ایثارگري، در مقابل ایثار و ازجان گذشتگی شهدا و ایثارگران عزیز و خانواده معظم آن ها همچون قطره اي در مقابل اقیانوسی از

 
ارزش ها است. 

ضمن تبریک به برادر عزیزم جناب آقاي دکتر قاضی زاده هاشمی، براي ایشان و نیز سایر همکاران در بنیاد شهید و امور ایثارگران،



توفیق روزافزون در خدمت رسانی و تکریم جامعه ایثارگري و ترویج فرهنگ ایثار و شهادت را در جهت تحقق منویات مقام معظم

 
رهبري (حفظه االله) آرزومندم. 

خادم خانواده شهدا و ایثارگران سعید اوحدي



امنیت امروز کشور مرهون جهاد و تلاش خالصانه ایثارگران است

منبع: شهید نیوزشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1400/06/21

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان هرمزگان گفت: امنیت و عزت امروز کشور مرهون فداکاري، جهاد، تلاش خالصانه
و ...

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان هرمزگان گفت: امنیت و عزت امروز کشور مرهون فداکاري، جهاد، تلاش خالصانه و

 
جانفشانی شهدا، جانبازان و ایثارگران است. 

به گزارش شهید نیوز به نقل از «ایثار»، عطا ناوکی در نشست
شوراي معاونان بنیاد شهید و امور ایثارگران هرمزگان ضمن
گرامی داشت یاد و خاطره شهدا، به برگزاري هرچه باشکوه تر
ویژه برنامه هاي هفته دفاع مقدس تاکید کرد و گفت: در دوران
جنگ تحمیلی، سراسر کشور صحنه همدلی، وحدت و همراهی
مردم با نظام و آرمان هاي انقلاب بود، لیکن هفته بزرگداشت

 
دفاع مقدس فرصتی مغتنم براي تحکیم وحدت و همدلی است. 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان هرمزگان پیگیري
امورات اشتغال، اجراي صحیح و هدفمند طرح سپاس و تکریم

جامعه هدف، رسیدگی به مسائل حوزه آموزش، همکاري در برگزاري مراسمات هفته دفاع مقدس و یادوارهاي شهدا، تلاش در حوزه
درمان و ارزیابی شش ماهه عملکرد حوزه هاي مختلف را ضروري دانست و عنوان کرد: جامعه ایثارگري به ویژه والدین معظم شهدا
بیش از گذشته باید مورد توجه، رسیدگی، حمایت و مساعدت قرار بگیرند، این عزیزان یادگاران و اسوه هاي ارزشمند جامعه محسوب

 
می شوند. 

وي با اشاره به حوادث و ناامنی ها در کشورهاي همسایه از جمله افغانستان و عراق، عنوان کرد: داشتن روحیه جهادي و حفظ ارزش

 
هاي معنوي مختص زمان و مکان خاصی نیست، همکاران باید در فضاي اداري داراي روحیه اي انقلابی باشند. 

ناوکی با بیان اینکه وحدت ملی و تبعیت از رهبري واحد رمز موفقیت است، گفت: امنیت و عزت امروز کشور مرهون فداکاري، جهاد،
تلاش خالصانه و جانفشانی شهدا، جانبازان و ایثارگران است که البته با یکپارچگی و همدلی به این موهبت الهی رسیدند.



گرفتن رضایت با یک بوسه
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یک مشکلی که خانواده اتباع دارند مخصوصا خانواده شهدا اشتغال است. مثلا فهیم بیکار است. کاش سازمانی یا ارگانی می ...

یک مشکلی که خانواده اتباع دارند مخصوصا خانواده شهدا اشتغال است. مثلا فهیم بیکار است. کاش سازمانی یا ارگانی می آمد

 
و یک کاري می کرد براي بچه هاي شهدا 

 خانه اي محقر در آخرین کوچه شهر اشتهارد، منزل مسکونی خانواده شهید
نعیم رضایی بود. پدر شهید، حال و روز خوبی نداشت و یکی از برادران شهید، ما را به داخل تنها اتاق خانه راهنمایی کرد. مادر شهید
هم بعد از چند دقیقه آمد و به سئوالات ما براي شناخت شهید نعیم رضایی پاسخ داد. ظهر روز 12 مرداد 1400، فرزند شهید

 
سیداحمد سادات ما را به خانه آقانعیم برد و می گفت با او دوست بوده. در راه رفت و برگشت هم از مهربانی و صفاي او براي ما گفت. 

آنچه در ادامه می خوانید، حاصل گفتگوي کوتاه ما با خانواده شهید نعیم رضایی است که در دو قسمت تقدیم می شود. امروز و فردا؛

 
ان شا االله... 

 
: اخوي آقا نعیم، آقا فهیم است؛ چه اسم قشنگی... 

 
برادر شهید: یک برادر دیگر هم دارم به نام آقا نسیم که از بچه هاي فعال مدافع حرم هستند. 

 
: شما کی تشریف آوردید ایران؟ 

 
مادر شهید: به گمانم سال 73 بود؛ در جریان جنگ هاي کابل. 

 
: سال 73 بچه ها چند سالشان بود؟ 

 
مادر شهید: فقط فهیم را آوردم که 2 ساله بود. 



 
: بقیه بچه ها ایران به دنیا آمدند؟ 

 
مادر شهید: بله. 

 
: از راه قاچاق آمدید ایران؟ 

 
مادر شهید: نه، از سر مرز با پاسپورت آمدیم؛ ویزا داشتیم. 

 
مادر و برادر شهید نعیم رضایی: از همان اول آمدید اشتهارد؟ 

 
مادر شهید: نه، آمدیم حسن آباد قم. نعیم و نسیم آنجا به دنیا آمدند؛ بعد آمدیم اشتهارد. 

 
: حاج آقا (پدر شهید) آن موقع مشغول چه کاري بودند؟ 

مادر شهید: گاوداري، مرغداري، همه کاري می کرد؛ آن موقع حالش خوب بود. اشتهارد که آمدیم یک مقدار اعصابش خراب شد. و

 
شکل پیدا کرد. 

 
: چه سالی آمدید اشتهارد؟ 

 
مادر شهید: یادم نیست، نسیم سه ساله بود. 

 
: آقا نسیم که بعد از آقا نعیم هستند سه ساله بودند؟ 

 
مادر شهید: بله. 

 
: حاج آقا به همان کار دامداري ادامه می دادند؟ 

 
مادر شهید: بله، در مرغداري و گاوداري کار می کرد. 



 
: چه شد که اعصابشان به هم ریخت. 

مادر شهید: نمی دانم چرا مرض اعصاب پیدا کرد؛ اعصابش خرد شد، سر راه که می خواست به سر کار، برود، تشنج می کند و سرش
می خورد به جدول و خونریزي می کرد. بد شد دیگر. تا این که پسرها یک مقدار بزرگ شدند. پسرها هم به مدرسه می رفتند و هم

 
می رفتند و یک مقدار ضایعات جمع می کردند. روزگار می گذشت دیگر. 

 
: از اولی که آمدید اشتهارد در همین خانه ساکن شدید؟ 

مادر شهید: نه، چندین خانه عوض کردیم. اینجا مستأجر هستیم. الان سه چهار سال می شود اینجا هستیم، همشهري ها یک مقدار
برایمان حرف درست می کنند و می گویند این خانه را خریده اید، الکی می گویید! هر جا که نشستیم همین طور طولانی مدت

 
نشستیم. در هر خانه 5 سال 6 سال می نشینیم، هر روز بلند شدن و جابجایی خانه سخت است. 

 
: چه شد که صحبت رفتن آقا نعیم به سوریه پیش آمد؟ به شما خبر دادند؟ 

مادر شهید: بله، خبر داد. هر روز به من می گفت که به من اجازه بده. من گفتم این شوخی می کند، ما هم به شوخی می گرفتیم و
می گفتیم توي دیوانه کجا می روي؟ مسخره اش می کردیم. می گفت نه، تو را به خدا اجازه بده من بروم. گفتم نه؛ من اجازه نمی
دهم، کجا می خواهی بروي؟ یک روز داشتم غذا درست می کردم؛ آمد من را سفت گرفت و صورتش را چسباند به صورتم که مرا

 
بوس کن! من سفت بوسیدمش؛ بعد خوشحالی کرد و گفت: الان مامانم اجازه داد. دیگر همان بود که دو سه روز بعدش رفت. 



 
ورودي گلزار شهداي اشتهارد: یعنی شما اجازه دادید واقعا؟ 

 
مادر شهید: دیگر به زور و اجبار رضایت گرفت و رفت. 

 
: خیلی زود هم شهید شدند؛ درست است؟ فکر کنم در همان اعزام اول شهید شدند؟ 

 
مادر شهید: براي اعزام اول، سه چهار روز رفت، و دوباره برگشت. 

 
: این سه چهار روز، احتمالا آموزشی بوده... 

مادر شهید: نمی دانم؛ می گفت رفتیم. در مورد آنجا هم تعریف می کرد که تکفیري ها سر نفرات ما را می برند و فلان... همین طور
این حرف ها را می گفت؛ من باورم نمی شد و می گفتم الکی می گوید. بار دوم به اسم ابراهیم اسم نویسی کرد. اسمش را تغییر داد

 
که بتواند برود. 

 
: چرا؟ 



 
مادر شهید: گفت باید من بروم. 

 
: مگر جلویش را گرفته بودند؟ 

مادر شهید: شاید، نمی دانم. بار دوم به اسم ابراهیم رضایی رفت. شماره تلفن ما را داده بود؛ همه آدرس و اسم هاي ما را داده بود،
فقط اسم خودش را ابراهیم داده بود. وقتی شهید شد، می گفتند ابراهیم رضایی شهید شد. بعد فهمیدیم که اسمش را گفته ابراهیم.

 
این اواخر هر کسی اسمش را «نعیم» صدا می زد، می گفت من را ابراهیم بگویید، نعیم نگویید. از ابراهیم خوشش می آمد. 

 
: بار اول پس 4 - 5 روز رفت. بار دوم با چه فاصله اي رفت به سوریه؟ 

مادر شهید: 20 روز شد. یک بعداز ظهر آمد و خوشحالی کرد که می خواهیم اعزام بشویم. روي گوشی ام پیام آمده که شما اعزام می

 
شوید. دیگر صبحش رفت. سه چهار ماه کلا طول کشید تا پیکرش را آوردند و به خاك سپردند. 

 
: این بار که رفت، دیگر شهید شد؟ 

 
مادر شهید: بله. 

 
: از سوریه با شما تماس تلفنی داشتند؟ 

 
مادر شهید: دوبار تماس گرفت. 

 
: از شهادتشان چطور خبردار شدید ؟ 

مادر شهید: یک نفر زنگ زده بود به گوشی پسرم؛ گفته بود تو داداشِ ابراهیم هستی؟ گفته بود بله، چرا نمی آید؟ گفته بود صبر کنید

 
همین روزها می آید؛ پیکرش را آن وقت آورده بودند. 

 
: کجا آورده بودند؟ تهران؟ 

مادر شهید: بله. بعد یک روز دیگر زنگ زد به خودم؛ فکر می کنم افغان بود؛ همین طور با سیاست حرف می زد. پرسید: پسر داري؟
شوهر داري؟ کسی داري؟ بگو بیاید. پسرت زخمی شده؛ بگو بیاید این را نگاه کند. بعدش تلفن را قطع کرد. هر کار کردیم و زنگ

 
زدیم، موفق نشدیم تماس بگیریم. 



 
 

 
: می گفت کجا بروید؟ 

مادر شهید: بیمارستان تهران. بعد همین طور پسر کوچکم را با یک نفري که سوریه می رفت و می آمد راهی کردم. اسمش یوسف
بود. پسرم با آن رفت و برگشت. به پسرم یاد داده بود که به مامانت نگو. گفت مامان! کسی که دیدیم، برادرم نبود. این پیکر چهل،

 
چهل و پنج ساله است. ممکن است داداش من یا اسیر شده باشد یا زخمی شده باشد. 

 
: یعنی آقا نسیم فهمید اما به شما چیزي نگفت؟ چرا نگفت؟ 

مادر شهید: بله، فهمیده بود. بهش یاد داده بودند. نسیم 16 ساله بود. نسیم متولد 77 است؛ سال 93 بود آن موقع. این را یاد داده بود
که به مادرت نگو. به من راستش را نگفت. بعد خواهرم یک روز آمد گفت من می آیم به خانه شما. اصلا فکرش را هم نمی کردم؛
گفتم می آید دیگر، خواهرم در اشتهارد می نشیند. دیدم یک روز صبح با برادر شوهرش و زن ها آمدند. اصلا حالی ام نشد به خاطر

 
چه آمدند. باباش گفت از مدافعان حرم خبر ندارید؟ گفتند نعیم شهید شده. همین طوري جا خوردم. 

 
: کی گفت؟ 

مادر شهید: برادر شوهر خواهرم به شوهرم گفت. دیگر جا خوردیم! اصلا نفهمیدیم چه گفت و چه نگفت. اصلا نفهمیدیم. به یاد
حضرت زینب بودم و گفتم ما از شما دوریم دیگر؛ با خودم می گفتم خدا و حضرت زینب دیگر خواستند پسر ما را بگیرند. فداي سر

 
حضرت زینب. 

 
: شما که شنیدید چه حالی داشتید؟ 

 
مادر شهید: (با بغض)هیچی... 

 
: موقعی که اجازه دادید برود فکر می کردید این اتفاق بیفتد؟ 

 
مادر شهید: نه، اصلا، فکر نمی کردم... 

 
: بعد از ایشان آقا نسیم کی رفتند؟ 

 
مادر شهید: نسیم، چند ماه بعدش رفت. 



 
: شما اجازه دادید ؟ 

مادر شهید: بله؛ مردنِ همه دست خداست. الان پسر خواهرم راهی بود؛ پسرش را نگذاشت و مدام گفت نرو و نرو؛ بعد پسرش یک

 
کارهایی کرد؛ خواهرم خیلی ناراحت شد؛ گفت حتما چون نگذاشتم پسرم برود، حضرت زینب مرا اینطوري آزمایش کرده. 

 
: پسرش چه کار کرده بود؟ 

 
مادر شهید: قرص خورد و تشنج کرد. جوان است دیگر. حالا خدا را شکر خوب است. 

گلزار شهداي اشتهارد: یعنی خواهرتان گفت کاش اجازه داده

 
بودم و می رفت؟ 

 
مادر شهید: بله؛ می گذاشتم برود تا که اینطوري این بلاها سر من نمی آمد. 

 
: نظر حاج آقا براي اینکه آقا نعیم و نسیم بروند چه بود؟ 

 
مادر شهید: پدرشان گفت برو پناهت بر خدا، جاي نعیم را خالی نگذار. 

 
: آقا نعیم قبل از اینکه برود، مشغول کاري هم شده بود؟ درس چقدر خوانده بود؟ 

 
مادر شهید: تا ششم درس خوانده بود، بعد پدرش مریض بود و اینها مجبور بودند بروند بنایی و کار کنند تا نان خانه را بیاورند. 

 
برادر شهید: خیلی زحمتکش بود، یکی از خصلت هاي عجیب و غریب این شهید این بود که خیلی زحمتکش بود. 

 
: در چه حرفه اي کار می کرد؟ 

 
برادر شهید: هر کاري که می توانست به خانواده کمک کند انجام می داد. زحمتکش بودنش خصلت بارز این شهید بود. 

 
: با اینکه پسر دوم است ولی بار روي دوشش بود. آقا فهیم بزرگتر است؟ 



 
مادر شهید: آقا فهیم یک مقدار کسالت دارد، آقا نعیم یک چیز خاصتري بود. 

 
: الان آقا نسیم هنوز می رود و می آید؟ 

 
برادر شهید: نعیم خیلی هم سابقه دارد؛ سال 93 رفت. نسیم سال 94 رفت. 

 
: الان سن ازدواج آقا نسیم رسیده؟ ازدواج نمی کند؟ 

 
مادر شهید: بله، ولی آن دختري که انتخاب کند را هنوز گیر نیاورده. 

 
: در فکرش هستید؟ 

مادر شهید: می گوییم ازدواج کن؛ می گوید نه؛ حالا زود است. یک مشکلی که خانواده اتباع دارند مخصوصا خانواده شهدا اشتغال

 
است. مثلا فهیم بیکار است. کاش سازمانی یا ارگانی می آمد و یک کاري می کرد براي بچه هاي شهدا. 

 
: می دانید که الان خود ایرانی ها هم این مشکل را دارند. 

برادر شهید: مثلا یک شرکتی تأسیس می کردند تا آن ها هم کار کنند. نه اینکه توقع بالایی داشته باشند، در شهرك صنعتی باشد که

 
حقوق درست و حسابی بدهند و بگویند این پایه حقوق و یک کار باعزت و آبرومند داشته باشند. 

 
: در جریان هستی که آقاي دانیال فاطمی (رزمنده فاطمیون) یک کارهایی در این زمینه کرده است. 

 
برادر شهید: دانیال خیلی زحمت می کشد ولی با یک گل که بهار نمی شود. 

میثم رشیدي مهرآبادي



رأي گیري براي سامان دهی بازار خودرو به تعویق افتاد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1400/06/21

فصل اقتصاد - در حالی که قرار بود نمایندگان مجلس امروز در صحن مجلس، طرح ساماندهی صنعت و بازار خودرو را مورد
بررسی و رأي گیري قرار دهند، این اتفاق نیفتاد و تصمیم گیري در این باره به تعویق افتاد.

 
 

فصل اقتصاد - در حالی که قرار بود نمایندگان مجلس امروز در صحن مجلس، طرح ساماندهی صنعت و بازار خودرو را مورد بررسی و

 
رأي گیري قرار دهند، این اتفاق نیفتاد و تصمیم گیري در این باره به تعویق افتاد. 

به گزارش فصل اقتصاد، طبق اعلام نمایندگان مجلس قرار بود، طرح سامان دهی صنعت و بازار خودرو امروز در صحن مجلس مطرح

 
شود، اما این اتفاق نیفتاد و ظاهرا قرار است، طی روزهاي آینده در دستور کار مجلسی ها قرار گیرد. 

حجت االله فیروزي، عضو کمیسیون صنایع مجلس پیشتر گفته بود: قرار است طرح ساماندهی خودرو یک شنبه (امروز) در صحن اصلی

 
مجلس مورد بررسی و تصویب قرار گیرد. 

امروز صبح نیز حسینعلی حاجی دلیگانی عضو هیات رئیسه مجلس در تشریح دستور کارهاي پارلمان اعلام کرد که ادامه رسیدگی به
گزارش کمیسیون صنایع و معادن در مورد طرح ساماندهی صنعت خودرو در دستور کار مجلس قرار دارد. در عین حال، نمایندگان
کمیسیون صنایع مجلس نیز از بررسی این طرح در جلسه امروز صحن علنی مجلس خبر داده بودند ولی با اتمام کار نمایندگان در

 
صحن علنی، این موضوع مطرح نشد. 

نصراالله پژمان فر، نماینده مردم مشهد و کلات در مجلس شوراي اسلامی صبح امروز در صحن علنی مجلس و در نطق میان دستور

 
خود از مسئولان خواست تا ساماندهی بازار خودرو را به عنوان یکی از ضرورت هاي فعلی جامعه در دستور کار خود قرار دهند. 

وي، ساماندهی بازار خودرو را از ضرورت هاي فعلی جامعه برشمرد و گفت: خرید و فروش خودرو با مشکلات فراوانی روبه رو است و

 
سبب شده چندین هزار پرونده کیفري در این باره ایجاد شود. 

 
واردات خودرو با ارز اشخاص 

حجت االله فیروزي، عضو کمیسیون صنایع مجلس در این مورد گفت: در صورت تصویب طرح ساماندهی صنعت خودرو، مدیریت تقاضا

 
و عرضه در بازار انجام و واردات خودرو نیز منطقی شده و فضا براي رقابت در بازار خودرو فراهم خواهد شد. 

عضو کمیسیون صنایع مجلس در خصوص جزئیات اصلاحی ماده 4 طرح ساماندهی بازار خودرو نیز گفت: ماده 4 داراي 4 تبصره است
به نحوي که بر اساس آن هر شخص حقیقی یا حقوقی می تواند به ازاي صادرات خودرو یا قطعات خودرو یا سایر کالاها و خدمات



مرتبط با انواع صنایع نیرومحرکه و یا از طریق واردات بدون انتقال ارز نسبت به واردات خودرو تمام برقی یا دونیرویی (هیبریدي) و یا
واردات خودرو بنزینی یا گازسوز با برچسب انرژي ب و بالاتر و یا داراي شاخص ایمنی سه ستاره و یا بالاتر برحسب گواهی هاي

 
استاندارد معتبر معادل ارزش صادراتی خود اقدام کند. 

فیروزي افزود: در تبصره یک این ماده آمده است که نباید هیچ تعهد ارزي جدیدي براي دولت ایجاد شود، همچنین سقف تعداد
خودروهاي مجاز وارداتی، هر شش ماه یک بار توسط شوراي رقابت و براساس میزان کمبود عرضه نسبت به تقاضاي موثر خودروي

 
سواري طی یک سال گذشته تعیین می شود. 

 
شرایط مجلس براي واردات خودرو 

 
با گذشت 8 ماه از مطرح شدن طرح ساماندهی صنعت خودرو در کمیسیون صنایع مجلس، بررسی این طرح همچنان ادامه دارد. 

روح االله ایزدخواه ، عضو کمیسیون صنایع مجلس نیز درباره طرح ساماندهی صنعت و بازار خودرو با بیان اینکه طرحی که هم اکنون
در دستور کار مجلس قرار دارد، در واقع اصلاح برخی بندهاي طرح اعاده شده از شوراي نگهبان است که در مجلس دهم به تصویب
رسیده بود، تصریح کرد: مجلس یازدهم در اصلاح و تصویب مجدد این طرح برخی موارد از جمله لزوم برخورداري از تراز فنی قابل
قبول براي خودروهاي وارداتی و همچنین لزوم رعایت تناسب میزان واردات با کمبود خودرو در بازار را مدنظر قرار داده است که با این
رویکرد هرگاه تولید داخل به میزانی باشد که تقاضاي داخلی را پوشش دهد، مسئله واردات نیز به شکل پیش فرض منتفی خواهد شد.

 
 

وي افزود: بر همین اساس، این طرح شوراي رقابت را ملزم کرده است، به میزانی که تولید داخلی کفاف تقاضا را نمی دهد و کمبود
خودرو در بازار وجود دارد مجوز واردات خودرو را صادر کند، همچنین از آنجا که بند 9 سیاست هاي کلی بر تنظیم و رعایت ضوابط
نظام مالی تصریح دارد، بر اساس همین بند تأکید شده است که واردات خودرو نباید هیچ گونه فشار ارزي به کشور وارد کند و این

 
واردات یا از محل ارز صادراتی یا از محل ارز بدون منشأ یا همان ارز اشخاص باشد تا تعهد ارزي براي کشور ایجاد نکند. 

 
موافقت وزیر صنعت با عرضه خودرو در بورس 

عضو کمیسیون صنایع مجلس با اشاره به برنامه مجلس یازدهم براي ساماندهی بازار خودرو، گفت:  طرح مجلس یازدهم براي
ساماندهی بازار خودرو که یکی از بحث هاي اصلی آن عرضه خودرو در بورس کالاست، در یک سال اخیر در کمیسیون صنایع مورد
بررسی قرار گرفته و متن آن هم اکنون آماده ارائه به صحن است. مضاف بر اینکه بر خلاف وزیر سابق صمت که تمایلی به اجرایی
شدن این طرح نداشت، طی صحبت هایی که با آقاي فاطمی امین در این مدت داشتیم، ایشان آمادگی خود را براي همراهی با این

 
طرح اعلام کرده است. 

سید رضا فاطمی امین، وزیر صنعت، معدن و تجارت پیشتر در این مورد گفته بود: صنعت خودرو از جمله بخش هاي پیشران اقتصادي

 
است و برنامه ریزي براي ایجاد تحرك در پیشران هاي اقتصادي موجب اشتغال زایی خواهد شد. 

وي از هدف گذاري تولید یک میلیون دستگاه خودرو تا پایان سال و سه میلیون خودرو تا سال 1404 خبر داد و گفت: ما باید این
تعداد خودرو تولید کنیم، چرا که تولید تعداد کم خودرو صرفه اقتصادي ندارد و اگر بخواهیم خودروساز باشیم یا باید بالاي 2 میلیون

 
دستگاه تولید کنیم و یا اصلاً تولید نکنیم. 

وي تاکید کرد: اگر بخواهیم قیمت و کیفیت در صنعت خودرو به حد قابل قبول برسد باید توجه به مقیاس تولید، رقابتی کردن صنعت



 
خودرو و در کنار آنها اصلاح ساختارهاي مدیریتی و اقتصادي به صورت همزمان انجام شود تا اهداف صنعت خودرو محقق شود. 

فاطمی امین به ایده مجموعه سازها در ساختار مدیریتی حوزه خودرو اشاره کرد و با بیان اینکه در این طرح به جاي کار با تعداد زیاد
قطعه ساز با تعداد کمتري مجموعه ساز کار می شود، اصلاح ساختار مدیریتی را موجب کاهش شدید قیمت ها و ارتقاء کیفیت خودرو

 
هاي تولیدي دانست. 

 
 

در مقابل، علیرضا رزم حسینی، وزیر سابق صنعت یکی از مخالفان عرضه خودرو در بورس بود. وي در این مورد گفته بود: با اجراي

 
طرح عرضه خودرو در بورس کالا موافق نیستم، زیرا اجراي این طرح کار کارشناسی شده اي نیست. 

رزم حسینی در پاسخ به سوال خبرنگار فارس مبنی بر اینکه براي متعادل سازي قیمت خودرو وزارت صمت چه پیشنهادي بهتر از
عرضه خودرو در بورس را دارد، گفته بود: همکاري خوبی بین وزارت صنعت، معدن و تجارت و کمیسیون صنایع مجلس شوراي
اسلامی وجود دارد، لذا طرحی وزارت صمت براي قیمت گذاري خودروها به مجلس ارائه داده است که کمیسیون اقتصادي مجلس هم
با آن طرح موافقت کرده است. بنابراین در انتظار فرصتی براي اجراي این طرح هستیم و امیدواریم با اجراي این طرح قیمت ها بهتر

 
شود.  

به گزارش فصل اقتصاد، باید دید نمایندگان مجلس چه تصمیمی براي بررسی طرح ساماندهی خودرو دارند و قرار است، این طرح چه

 
زمانی در صحن مجلس مطرح و نهایی شود. 

برخی مخاطبان سامانه «فارس من» با ثبت سوژه اي با عنوان « ساماندهی بازار خودرو با افزایش تولید و تحویل فوري » خواستار

 
ساماندهی بازار خودرو و توجه رئیس جمهور و وزیر صنعت به این موضوع شدند. 

انتهاي پیام/ب



کارآفرینان موفق ایران - آموزش و توسعه کارآفرینی

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1400/06/21

 
 

خبرگزاري آریا- ساختار اقتصادي دنیاي امروز تغییر کرده است؛ اگر دیروز ثروتمندترین افراد دنیا یا ثروتمندان ایران، آن هایی بودند
که منابع مالی بیشتري در اختیار داشتند، امروز ثروتمندترین مردم دنیا یا ثروتمندان ایران، کارآفرینان موفق جهان یا کارآفرینان
موفق ایران هستند. توماس کورلی، محقق آمریکایی و نویسنده کتاب «عادت هاي ثروتمندان» اخیرا در تحقیقی با هدف شناسایی
عادت هاي ثروتمندان، زندگی 233 میلیونر را طی 5 سال بررسی کرده است. بر پایه نتایج بررسی او میلیونر ها را می شود به سه
دسته کلی تقسیم کرد. گروه نخست که افرادي هستند که با پس انداز مداوم و انباشت سرمایه میلیونر شده اند. متوسط دوره مورد
انتظار براي میلیونر شدن از این طریق، حدود 32 سال است. اما در مقابل، کارآفرینان موفق شده اند تا کوتاه ترین زمان ممکن را براي
میلیونر شدن طی کنند. دسته سوم افرادي هستند که در هر حرفه اي و صنعتی با کار و تلاش مداوم، خود را به سطح مدیران اجرایی
شرکت هاي بزرگ می رسانند. این دسته از مدیران با خرید سهام شرکتی که در آن شاغل هستند، موقعیت خود را نسبت به بقیه
تغییر می دهند؛ در عین حالی که در سود سهام شرکت سهیم می شوند، با دانش افزایی مستمر، خود را به عنوان یک متخصص
بلامنازع صنعتی خاص مطرح می کنند و شبکه اي از افراد تاثیرگذار یک صنعت تشکیل می دهند. این دسته از مدیران اجرایی موفق
می شوند تا موقعیتی تزلزل نا پذیر در یک صنعت براي خود فراهم کنند؛ موقعیتی که حفظ و دوام آن مسیر میلیونر شدن آن ها را

 
هر چند در زمانی طولانی تر نسبت به کارآفرینان، ولی زودتر از پس اندازکنندگان هموار می کند. 

این تحقیق به درستی نشان می دهد کارآفرینان در مقایسه با دو گروه دیگر میلیونرها، کوتاه ترین زمان ممکن را براي ثروتمند شدن،

 
طی می کنند. براستی چرا؟ 

در پاسخ به این پرسش به تغییر ساختار اقتصاد جهان اشاره کرد؛ اقتصاد جهان امروز مبتنی بر دانش است و شاخص هاي سخت
افزاري و دارایی هاي مشهود که در گذشته در جایگاه یک بنگاه اقتصادي، نقش تعیین کننده داشتند، جاي خود را به نوآوري، ابداع،
خلق محصولات جدید و دارایی هاي نرم افزاري داده اند. در جهان امروز بزرگ ترین سرمایه هاي یک بنگاه اقتصادي نیروهاي اهل
فکر، یادگیرنده و خلاق هستند؛ از آن ها با نام کارآفرین یاد می کنند. کارآفرینان، نوآور و خلاق، مخاطره پذیر، مسئولیت پذیر، هدف
گرا، واقع گرا و رشدگرهستند. کارآفرینان داراي عزم و اراده، اعتماد به نفس و استقلال طلب هستند و قدرت تخیل، دوراندیشی،
خودجوشی، بصیرت، تفکر مثبت، توانمندي در ایجاد ارتباط، از دیگر ویژگی هاي کارآفرینان است. کارآفرینان به چالش ها پاسخ



مثبت می دهند، با مشکلات و موانع برخوردي مثبت دارند و از دانش به خوبی بهره می گیرند. کارآفرینان با ویژگی خلاقیت، براساس

 
فرصت ها در زمان هاي مناسب، قادرند محصولی جدید یا خدماتی نو به بازار ارائه نمایند. 

بسیاري از کارآفرینان، فعالیت خود را در قالب ایجاد شرکت هاي کوچک و متوسط «SME» ها شروع می نمایند. این شرکت ها سهم
به سزایی در توسعه صنایع پیشرفته «HT» و ایجاد اشتغال داشته و نسبت به شرکت هاي بزرگ از انعطاف پذیري بالایی برخوردارند.
لذا بسیاري از دولت ها متقاعد شده اند که باید بستر رشد را براي واحدهاي کوچک و متوسط در قالب مراکز رشد، پارك هاي صنعتی

 
و فن آوري فراهم سازند و آنها را تا مدت زمانی که بتوانند به صورت یک شرکت مستقل وارد بازار شوند، حمایت کنند. 

 
 

کارآفرین کیست؟ کارآفرین در تعریف ساده، کسی است که با توجه به ویژگی هاي برجسته و ممتاز خود، امکانات و منابع را براي
ایجاد، رشد و توسعه در زمینه هاي تولید و خدمات فراهم کرده است و توانسته زمینه اشتغال و کسب و کار را فراهم کند. یکی  از
تعریف هاي جامع در مورد کارآفرینی را متفکري  اقتصاددان بنام «شومپیتر» ارائه کرده است. «شومپیتر» می گوید کارآفرین کسی است
که  نوآوري خاص داشته باشد. این نوآوري می تواند نوآوري در تولید، نوآوري در ارایه خدمات، نوآوري در فرایند، نوآوري در رضایت

 
مشتري  و... باشد. این جمله معروف از «شومپیتر» از جایگاه کارآفرین حکایت دارد: «موتور توسعه اقتصادي کارآفرینی است.» 

کارآفرین باید صاحبان سرمایه را در خصوص مطلوبیت نوآوري خویش متقاعد سازد. از دیدگاه شومپیتر، کارآفرینی در واقع انجام

 
کارهاي غیر معمولی و غیر جاري می باشد و پدیده اي است که در مفهومی وسیع تر رهبري می گنجد. 

کارآفرینی خلق و ساخت چیزي ارزشمند از هیچ است و نیز فرایند ایجاد و دست یابی به فرصت ها و دنبال نمودن آنها، بدون توجه به
منابعی است که در حال حاضر در دست داریم. کارآفرینان در واقع به تغییر، به عنوان مقوله تعیین کننده می نگرند. آنها ارزش ها را
تغییر می دهند و ماهیت آنها را دچار تحول می نمایند. آنها براي تحقق این ایده، قدرت ریسک پذیري خود را بکار می گیرند. به

 
درستی تصمیم گیري می کنند و از این رو هر کسی به درستی اتخاذ تصمیم نماید، به نوعی کارآفرین تلقی می گردد. 

آموزش کارآفرینی کارآفرینی از واژه اي به نام Enterprendre به معناي متعهد شدن که لغتی است فرانسوي مشتق شده که
معادلunder Take در زبان انگلیسی است که در سال8481 توسط جان استوارت میل به کارآفرینی Enterpreneur در زبان

 
انگلیسی ترجمه شد. یعنی کسی که خلق ارزش می کند. 

ضرورت توجه به مقوله کارآفرینی در جامعه بر کسی پوشیده نیست چرا که کارآفرینی از محورهاي اصلی رشد و توسعه جامعه است و



موجب ایجاد اشتغال و پر شدن خلاها و شکاف هاي بازار کار می شود و افزایش سود و سرمایه سرمایه گذاران و بهبود رفاه اجتماعی
می شود. همچنین کارآفرینی، موجب به وجود آمدن محصولات، خدمات، روش ها، سیاست ها، و ارایه راهکارهاي نو براي حل
مشکلات جامعه می شود. بنابراین ضروري است روح کارآفرینی در جامعه، گسترده گردد تا جوانان کشور با شور و اشتیاق، وارد
فعالیت هاي کارآفرینی شوند و خود مولد کار باشند نه به دنبال کار در جامعه بوده و سرگردان به سر برند. براي رسیدن به این هدف،
آموزش کارآفرین و کارآفرینی اهمیت پیدا می کند. امروزه کارآفرینی و زمینه هاي توسعه و آموزش آن به یک ضرورت بدل شده است
و بایستی در ایجاد بسترهاي مناسب محیطی و آموزشی در جهت انتقال تجربیات و مهارت هاي مورد نیاز کارآفرینان تلاش نمود.
آموزش مهارت براي بازار کار می تواند افرادي با اعتماد به نفس بالا، فرصت شناس و نهایتا افراد متمایل و علاقه مند به راه اندازي

 
کسب وکارهاي مستقل را شناسایی و در پرورش آن ها موثر واقع گردد. 

 
 

توسعه کارآفرینی کارآفرینی، کانون و مرکز ثقل کار و تلاش و پیشرفت در عصر مدرنیته تلقی می شود و بدون توسعه کارآفرینی نمی
توانیم به شاخص هاي رشد و توسعه که از طریق تغییر در روند تولید، بهره وري و توان افزایی فنی و صنعتی در عرصه اقتصادي
حاصل می شود، دست یابیم. لذا در گذر از مرحله سنتی به صنعتی باید به توانمندي ها و قابلیت هاي فردي کارآفرینان در بهره
گیري از منابع طبیعی و به کارگیري تکنولوژي مدرن اهتمام ویژه اي قائل شویم. زیرا، آنها با بکارگیري روش هاي جدید در بازار، خود
را براي استفاده بهینه از ابزار و دست یابی به کیفیت مطلوب کالا و خدمات آماده می سازند. کارآفرینی، فرآیندي اکتسابی است و در
مجموع، همه عوامل جامعه پذیري، در شکل گیري این فرآیند نقش اساسی را بازي می کنند. به دیگر سخن، در این فرآیند، فرد
کارآفرین با ایده و فکر جدید براي ایجاد کسب و کار، ضمن خطر پذیري و تحمل دشواري، محصول و خدمت جدیدي را ارائه می
دهد. بنابراین محصول کارآفرینی و آموزش آن پرورش افراد موسس و ایجاد فعالیت هاي مبتنی بر خلاقیت است. هدف کلی
کارآفرینی و آموزش آن ایجاد انگیزه در بین افراد و ایجاد کارآفرینان جدید و تشویق آنان به سوي کسب مهارت هاي لازم است. در
آموزش و توسعه کارآفرینی باید افراد را با مباحث انگیزشی از جمله استقلال طلبی، فرصت جویی، ابتکار و اختراع، ریسک پذیري،
مسئولیت پذیري، تعهد به کار، تمایل به حل مشکلات آشنا کرد و با تحریک انگیزاننده ها، تمایل به کمال گرایی، میل به کسب ثروت،
استقلال طلبی، خلاقیت و نوآوري، دریافت موقعیت اجتماعی خاص را در آن ها بوجود آورد. در گام دوم باید به سراغ تربیت ویژگی
هاي روحی و روانی افراد نظیر: آموزش تفکر خلاق، ریسک پذیري، بالا بردن قدرت تحمل، داشتن اعتماد به نفس، فرصت شناسی،
دریافت اطلاعات آموزشی رفت و در گام سوم کسب مهارت هاي مورد نیاز نظیر: چگونگی راه اندازي کسب وکار، مهارت هاي ارتباطی،

 
شناخت مسائل مالی و اداري در کنار مدیریت و اجرا، رشد و توسعه در کنار رقابت و بازاریابی را به آن ها آموزش داد. 

 
براي توسعه کارآفرینی باید چهار مرحله را طی کنیم؛ 



 
1. مرحله نهادینه کردن «فرهنگ کارآفرینی» 

 
2. تعیین مسیر شغلی 

 
3. توانمندسازي (یادگیري فن آوري هاي جدید) 

 
4. راه اندازي و اداره کسب و کار اقتصادي 

در مرحله اول چنانچه کسب موفقیت در جهت خلق ثروت و ایجاد فرصت هاي شغلی جدید، به عنوان بخشی از ارزش هاي موردنظر
براي فرد به تصویر کشیده شود، او در چنین شرایطی ذهن خود را براي رسیدن به چنین موقعیتی آماده می سازد. در ادامه چنین
فرآیند ذهنی، فرد به دنبال راه هاي دست یابی به چنین موقعیتی است. او موقعیت هاي متفاوت را با هم مقایسه می کند؛ شبیه
سازي ذهنی انجام می دهد؛ به پرس و جو می پردازد و گاهی اوقات در نشریات، کتب، محیط مدرسه، دانشگاه و حتی مجالس
سخنرانی پرسش هاي ذهنی خود را دنبال می کند. آنگاه، فرد با آگاهی از ارزش کار و تلاش آماده است تا بخش بزرگی از خواسته ها،

 
آرمان ها و ارزش هاي موردنظر فرهنگ کارآفرینی را به محک تجربه بگذارد. 

در مرحله دوم، شناخت توانمندي هاي بالقوه افراد و هدایت آنها در مسیر شغلی، نقش مهمی در شناسایی و پرورش افراد خلاق و

 
کارآفرین در جامعه ایفا می کند. در این مرحله آموزش عمومی اهمیت بسیار دارد. 

در مرحله سوم حمایت از افراد و تشویق آن ها جهت یادگیري فن آوري هاي جدید از جمله فن آوري هاي تکنولوژي و اطلاعاتی و
معرفی مشاغلی که امکان کسب درآمد بالا را برایشان فراهم می سازد، آن ها را معطوف به اهداف توسعه در سطح جامعه یعنی کار
مفید و بهره وري بالا خواهد کرد. در این مرحله تاثیرپذیري فرد از تغییرات جدید و پذیرش مسئولیت خطیر اجتماعی به منظور ایجاد
کسب و کار جدید و دسترسی به موقعیت هاي بهتر و جدیدتر، از فرد یک انسان مستقل و توانمند می سازد که در عرصه هاي

 
گوناگون زندگی ـ ضمن پذیرش نقش هاي متفاوت ـ می تواند مفید واقع شود. 

در مرحله چهارم توسعه کارآفرینی، فرد با ارزیابی مشاغل متناسب با خواسته هاي خود، به خلق ایده در زمینه کار و فعالیت می
پردازد؛ چارچوب فکري خود را در قالب طرح کسب و کار به جامعه عرضه می کند؛ سپس، با مدیریت خود فعالیت اقتصادي را آغاز

 
می کند. 

 
 

زندگی به سبک کارآفرینان موفق براي هر کارآفرین، داشتن الگو و راهنما یک شانس و موفقیت عالی محسوب می شود. کارآفرینان



 
موفق پیشنهادهاي براي افراد خلاق و نوآور و توسعه کارآفرینی دارند؛ 

ریچارد برانسون می گوید بزرگ ترین انگیزه او این است که خود را به چالش بکشد. او زندگی را مانند یک دوره تحصیل دانشگاهی

 
بلندمدت تصور می کند که در آن هر روز چیز هاي جدید بیاموزد. شما نیز می توانید! 

استیو جابز می گوید تنها راه براي داشتن رضایت از زندگی شخصی و فردي این است که به کاري بپردازید که یقینا به آن ایمان
دارید. او همچنین می گوید اگر شما با دقت به همه چیز نگاه کنید، پی می برید بسیاري از موفقیت هاي یک شبه زمان زیادي طول
کشیده است. او در جاي دیگر گفته است من متوجه شده ام که نیمی از آن چیزي که یک کارآفرین موفق را از یک ناموفق متمایز می

 
کند، پشتکار است. 

مارك زاکربرگ موسس فیس بوك می گوید در دنیایی که همه چیز آن به سرعت در حال تغییر است، بزرگترین ریسک، همان ریسک

 
نکردن است. 

جف بزوس، موسس آمازون می گوید بهتر است این نکته را بدانیم که نباید از شکست احساس پشیمانی کرد، ولی واقعا باید از عدم

 
تلاش احساس پشیمانی و شرمساري کنید. 

جمله معروف هنري فورد این است؛ «چه شما فکر کنید که می توانید کاري را انجام دهید یا نمی توانید آن را انجام دهید، دقیقا
درست فکر کرده اید». وقتی ایمان دارید می توانید موفق شوید دقیقا راه هایی را براي رسیدن به موفقیت و کنار زدن موانع پیدا

 
خواهید کرد و اگر فکر کنید که نمی توانید پس شما صرفا بهانه هایی پیدا خواهید کرد. 

 
موسس و مدیرعامل شرکت Tumblr بیان کرده است کارآفرین کسی است که یک چشم انداز و آرزوي رسیدن به آن را دارد. 

رید هافمن، بنیان گذار لینکدین اشاره کرده است که سریع ترین راه براي اینکه خودتان را تغییر دهید این است که به کسانی که

 
پیش تر در راهی بوده اند که شما می خواهید باشید، متکی شوید. 

آریانا هافینگتون کارآفرینی صاحب نام و نویسنده معروف آمریکایی-یونانی و یکی از بنیان گذاران و سردبیر فعلی هافینگتون پست،

 
می گوید: بی باکی مانند یک ماهیچه است و هرچه بیشتر کار کند قوي تر خواهد بود. 

 
والت دیسنی می گوید ساده ترین راه براي شروع، ترك حرف و آغاز عمل است و به درستی که این براي موفقیت شما لازم است. 

ریچارد هاروك، یک سرمایه گذار خطرپذیر به کارآفرینان توصیه می کند براي افزایش سرمایه خود برنامه ریزي کنید. او می گوید
افزایش سرمایه همیشه بسیار سخت تر از آن چیزي است که شما می اندیشید و معمولا زمان بیشتري می برد. پس براي آن برنامه

 
داشته باشید. 

رایان آلیس، یکی از بنیانگذاران iContact می گوید هدف نهایی در ذهن شما، هر روز تضمین می کند که با کار و تلاش کردن به

 
سمت هدف خود رفته و به آن برسید. هر روز باید اهداف خود را در ذهن مرتب کرده و مدام آن ها را به خود یادآور شویم. 

دیو توماس، بنیان گذار Wendey شناختن مشتري را یکی از سه عامل موفقیت از نظر خود می داند. آن هایی را که بهتر می توانید



 
به آنان خدمت دهید را بشناسید و سپس شما قادر به ارائه راه حل هایی که آنان نیاز دارند، خواهید بود. 

یل گیتس هم می گوید ناراضی ترین مشتري شما بزرگ ترین منبع یادگیري براي شما است. اجازه دهید که مشتریان ناراضی به شما

 
یادآور شوند که حفره هاي خدمات شما چیست. 

تونی هسیه، بنیانگذار زاپوس می گوید بازي هایی که آن ها را نمی فهمید انجام ندهید حتی اگر ببینید که افراد زیادي مشغول پول

 
درآوردن از آن هستند. به راستی که درك شما از صنعت، کلیدي براي داشتن موفقیت است. 

«ریچارد برانسون» کارآفرین و موسس خطوط هوایی ویرجین می گوید: من با هدف تولید سرمایه به سراغ کسب و کار جدیدي نمی
روم؛ بلکه با این هدف که کاري را بهتر از دیگران انجام دهم آن را دنبال می کنم و حتی گاهی اوقات به این دلیل که دیگران کاري را

 
بهتر از من انجام داده اند و موجب ناکامی من شده اند آن کسب و کار را رها می کنم. 

 
 

نکته پایانی: کارآفرینی مقصد نیست بلکه مسیري براي رسیدن به مقصد است. یک کارآفرین موفق انتظار رسیدن به هیچ خط پایانی
را در این مسیر ندارد. در هر مسیر کاري هم امکان مواجه با پیروزي و شکست وجود دارد. تبدیل شدن به یک کارآفرین موفق،
نیازمند درك شرایط سخت و بهره گیري از آن ها به عنوان فرصت هاي پیشرفت است. کارآفرین باید فرصت هاي جدید کسب وکار را
بیابد، نیازهاي بازار را تشخیص دهد، راه حل هاي مناسب را قبل از این که مشکلات آشکار شود، ارائه نماید. همچنین بایست قبل از
این که دیگران عقاید خود را ابراز کنند، تلاش خلاقانه خود را انجام دهد. کارآفرینان موفق می دانند که بحران هاي پیش رو مسئله
اصلی در رسیدن به موفقیت نیستند، بلکه نحوه واکنش افراد به آن ها موفقیت یا شکست را تعیین می کنند. با توجه به نکاتی که
مطرح شد افراد باید در بسترهاي مناسب محیطی و آموزشی در مسیر آموزش و توسعه کارآفرینی قرار بگیرند و تجربیات و مهارت

هاي مورد نیاز کارآفرینان را یاد بگیرند. این بستر مناسب محیطی و آموزشی در فرادرس فراهم شده است.
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20200 میلیارد تومان خسارت کرونا به هتل هاي ایران 

رییس جامعه هتلداران ایران اعلام کرد: میزان خسارت
مالی کرونا به هتل هاي کشور به 20 هزار و 200 میلیارد

 
تومان رسیده است. 

به گزارش ایسنا، جمشید حمزه زاده گفت: از اسفند 98 تا
پایان مرداد 1400 بالغ بر 20 هزار و 200 میلیارد تومان

زیان مالی متوجه هتل ها و مراکز اقامتی رسمی شده است و متاسفانه، دو سوم کارکنان هتل ها شغل شان را از دست داده اند،

 
درحالی که بسیاري از آن ها نیروهاي متخصص این حوزه بودند. 

او اظهار کرد: هتل داران از آغاز بحران کرونا، مطالباتی جزیی داشتند که متاسفانه پس از گذشت یک سال و نیم، نه از سوي دولت
قبل و نه از جانب دولت فعلی هیچ پاسخی به این مطالبات داده نشده است. این مطالبات می تواند بخشی از خسارات واردشده به هتل

 
ها را جبران کند. 

حمزه زاده بیان کرد: تسهیلاتی با بهره تک رقمی، تنفس حداقل یک ساله و بازپرداخت طولانی مدت، از جمله مطالبات بود. این
تسهیلات می تواند متناسب با حجم کار هتل و مثلاً تعداد اتاق هاي آن در نظر گرفته شود. موضوع دیگر معافیت 100 درصدي
مالیاتی اعم از مالیات بر درآمد و ارزش افزوده تا پایان کرونا است. همچنین تخفیف و بخشودگی ویژه براي هتلداران در ارتباط با
هزینه حامل هاي انرژي و مثلاً پایین آوردن تعرفه مصرف هتلداران در این بخش. به علاوه بخشودگی سهم کارفرما از بیمه کارکنان
می تواند از اشتغال ایجادشده در هتل ها محافظت کند و مانع از تعدیل نیرو شود. امهال بازپرداخت تسهیلات دریافتی براي دوره هاي
مشخص خصوصاً براي هتل هایی که پس از دریافت وام دچار رکود ناشی از بحران هاي سال هاي گذشته و خصوصاً شیوع ویروس

 
کرونا شدند موضوع دیگر است. 

رییس جامعه هتلداران، ارزان سازي سفر را که به تازگی وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی بر آن تاکید داشته از جمله
اقدامات حمایتی دولت از مردم و صنعت گردشگري دانست و افزود: بیشتر هتل ها براي همکاري در این طرح، آمادگی دارند و
حاضرند بدون این که کیفیت خدمات را پایین آورند به سهم خود، به این ارزان سازي سفر کمک کنند. اگر این طرح اجرا شود، هم
مردم از عواید آن بهره مند می شوند و هم چرخ راکد اقتصاد هتل ها تا حدي به حرکت درمی آید. این مطالبات از نظر ما جزیی است

که انتظار داریم در دولت جدید محقق شود و صنعت هتلداري تا حدي تقویت شود و جان بگیرد.
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رییس سازمان بازرسی کل کشور گفت: یکی از رویکردهاي اصلی سازمان بازرسی پرداختن و تمرکز بر مسائل اصلی کشور از

 
جمله مسئله واکسیناسیون و تنش آبی است. 

ایرنا: حجت الاسلام حسن درویشیان یکشنبه در آیین معارفه بازرس کل استان خوزستان در سالن شرکت ملی حفاري در اهواز اظهار
داشت: سازمان بازرسی از آنجا که از نیروي زیادي برخوردار نیست نمی تواند به موارد جزئی در سازمان ها رسیدگی کند بلکه به موارد
و مشکلات کلی چون موضوع اشتغال ، بحران آب ، واکسیناسیون و موارد دیگري که همه مردم با آن مواجه هستند از باب نظارتی

 
ورود می کند. 

وي رویکرد دیگر سازمان بازرسی را شناسایی بسترهاي فساد عنوان کرد و گفت: در این راستا به عنوان مثال بر فرایندهایی که ادارات

 
حاکم است اصلاح و رسیدگی می شود. 

رییس سازمان بازرسی کشور در ادامه افزود: سازمان بازرسی به عنوان عالی ترین دستگاه نظارتی بر عملکرد دستگاه ها و ادارات

 
نظارت داشته اما لازمه موفقیت در این زمینه همکاري و هماهنگی دستگاه هاي مختلف است. 

حجت الاسلام درویشیان افزود: یکی از موارد ضروري در دستگاه هاي اجرایی ، نظارت مدیران بر زیرمجموعه خود می باشد که با

 
اجراي آن به اهداف سازمانی خواهیم رسید. 

وي با بیان اینکه اگر همه بخش ها وظایف خود را به خوبی انجام دهند از بسیاري تخلفات جلوگیري می شود گفت: در این راستا از
مدیران دستگاه هاي اجرایی در خواست می شود نسبت به وظیفه خود اهتمام داشته باشند و قبل از ورود یک دستگاه نظارتی خارج

 
از مجموعه ، مشکلات را برطرف کنند. 

رییس سازمان بازرسی کشور اظهار داشت: اگر یک مجموعه سازمانی بخواهد موفق باشد و به اهداف خود برسد باید آن مجموعه از
مدیران لایق ، شایسته و متدین برخوردار باشد ضمن اینکه یکی از عوامل موفقیت یک سازمان ، داشتن برنامه و عمل به قانون در

 
کنار نظارت بر اجراي برنامه ها می باشد. 

وي با بیان اینکه هیچ مجموعه و دستگاهی بدون نظارت به اهداف خود نمی رسد افزود: هیچ استثنایی در نظارت بر کار مدیران و

 
دستگاه هاي مدیریتی وجود ندارد و حتی قوه قضاییه هم مستثنا از این نظارت نیست 

حجت الاسلام درویشیان در ادامه ابراز امیدواري کرد در دوره جدید که مجلسی انقلابی ، دولت مردمی و قوه قضاییه با همه امکانات

 
در خدمت مردم هستند با همراهی ، همکاري و کار جهادي شاهد برطرف شدن مشکلات در کشور باشیم. 



وي همچنین به اختیارات ویژه اي که به رئیس بازرسی استان خوزستان داده شده اشاره کرد و گفت: چند گروه به مجموعه سازمان

 
بازرسی استان خوزستان از جمله گروه بانک ، آب و برق اضافه شد ضمن اینکه یک معاونت نیز به این سازمان اضافه شده است. 

حجت الاسلام درویشیان خاطر نشان کرد: رییس بازرسی استان خوزستان به دلیل اینکه ابلاغ خاصی از ریاست قوه قضاییه دارد اگر

 
لازم باشد می تواند قرارهایی مثل قرار تامین با اختیار خود صادر کند. 

در این آیین "محمد آقاجري" به عنوان بازرس کل استان خوزستان «با اختیارات ویژه» معرفی شد.



هیچ استثنایی در نظارت بر مدیران نداریم

منبع: شبستانشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1400/06/21

رئیس سازمان بازرسی کل کشور با بیان اینکه هیچ مجموعه و دستگاهی بدون نظارت به اهداف خود نمی رسد افزود: هیچ
استثنایی در نظارت بر کار مدیران و دستگاه هاي مدیریتی وجود ندارد و حتی قوه قضاییه هم مستثنا از این نظارت نیست.

رئیس سازمان بازرسی کل کشور با بیان اینکه هیچ
مجموعه و دستگاهی بدون نظارت به اهداف خود نمی رسد
افزود: هیچ استثنایی در نظارت بر کار مدیران و دستگاه
هاي مدیریتی وجود ندارد و حتی قوه قضاییه هم مستثنا از

 
این نظارت نیست. 

به گزارش خبرگزاري شبستان، به نقل از سازمان بازرسی
کل کشور، حجت الاسلام والمسلمین حسن درویشیان

یکشنبه در آیین معارفه بازرس کل استان خوزستان در سالن شرکت ملی حفاري در اهواز گفت: سازمان بازرسی از آنجا که از نیروي
زیادي برخوردار نیست نمی تواند به موارد جزئی در سازمان ها رسیدگی کند بلکه به موارد و مشکلات کلی چون موضوع اشتغال،

 
بحران آب، واکسیناسیون و موارد دیگري که همه مردم با آن مواجه هستند از باب نظارتی ورود می کند. 

وي رویکرد دیگر سازمان بازرسی را شناسایی بسترهاي فساد عنوان کرد و گفت: در این راستا به عنوان مثال بر فرایندهایی که ادارات

 
حاکم است اصلاح و رسیدگی می شود. 

رییس سازمان بازرسی کشور در ادامه افزود: سازمان بازرسی به عنوان عالی ترین دستگاه نظارتی بر عملکرد دستگاه ها و ادارات

 
نظارت داشته اما لازمه موفقیت در این زمینه همکاري و هماهنگی دستگاه هاي مختلف است. 

درویشیان افزود: یکی از موارد ضروري در دستگاه هاي اجرایی ، نظارت مدیران بر زیرمجموعه خود می باشد که با اجراي آن به اهداف

 
سازمانی خواهیم رسید. 

وي با بیان اینکه اگر همه بخش ها وظایف خود را به خوبی انجام دهند از بسیاري تخلفات جلوگیري می شود گفت: در این راستا از
مدیران دستگاه هاي اجرایی درخواست می شود نسبت به وظیفه خود اهتمام داشته باشند و قبل از ورود یک دستگاه نظارتی خارج از

 
مجموعه ، مشکلات را برطرف کنند. 

رییس سازمان بازرسی کشور اظهار کرد: اگر یک مجموعه سازمانی بخواهد موفق باشد و به اهداف خود برسد باید آن مجموعه از
مدیران لایق ، شایسته و متدین برخوردار باشد ضمن اینکه یکی از عوامل موفقیت یک سازمان ، داشتن برنامه و عمل به قانون در

کنار نظارت بر اجراي برنامه ها می باشد. 



وي با بیان اینکه هیچ مجموعه و دستگاهی بدون نظارت به اهداف خود نمی رسد افزود: هیچ استثنایی در نظارت بر کار مدیران و

 
دستگاه هاي مدیریتی وجود ندارد و حتی قوه قضاییه هم مستثنا از این نظارت نیست 

درویشیان در ادامه ابراز امیدواري کرد در دوره جدید که مجلسی انقلابی، دولت مردمی و قوه قضاییه با همه امکانات در خدمت مردم

 
هستند با همراهی ، همکاري و کار جهادي شاهد برطرف شدن مشکلات در کشور باشیم. 

وي تاکید کرد: امیدواریم با توجه ویژه اي که رئیس جمهور با انتصاب استاندار ویژه به خوزستان داشته و ما هم بازرسی ویژه در نظر
گرفته ایم، مشکلات استان یکی پس از دیگري حل شود و روزي فرا برسد مشکلات کارگري، فاضلاب، تنش هاي آبی و... نداشته

 
باشیم. 

رییس سازمان بازرسی کل کشور افزود: خوزستان در عین حال که بسیار برخوردار از نعمات فراوان است اما کم برخوردار از امکانات

 
بوده و وضعیت موجود در شان مردم عزیز نیست. 

وي با اشاره به اینکه مردم در استان مطالبات به حق دارند بیان کرد: این مطالبات دولت را بر آن داشت که در اولین انتصاب، استاندار

 
خوزستان آن هم به عنوان ویژه که داراي اختیاراتی بیش از استان هاي دیگر است، معرفی کنند. 

وي همچنین به اختیارات ویژه اي که به بازرس کل استان خوزستان داده شده اشاره کرد و گفت: چند گروه به بازرسی کل استان

 
خوزستان از جمله گروه بانک ، نیرو و ... اضافه شد ضمن اینکه یک معاونت نیز به این سازمان اضافه شده است. 

درویشیان خاطر نشان کرد: بازرس کل استان خوزستان به دلیل داشتن ابلاغ خاص از رییس قوه قضاییه اگر لازم باشد می تواند

 
قرارهایی مثل قرار تامین با اختیار خود صادر کند. 

رییس سازمان بازرسی کل کشور در پایان ضمن تقدیر از عمکلرد ابراهیم ممبینی، محمد آقاجري را به عنوان بازرس کل استان
خوزستان «با اختیارات ویژه» معرفی کرد.



راه اندازي جایگاه جدید پمپ بنزین در البرز

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1400/06/21

سرپرست روابط عمومی شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی منطقه البرز: با راه اندازي جایگاه کاسپین، شمار جایگاه هاي
عرضه فرآورد ه هاي نفتی در البرز به 109 باب رسید.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز البرز، سرپرست
روابط عمومی شرکت ملی پخش فرآورده هاي نفتی منطقه
البرز گفت: جایگاه کاسپین با مشارکت بخش خصوصی
احداث شده و شمار جایگاه هاي عرضه فرآورد هاي نفتی

 
در البرز به 109 باب رسیده است. 

فهیمه السادات قلندر زاده، افزود: این جایگاه در زمینی به
مساحت یک هزار و چهارصد و بیست مترمربع و جمعا با
سرمایه گذاري مبلغی معادل 70 میلیارد ریال (بدون
احتساب هزینه زمین) واقع در کرج، جاده شهریار، ورودي

 
شهرك صنعتی سیمین دشت احداث شده است. 

سرپرست روابط عمومی منطقه البرز گفت: این طرح از جمله طرح هاي اشتغال زایی است که با ساخت آن 10 نفر به طور مستقیم
مشغول به کار شده اند و از مهم ترین اهداف احداث این جایگاه، توسعه خدمات دولت، ایجاد اشتغال، کاهش مسیر هاي سوخت

رسانی خودروها، کاهش صف انتظار سوخت گیري و استفاده از توان بخش خصوصی براي ارائه خدمات مطلوب به شهروندان است.



رئیس سازمان بازرسی: هیچ استثنایی در نظارت بر مدیران نداریم

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1400/06/21

به گزارش خبرگزاري فارس، حجت الاسلام والمسلمین
حسن درویشیان یکشنبه در آیین معارفه بازرس کل استان
خوزستان در سالن شرکت ملی حفاري در اهواز گفت:
سازمان بازرسی از آنجا که از نیروي زیادي برخوردار نیست
نمی تواند به موارد جزئی در سازمان ها رسیدگی کند بلکه
به موارد و مشکلات کلی چون موضوع اشتغال، بحران آب،
واکسیناسیون و موارد دیگري که همه مردم با آن مواجه

 
هستند از باب نظارتی ورود می کند. 

وي رویکرد دیگر سازمان بازرسی را شناسایی بسترهاي فساد عنوان کرد و گفت: در این راستا به عنوان مثال بر فرایندهایی که ادارات

 
حاکم است اصلاح و رسیدگی می شود. 

رییس سازمان بازرسی کشور در ادامه افزود: سازمان بازرسی به عنوان عالی ترین دستگاه نظارتی بر عملکرد دستگاه ها و ادارات

 
نظارت داشته اما لازمه موفقیت در این زمینه همکاري و هماهنگی دستگاه هاي مختلف است. 

درویشیان افزود: یکی از موارد ضروري در دستگاه هاي اجرایی ، نظارت مدیران بر زیرمجموعه خود می باشد که با اجراي آن به اهداف

 
سازمانی خواهیم رسید. 

وي با بیان اینکه اگر همه بخش ها وظایف خود را به خوبی انجام دهند از بسیاري تخلفات جلوگیري می شود گفت: در این راستا از
مدیران دستگاه هاي اجرایی درخواست می شود نسبت به وظیفه خود اهتمام داشته باشند و قبل از ورود یک دستگاه نظارتی خارج از

 
مجموعه ، مشکلات را برطرف کنند. 

رییس سازمان بازرسی کشور اظهار کرد: اگر یک مجموعه سازمانی بخواهد موفق باشد و به اهداف خود برسد باید آن مجموعه از
مدیران لایق ، شایسته و متدین برخوردار باشد ضمن اینکه یکی از عوامل موفقیت یک سازمان ، داشتن برنامه و عمل به قانون در

 
کنار نظارت بر اجراي برنامه ها می باشد. 

وي با بیان اینکه هیچ مجموعه و دستگاهی بدون نظارت به اهداف خود نمی رسد افزود: هیچ استثنایی در نظارت بر کار مدیران و

 
دستگاه هاي مدیریتی وجود ندارد و حتی قوه قضاییه هم مستثنا از این نظارت نیست 

درویشیان در ادامه ابراز امیدواري کرد در دوره جدید که مجلسی انقلابی، دولت مردمی و قوه قضاییه با همه امکانات در خدمت مردم



 
هستند با همراهی ، همکاري و کار جهادي شاهد برطرف شدن مشکلات در کشور باشیم. 

وي تاکید کرد: امیدواریم با توجه ویژه اي که رئیس جمهور با انتصاب استاندار ویژه به خوزستان داشته و ما هم بازرسی ویژه در نظر
گرفته ایم، مشکلات استان یکی پس از دیگري حل شود و روزي فرا برسد مشکلات کارگري، فاضلاب، تنش هاي آبی و... نداشته

 
باشیم. 

رییس سازمان بازرسی کل کشور افزود: خوزستان در عین حال که بسیار برخوردار از نعمات فراوان است اما کم برخوردار از امکانات

 
بوده و وضعیت موجود در شان مردم عزیز نیست. 

وي با اشاره به اینکه مردم در استان مطالبات به حق دارند بیان کرد: این مطالبات دولت را بر آن داشت که در اولین انتصاب، استاندار

 
خوزستان آن هم به عنوان ویژه که داراي اختیاراتی بیش از استان هاي دیگر است، معرفی کنند. 

وي همچنین به اختیارات ویژه اي که به بازرس کل استان خوزستان داده شده اشاره کرد و گفت: چند گروه به بازرسی کل استان

 
خوزستان از جمله گروه بانک ، نیرو و ... اضافه شد ضمن اینکه یک معاونت نیز به این سازمان اضافه شده است. 

درویشیان خاطر نشان کرد: بازرس کل استان خوزستان به دلیل داشتن ابلاغ خاص از رییس قوه قضاییه اگر لازم باشد می تواند

 
قرارهایی مثل قرار تامین با اختیار خود صادر کند. 

رییس سازمان بازرسی کل کشور در پایان ضمن تقدیر از عمکلرد ابراهیم ممبینی، محمد آقاجري را به عنوان بازرس کل استان

 
خوزستان «با اختیارات ویژه» معرفی کرد. 

انتهاي پیام/



صدور تاییدیه تحصیلی بیمه شدگان تامین اجتماعی لرستان غیرحضوري شد

منبع: ایرناشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1400/06/21

خرم آباد - ایرنا - مدیرکل تامین اجتماعی لرستان گفت: احراز اشتغال به تحصیل فرزندان بیمه شدگان و مستمري بگیران
این اداره کل غیرحضوري شد.

خرم آباد - ایرنا - مدیرکل تامین اجتماعی لرستان گفت:
احراز اشتغال به تحصیل فرزندان بیمه شدگان و مستمري

 
بگیران این اداره کل غیرحضوري شد. 

به گزارش ایرنا منوچهر گودرزي روز یکشنبه با اعلام این
مطلب به رسانه ها افزود: سامانه خدمات غیرحضوري براي
صدور گواهی مدرك تحصیلی ایجاد شده است و نیازي به

 
مراجعه به شعب تامین اجتماعی نیست . 

وي اظهار داشت: بیمه شدگان، بازنشستگان، مستمري
بگیران از کار افتاده و فرزندانی که داراي حساب کاربري در

سامانه خدمات غیرحضوري به نشانی es.tamin.ir هستند ،می توانند گواهی تاییدیه مدرك تحصیلی را از طریق این سامانه ارسال

 
کنند. 

وي تصریح کرد: اعلام مراتب اشتغال به تحصیل به صورت غیرحضوري، منوط به دریافت کد رهگیري (کد مجوز استعلام گواهی

 
اشتغال به تحصیل) توسط متقاضی از سامانه استعلام مدرك تحصیلی وزارت علوم، تحقیقات و فناوري است. 

 
به گفته گودرزي جمعیت بیمه شدگان اصلی تامین اجتماعی در لرستان 222 هزار نفر است. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان تامین اجتماعی 

 
- مدرك تحصیلی 

- لرستان



توسعه گردشگري کشاورزي در گلستان نیازمند سرمایه گذاري است

منبع: ایرناشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1400/06/21

گرگان- ایرنا - استان گلستان داراي ظرفیت هاي فراوان در حوزه هاي مختلف صنعت گردشگري از جمله گردشگري
کشاورزي است که توسعه آن نیازمند برنامه ریزي علمی و سرمایه گذاري است تا زمینه اشتغال زایی و رونق اقتصادي را براي

این استان فراهم سازد.

گرگان- ایرنا - استان گلستان داراي ظرفیت هاي فراوان در
حوزه هاي مختلف صنعت گردشگري از جمله گردشگري
کشاورزي است که توسعه آن نیازمند برنامه ریزي علمی و
سرمایه گذاري است تا زمینه اشتغال زایی و رونق اقتصادي

 
را براي این استان فراهم سازد. 

به گزارش ایرنا، گردشگري کشاورزي از جمله ظرفیت هاي
فراموش شده صنعت گردشگري ایران است که توسعه آن
نیازمند شناسایی و تهیه و تدوین طرح و فراهم کردن

 
زیرساخت هاي این بخش اقتصادي است. 

ایران از نظر ظرفیت هاي موجود در صنعت گردشگري کشوري بسیار غنی است با توجه به درآمدزایی و ارزآوري این صنعت ضروري

 
است این ظرفیت ها، شناسایی شده و براي عملیاتی شدن هر کدام برنامه ریزي اصولی و هدفمند اتخاذ شود. 

یکی از ویژگی هاي استان هاي شمالی بویژه گلستان کشت ها و زراعت هاي ویژه آن از جمله برنجکاري، مرکبات، گل و گیاه و پنبه

 
است که در سال هاي اخیر جشنواره هاي بومی در ارتباط با همین محصولات برگزار شده است. 

واقعیت این است که مسوولان و برنامه ریزان براي بهره گیري از ظرفیت این بخش گردشگري براي جذب گردشگر تاکنون چه کرده
اند؟ آیا براي شناسایی و نیاز سنجی این بخش ها اقداماتی علمی صورت گرفته است، چرا از این ظرفیت ها براي توسعه اقتصاد استان

 
بهره نگرفته اند؟ 

ایران با داشتن یک میلیون و 200 تپه و 150 هزار اثر تاریخی و منابع متنوع طبیعی جزو 10 کشور اول داراي جاذبه هاي گردشگري

 
دنیا و پنج کشور اول در زمینه تنوع و جذابیت اکوتوریسم دنیا است. 

وجود بیش از هشت هزار گونه گیاهی ، 500 گونه پرنده ، 160 گونه پستاندار و یکهزار گونه خزنده و آبزي در ایران ، درختان
کهنسال، چشمه هاي آب معدنی، رشته کوه هاي البرز و زاگرس، بیابان هاي وسیع ، 50 دریاچه داخلی و بزرگ ترین دریاچه جهان،
جنگل هاي انبوه، دومین دریاچه شور جهان (ارومیه) و آثار تاریخی بی شمار با 6000 سال سابقه تمدنی داراي ظرفیت عظیمی است

 
که باید بیش از پیش با برنامه ریزي دقیق و کارشناسانه درآمدي بیش از درآمد نفت را نصیب کشورمان کرد. 



در برخی از کشورهاي جهان مثل آمریکا گردشگري مزرعه اي را به صورت مزرعه هاي خانوادگی گردشگري تعریف کرده و توسعه می
دهند به گونه اي که در گردشگري مزرعه ابعاد اکولوژیکی و ابعاد و ظرفیت محیطی را امکان سنجی می کنند و حتی تورهاي ورودي

 
به مزرعه را از پنج نفر الی 20 نفر در نظر می گیرند. 

به طور نمونه امروز در کشور مالزي مزرعه میوه دسارو ( Desaru ) با بیشتز از 100 نوع میوه گرمسیري ، 10 نوع گیاه مختلف یک

 
باغ وحش حیوانات اهلی تجربه بی نظیري را براي تمامی گردشگران بین المللی و داخلی آن مجموعه فراهم کرده است. 

معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گلستان در همین ارتباط گفت: اکنون 74 متقاضی دریافت
مجوز گردشگري کشاورزي در استان در حال تکمیل پرونده است و در دومین جلسه کمیسیون فنی گردشگري کشاورزي سال جاري

 
هشت پرونده تائید و در حال تکمیل براي صدور پروانه بهره برداري است. 

یاسر قندهاري روز یکشنبه به خبرنگار ایرنا اظهارداشت: اجرا و بهره برداري از اولین طرح گردشگري کشاورزي کشور در مزرعه توسکا

 
گلستان با همکاري بخش خصوصی 2 سال قبل به سرانجام رسید. 

وي بیان داشت: به دلیل برخورداري گلستان از اقلیم مناسب، زمین هاي مستعد و ظرفیت تولید 92 گونه محصول کشاورزي، این
بخش از اشتغال می تواند به یکی از راهکارهاي موثر افزایش درآمد فعالان بخش کشاورزي و گردشگري این استان شمالی تبدیل

 
شود. 

وي خاطرنشان کرد: گلستان با برخورداري از پتانسیل هاي بسیار در حوزه هاي گردشگري و کشاورزي، زمینه توسعه مزارع گردشگري
را دارد و از 2 سال گذشته که به نوعی این شکل از گردشگري با صدور اولین مجوز بهره برداري در گلستان رقم خورد، شاهد استقبال

 
براي فعالیت هم استانی ها در بخش مزارع گردشگري هستیم. 

معاون گردشگري اداره کل میراث فرهنگی گردشگري و صنایع دستی گلستان گفت: در یک سال گذشته مجوز بهره برداري و صدور
هشت پروانه مزرعه گردشگري در استان انجام شده که 77 میلیارد ریال حجم سرمایه گذاري با فراهم شدن زمینه اشتغال 126 نفر

 
همراه بوده است. 

قندهاري تصریح کرد: گردشگري کشاورزي فرصتی براي توسعه روستاها، رونق کشاورزي و ایجاد فرصت هاي تفریحی سالم و آموزنده

 
براي گردشگران داخلی و خارجی است. 

وي تاکید کرد: توسعه این نوع جدید از گردشگري در گلستان که از ظرفیت هایی نظیر اقلیم هاي گوناگون، تنوع محصولات کشاورزي

 
و اقامتگاه هاي بوم گردي متنوع برخوردار است می تواند زمینه اشتغال زایی و رونق اقتصادي به ویژه در روستاها را فراهم سازد. 

 
برچسب ها 

 
- گردشگري 

 
- مزرعه 

 
- گرگان 

 
- وزارت میراث فرهنگی گردشگري و صنایع دستی 

- گلستان





جامعه هتلداران: 20 هزار و 200 میلیارد تومان خسارت کرونا به هتل هاي

ایران/ دو سوم کارکنان هتل ها شغل شان را از دست داده اند

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1400/06/21

هتل داران از آغاز بحران کرونا، مطالباتی جزیی داشتند که متاسفانه پس از گذشت یک سال و نیم، نه از سوي دولت قبل و
نه از جانب دولت فعلی هیچ پاسخی به این مطالبات داده نشده است. این مطالبات می تواند بخشی از خسارات واردشده به

هتل ها را جبران کند.

هتل داران از آغاز بحران کرونا، مطالباتی جزیی داشتند که
متاسفانه پس از گذشت یک سال و نیم، نه از سوي دولت
قبل و نه از جانب دولت فعلی هیچ پاسخی به این مطالبات
داده نشده است. این مطالبات می تواند بخشی از خسارات

 
واردشده به هتل ها را جبران کند. 

رییس جامعه هتلداران ایران اعلام کرد: میزان خسارت
مالی کرونا به هتل هاي کشور به 20 هزار و 200 میلیارد

 
تومان رسیده است. 

به گزارش ایسنا، جمشید حمزه زاده گفت: از اسفند 98 تا پایان مرداد 1400 بالغ بر 20 هزار و 200 میلیارد تومان زیان مالی متوجه
هتل ها و مراکز اقامتی رسمی شده است و متاسفانه، دو سوم کارکنان هتل ها شغل شان را از دست داده اند، درحالی که بسیاري از

 
آن ها نیروهاي متخصص این حوزه بودند. 

او اظهار کرد: هتل داران از آغاز بحران کرونا، مطالباتی جزیی داشتند که متاسفانه پس از گذشت یک سال و نیم، نه از سوي دولت
قبل و نه از جانب دولت فعلی هیچ پاسخی به این مطالبات داده نشده است. این مطالبات می تواند بخشی از خسارات واردشده به هتل

 
ها را جبران کند. 

حمزه زاده بیان کرد: تسهیلاتی با بهره تک رقمی، تنفس حداقل یک ساله و بازپرداخت طولانی مدت، از جمله مطالبات بود. این
تسهیلات می تواند متناسب با حجم کار هتل و مثلاً تعداد اتاق هاي آن در نظر گرفته شود. موضوع دیگر معافیت 100 درصدي
مالیاتی اعم از مالیات بر درآمد و ارزش افزوده تا پایان کرونا است. همچنین تخفیف و بخشودگی ویژه براي هتلداران در ارتباط با
هزینه حامل هاي انرژي و مثلاً پایین آوردن تعرفه مصرف هتلداران در این بخش. به علاوه بخشودگی سهم کارفرما از بیمه کارکنان
می تواند از اشتغال ایجادشده در هتل ها محافظت کند و مانع از تعدیل نیرو شود. امهال بازپرداخت تسهیلات دریافتی براي دوره هاي
مشخص خصوصاً براي هتل هایی که پس از دریافت وام دچار رکود ناشی از بحران هاي سال هاي گذشته و خصوصاً شیوع ویروس

 
کرونا شدند موضوع دیگر است. 

رییس جامعه هتلداران، ارزان سازي سفر را که به تازگی وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی بر آن تاکید داشته از جمله
اقدامات حمایتی دولت از مردم و صنعت گردشگري دانست و افزود: بیشتر هتل ها براي همکاري در این طرح، آمادگی دارند و



حاضرند بدون این که کیفیت خدمات را پایین آورند به سهم خود، به این ارزان سازي سفر کمک کنند. اگر این طرح اجرا شود، هم
مردم از عواید آن بهره مند می شوند و هم چرخ راکد اقتصاد هتل ها تا حدي به حرکت درمی آید. این مطالبات از نظر ما جزیی است

 
که انتظار داریم در دولت جدید محقق شود و صنعت هتلداري تا حدي تقویت شود و جان بگیرد. 
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قیمت سکه طرح جدید امروز یکشنبه 21 شهریورماه 1400/ یک عامل مهم براي

صعود قیمت طلا

منبع: تابناكشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1400/06/21

نایب رئیس اتحادیه طلا و جواهر گفت: امروز به علت نبود تقاضا براي خرید مصنوعات طلا و کاهش نرخ انس جهانی، شاهد
افت قیمت ها در بازار طلا و سکه هستیم، اما نرخ ارز افزایش داشت.

به گزارش تابناك اقتصادي؛ محمد کشتی آراي نایب رئیس
اتحادیه طلا و جواهر با بیان اینکه امروز انس جهانی به
1787 دلار رسیده افزود: هم اکنون هر قطعه سکه طرح
جدید 12 میلیون و 50 هزار تومان، سکه طرح قدیم 11
میلیون و 600 هزار تومان، نیم سکه 6 میلیون و 100 هزار
تومان، ربع سکه 3 میلیون و 700 هزار تومان و سکه گرمی

 
2 میلیون و 300 هزار تومان فروخته می شود. 

 
وي گفت: امروز هر مثقال طلا 5 میلیون و 70 هزار تومان و هر گرم طلاي 18 عیار 1 میلیون و 170 هزار تومان بفروش می رسد. 

یک عامل مهم براي صعود قیمت طلا طلا بار دیگر موفق نشد سطح 1800 دلار را بشکند اما تحلیلگران می گویند یک عامل در حال
ظهور می تواند این فلز ارزشمند را از بازه معاملاتی اخیرش خارج کند. بسیاري از کارشناسان به سرمایه گذاران درباره ریزش بازار
سهام آمریکا هشدار می دهند و این ممکن است همان عاملی باشد که طلا در پاییز نیاز دارد. گلدمن ساکس، مورگان استنلی، سیتی
گروپ و بانک امریکا همگی نسبت به بازار سهام آمریکا مضطرب شده و اعلام کرده اند که ارزشگذاریها کاذب شده است. دویچه بانک
هم هفته اخیر به بانکهاي دیگر پیوست و با اشاره به رشد 21 برابري ارزش سهام نسبت به درآمدها، در پیامی اعلام کرد ریسک اصلاح

 
بازار وجود دارد. 

به گفته مایک مک گلون، استراتژي ارشد کالاي بلومبرگ اینتلیجنس، نوسان در فضاي بازار سهام ممکن است همان چیزي باشد که

 
طلا در حال حاضر نیاز دارد. حتی اندکی ناآرامی در بازار سهام آمریکا براي صعودي کردن طلا کافی خواهد بود. 

کالین همیلتون، مدیر تحقیقات کالاي شرکت بی ام او کپیتال مارکتس اظهار کرد: در پی نوسان بازار و با توجه به سطح فعلی
معاملات، بعید است طلا شاهد ریزش بیشتر قیمت باشد. قیمت طلا همچنان بسیار خوب است. با وجود افت 6.5 درصدي که از
ابتداي امسال تاکنون داشته، قیمت طلا در بحبوحه کندي رشد اقتصادي چین، ادامه محدودیتهاي مربوط به کرونا و سخنرانیهاي
اخیر جکسون هال و گزارش اشتغال مایوس کننده آمریکا در اوت در حدود 1800 دلار ثابت مانده است. با توجه به بازده واقعی منفی،

 
تنشهاي ژئوپلیتیکی و احتمال نوسان بازارهاي مالی، پتانسیل اصلاح چشمگیر قیمت طلا نسبتا اندك است. 

با این حال قیمت طلا با سلسله ناامیدیهایی شامل عقب نشینی هفته گذشته از سطح 1830 دلار روبرو شده است. بسیاري از



تحلیلگران در کوتاه مدت درباره روند طلا نظر خنثی دارند و می گویند طلا در بازه مشخصی خواهد ماند مگر این که موفق شود به

 
بالاي 1830 دلار صعود کرده یا به پایین 1800 دلار عقب نشینی کند. 

دانیل گالی، استراتژیست کالا در شرکت تی دي سکیوریتیز پیش بینی کرد طلا هفته جاري در حدود 1800 دلار می ماند. فضا براي
طلا نه در یک هفته بلکه در سه ماه آینده بهبود پیدا خواهد کرد. در این مدت انتظارات رشد ضعیف شده و انتظارات تورمی به قوت

 
خود می مانند. این فرصت خوبی براي طلا خواهد بود. 

به گزارش ایسنا، هفته جاري همه نگاهها به آمار شاخص قیمت مصرفی در روز سه شنبه و آمار خرده فروشی آمریکا در روز پنج شنبه

 
دوخته شده است. 

بر اساس گزارش کیتکونیوز، سایر آمار مهم شامل شاخص تولید ایمپایر استیت نیویورك در روز چهارشنبه و سپس تولید صنعتی و
شمار متقاضیان بیمه بیکاري در روز پنج شنبه و شاخص تولید بانک فدرال فیلادلفیا خواهد بود.



هشت سال گذشته 403 هزار میلیارد تومان در مناطق آزاد سرمایه گذاري شده

است

منبع: شعار سالشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1400/06/21

شعارسال: حمیدرضا مومنی در نشست با فعالان اقتصادي منطقه آزاد اروند اظهار داشت: در این راستا مقرر شده مناطق آزاد
با همکاري مشترك کشور هاي همسایه فضایی در اختیار سرمایه گذاران داخلی قرار دهند تا از مزیت هاي سرمایه گذاري

مشترك در حوزه اشتغال بهره مند شوند. مومنی به سرمایه گذاري صورت گرفته در مناطق ...

شعارسال: حمیدرضا مومنی در نشست با فعالان اقتصادي منطقه آزاد اروند اظهار داشت: در این راستا مقرر شده مناطق آزاد با
همکاري مشترك کشور هاي همسایه فضایی در اختیار سرمایه گذاران داخلی قرار دهند تا از مزیت هاي سرمایه گذاري مشترك در

 
حوزه اشتغال بهره مند شوند. 

مومنی به سرمایه گذاري صورت گرفته در مناطق آزاد کشور اشاره کرد و افزود: در هشت سال گذشته 403 هزار میلیارد تومان
سرمایه گذاري در مناطق آزاد کشور انجام شده و هم اینک 307 هزار میلیارد تومان پروژه در این مناطق در حال اجرا است که بالاي

 
55 درصد پیشرفت فیزیکی دارند. 

وي با بیان اینکه از این سرمایه گذاري هشت درصد سهم مناطق آزاد مربوط به ایجاد زیرساخت ها است و مابقی سهم بخش خصوصی
است به شناسایی 128 مشکل در مناطق آزاد کشور اشاره کرد و گفت: یکی از عمده ترین مشکلات مناطق آزاد موضوع مالیات بر
ارزش افزوده است که تا پایان ماه جاري لایحه اي در این زمینه به دولت تقدیم خواهد شد تا پس از بررسی در مجلس شوراي اسلامی

 
به نتیجه برسد. 

مشاور رییس جمهور با اشاره به نظام ارزیابی عملکرد مدیران مناطق آزاد گفت: از این پس عملکرد اعضاي هیات مدیره مناطق آزاد

 
توسط دو بخش دبیرخانه و فعالان اقتصادي ارزیابی می شود. 

مومنی همچنین یکی از دلایل تشکیل نشست با فعالان اقتصادي مناطق آزاد را مطلع شدن از مشکلات بخش خصوصی در مناطق
آزاد و سرزمین اصلی و دستگاه هاي اجرایی دانست و اظهار داشت: وجود مشکلاتی در زمینه زیرساخت، آب و فاضلاب و برق در
منطقه آزاد اروند در شان مردم این خطه نیست لذا باید با بکار گیري مشاور براي رفع این مشکلات اقدام شود تا ساکنان این منطقه

 
آزاد از حداقل امکانات رفاهی بهره مند شوند. 

وي با بیان اینکه اقدامات خوبی در حوزه سرمایه گذاري در زمینه فولاد و پتروشیمی توسط منطقه آزاد اروند انجام شده است گفت: از
بخش خصوصی نیز انتظار می رود در زمینه سرمایه گذاري در این منطقه آزاد بیشتر تلاش کنند ضمن اینکه آمادگی رفع مشکلات

 
سرمایه گذاران در این منطقه آزاد را داریم. 

سرپرست سازمان منطقه آزاد اروند نیز در این نشست گفت: طی پنج ماه گذشته فعالیت خوبی در این منطقه آزاد انجام شده و برنامه

 
عملیاتی کوتاه مدت و میان مدتی براي این منطقه تدوین شده است. 



حسین گروسی با اشاره به مشکلات و موانع در مسیر توسعه مبادلات با منطقه جنوب عراق گفت: جنوب عراق با قوانین سنتی اداره
می شود و اتخاذ تصمیم هاي لحظه اي در این منطقه مشکل ساز است، اما تلاش می کنیم با گسترش ارتباط با استان بصره، تابلوي

 
منطقه آزاد اروند را در استانداري بصره راه اندازي کنیم. 

گروسی افزود: در این راستا در آینده نزدیک نمایشگاه دائمی براي تجار ایرانی و عراقی در محدوده اي به وسعت 20 هزار مترمربع راه
اندازي می شود. وي در ادامه گفت: طبق بازدید انجام شده از مناطق همجوار، بنادر فاو و ام القصر عراق می توانند تاثیر بسزایی در

 
توسعه تجارت داشته باشند. 

دبیر اجرایی اتاق بازرگانی خرمشهر نیز در این نشست بر لزوم تعامل تجاري 2طرفه با کشور عراق تاکید کرد و گفت: تعامل تجاري
بین تجار ایرانی و طرف عراقی باید دوطرفه باشد. کامران مالکیان افزود: تجار عراقی نیز خواستار صادرات محصولات خود به ایران می

 
باشند، اما با وجود درخواست هاي مکرر این موضوع تاکنون به نتیجه مطلوب نرسیده است. 

مالکیان تعیین بنادر فاو و ام القصر عراق به عنوان بندر ترانزینی را پیشنهاد داد و گفت: دولت عراق تاکنون زیرساخت لازم را براي
ترانزیت در این بنادر ایجاد نکرده است. اگر بتوان بنادر ام القصر و فاو را به بنادر ترانزیتی تبدیل کرد می تواند هزینه هاي تجاري را در

 
این منطقه آزاد به میزان قابل توجهی کاهش داد. 

وي اظهار داشت: هم اکنون واردات از کشورهایی، چون چین به مقصد ایران با تاخیر و در مدت بیش از 40 روز انجام می شود، اما اگر

 
کالا در عراق تخلیه و از آنجا به ایران منتقل شود این زمان به نصف کاهش می یابد. 

توسعه گردشگري به خصوص گردشگري آبی، مشکلات زیرساخت شهر هاي آبادان و خرمشهر، ایجاد اشتغال، واگذاري بارانداز شلمچه
به تجار و بازرگانان و احداث سوله در شهرك هاي صنعتی منطقه آزاد ارونداز مهمترین موارد طرح شده و مطالبات تجار و فعالان

 
اقتصادي آبادان و خرمشهر در این نشست بود. 

منطقه آزاد اروند با مساحت 37 هزار و 400 هکتار در شمال غربی خلیج فارس شامل شهر هاي آبادان، خرمشهر و مینوشهر (جزیره
مینو) است که در محل تلاقی دو رودخانه اروند و کارون واقع است. این منطقه در همجواري با کشور هاي عراق و کویت با داشتن

 
ظرفیت هاي مناسب نظیر حمل و نقل جاده اي، ریلی، دریایی و هوایی از اهمیت ویژه اي برخوردار است. 

شعارسال، بااندکی تلخیص واضافات برگرفته ازپایگاه خبري ایبنا، تاریخ انتشار:20
www.ibena.ir ،126793:شهریور 1400، کدخبر



هیچ استثنایی در نظارت بر مدیران نداریم

منبع: شعار سالشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1400/06/21

شعار سال: به گزارش سازمان بازرسی کل کشور، حجت الاسلام والمسلمین حسن درویشیان یکشنبه در آیین معارفه بازرس
کل استان خوزستان در سالن شرکت ملی حفاري در اهواز گفت: سازمان بازرسی از آنجا که از نیروي زیادي برخوردار نیست

نمی تواند به موارد جزئی در سازمان ها رسیدگی کند بلکه به موارد و مشکلات کلی چون ...

شعار سال: به گزارش سازمان بازرسی کل کشور، حجت الاسلام والمسلمین حسن درویشیان یکشنبه در آیین معارفه بازرس کل
استان خوزستان در سالن شرکت ملی حفاري در اهواز گفت: سازمان بازرسی از آنجا که از نیروي زیادي برخوردار نیست نمی تواند به
موارد جزئی در سازمان ها رسیدگی کند بلکه به موارد و مشکلات کلی چون موضوع اشتغال، بحران آب، واکسیناسیون و موارد دیگري

 
که همه مردم با آن مواجه هستند از باب نظارتی ورود می کند. 

وي رویکرد دیگر سازمان بازرسی را شناسایی بسترهاي فساد عنوان کرد و گفت: در این راستا به عنوان مثال بر فرایندهایی که ادارات

 
حاکم است اصلاح و رسیدگی می شود. 

رییس سازمان بازرسی کشور در ادامه افزود: سازمان بازرسی به عنوان عالی ترین دستگاه نظارتی بر عملکرد دستگاه ها و ادارات

 
نظارت داشته اما لازمه موفقیت در این زمینه همکاري و هماهنگی دستگاه هاي مختلف است. 

درویشیان افزود: یکی از موارد ضروري در دستگاه هاي اجرایی ، نظارت مدیران بر زیرمجموعه خود می باشد که با اجراي آن به اهداف

 
سازمانی خواهیم رسید. 

وي با بیان اینکه اگر همه بخش ها وظایف خود را به خوبی انجام دهند از بسیاري تخلفات جلوگیري می شود گفت: در این راستا از
مدیران دستگاه هاي اجرایی درخواست می شود نسبت به وظیفه خود اهتمام داشته باشند و قبل از ورود یک دستگاه نظارتی خارج از

 
مجموعه ، مشکلات را برطرف کنند. 

رییس سازمان بازرسی کشور اظهار کرد: اگر یک مجموعه سازمانی بخواهد موفق باشد و به اهداف خود برسد باید آن مجموعه از
مدیران لایق ، شایسته و متدین برخوردار باشد ضمن اینکه یکی از عوامل موفقیت یک سازمان ، داشتن برنامه و عمل به قانون در

 
کنار نظارت بر اجراي برنامه ها می باشد. 

وي با بیان اینکه هیچ مجموعه و دستگاهی بدون نظارت به اهداف خود نمی رسد افزود: هیچ استثنایی در نظارت بر کار مدیران و

 
دستگاه هاي مدیریتی وجود ندارد و حتی قوه قضاییه هم مستثنا از این نظارت نیست 

درویشیان در ادامه ابراز امیدواري کرد در دوره جدید که مجلسی انقلابی، دولت مردمی و قوه قضاییه با همه امکانات در خدمت مردم

 
هستند با همراهی ، همکاري و کار جهادي شاهد برطرف شدن مشکلات در کشور باشیم. 

وي تاکید کرد: امیدواریم با توجه ویژه اي که رئیس جمهور با انتصاب استاندار ویژه به خوزستان داشته و ما هم بازرسی ویژه در نظر



گرفته ایم، مشکلات استان یکی پس از دیگري حل شود و روزي فرا برسد مشکلات کارگري، فاضلاب، تنش هاي آبی و... نداشته

 
باشیم. 

رییس سازمان بازرسی کل کشور افزود: خوزستان در عین حال که بسیار برخوردار از نعمات فراوان است اما کم برخوردار از امکانات

 
بوده و وضعیت موجود در شان مردم عزیز نیست. 

وي با اشاره به اینکه مردم در استان مطالبات به حق دارند بیان کرد: این مطالبات دولت را بر آن داشت که در اولین انتصاب، استاندار

 
خوزستان آن هم به عنوان ویژه که داراي اختیاراتی بیش از استان هاي دیگر است، معرفی کنند. 

وي همچنین به اختیارات ویژه اي که به بازرس کل استان خوزستان داده شده اشاره کرد و گفت: چند گروه به بازرسی کل استان

 
خوزستان از جمله گروه بانک ، نیرو و ... اضافه شد ضمن اینکه یک معاونت نیز به این سازمان اضافه شده است. 

درویشیان خاطر نشان کرد: بازرس کل استان خوزستان به دلیل داشتن ابلاغ خاص از رییس قوه قضاییه اگر لازم باشد می تواند

 
قرارهایی مثل قرار تامین با اختیار خود صادر کند. 

رییس سازمان بازرسی کل کشور در پایان ضمن تقدیر از عمکلرد ابراهیم ممبینی، محمد آقاجري را به عنوان بازرس کل استان

 
خوزستان «با اختیارات ویژه» معرفی کرد. 

www.ion.ir، ، :شعارسال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته ازپایگاه خبري ایران آنلاین ، تاریخ انتشار: 21 شهریور1400، کدخبر
741519



گزارش مشکلات صنفی و راه حل هاي پیشنهادي ارائه شود

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1400/06/21

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی در نشست با گزارشی از مشکلات صنفی و راه حل هاي پیشنهادي سراسر کشور ، رفاه
کارگران را از اولویت هاي وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی دانست و از تشکل ها خواست راه حل هاي خود را در این زمینه

ارائه کنند.

درخواست وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی از تشکل هاي
کارگري؛: گزارش مشکلات صنفی و راه حل هاي
پیشنهادي ارائه شود وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی در
نشست با گزارشی از مشکلات صنفی و راه حل هاي
پیشنهادي سراسر کشور ، رفاه کارگران را از اولویت هاي
وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی دانست و از تشکل ها

 
خواست راه حل هاي خود را در این زمینه ارائه کنند. 

به گزارش برنا؛ دکتر حجت االله عبدالملکی اظهار داشت:
نمایندگان تشکل هاي کارگري با عشق و بدون منافع مالی فعالیت می کنند و برخی از آنها راه زیادي را طی کرده اند تا در این

 
نشست نقطه نظرات و دغدغه هاي خود را ارایه دهند . 

وي یادآور شد : بخشی از دغدغه نمایندگان تشکل هاي کارگري که شامل رفاه کارگران، امنیت شغلی، مسکن و رفاه اجتماعی است به
موضوعات کلان کشور برمی گردد، هر یک درصد تورمی که در جامعه بالا می رود بخشی از رفاه جامعه از جمله کارگران کاهش می

 
یابد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی عنوان کرد: رفاه کارگران بخشی از موضوعات کلان کشور است، ما مدافع حقوق کارگران هستیم، اگر
تورم را مدیریت کنیم ، کارگران دغدغه دستمزد و مسائل معیشتی را نخواهند داشت و از سوي دیگر تولید کننده نیز به مشکل بر

 
نمی خورد. 

عبدالملکی از همه تشکل ها درخواست کرد گزارشی از مشکلات صنفی و راه حل هاي پیشنهادي ارائه کنند تا این مسائل در کمیته

 
هاي تخصصی مسکن، دستمزد و قراردادهاي کارگري دسته بندي،مطرح و پیگیري شو. 

وي تاکید کرد: در این کمیته ها تعدادي از نمایندگان کارگران و مجلس شوراي اسلامی عضو خواهند شد و برنامه عملیاتی آن تدوین

 
می شود. 

وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی عنوان کرد: بخشی از مشکلات، خارج از اختیار این وزارتخانه است و باید در دولت پیگیري شود که در
این باره قول قطعی خواهم داد. 



وي مسائل جامعه کارگري را از دغدغه هاي آیت االله رئیسی دانست و گفت: مجلس شوراي اسلامی نیز مجلس انقلابی و پاي کار است

 
که امیدواریم کارها جلو برود و گره مشکلات حل شود. 

 
افزایش ظرفیت تشکل هاي کارگري تا دو برابر 

حاتم شاکرمی، معاون روابط کار نیز، گزارشی از وضعیت تشکل هاي کارگري در کشور ارائه داد و گفت: 13 هزار و 847 تشکل
کارگري و کارفرمایی در کشور وجود دارد که از این تعداد 11 هزار و 68 تشکل به تشکل هاي کارگري مربوط است و 2 هزار و 779

 
تشکل نیز تشکل هاي کارفرمایی هستند . 

وي افزود : هم اکنون بر اساس قانون، چهار تشکل کارگري اصلی در کشور فعالیت دارد که شامل شوراي اسلامی کار و نماینده

 
کارگران و انجمن هاي صنفی کارگري می شود. 

 
شاکرمی تصریح کرد : کانون کارگران بازنشسته در سطوح مختلف شهرستان، استان و ملی فعالیت می کنند. 

معاون روابط کار ادامه داد : هم اکنون 2200 شورا ي اسلامی کار با حدود 11 هزار منتخب به عنوان اعضاي اصلی شورا و 7000
نماینده کارگران واحد وجود دارد و 1496 انجمن صنفی کارگران در کشور حدود 7480 اعضاي هیات مدیره این انجمن فعالیت دارند

 
 .

 
شاکرمی بیان داشت: همچنین 353 کانون بازنشستگان در سطوح مختلف شهرستانی، استانی و ملی فعالیت دارند. 

وي در ادامه افزود: نمایندگان کارگران این تشکل ها مراجع تصمیم گیري مثل شوراي عالی کار، شوراي عالی حفاظت فنی ، شوراي
عالی اشتغال، مراجع حل اختلاف ، هیئت امناي سازمان تامین اجتماعی ، کنفرانس بین المللی کار و هیئت هاي اجرایی مجموعه

 
هاي فرهنگی و ورزشی نیز حضور دارند. 

شاکرمی افزود : اولویت تشکل هاي کارگري با هر تفکر سیاسی ،همواره پایبندي به نظام، انقلاب و دفاع از منافع صنفی کارگران کشور

 
بوده است . 

وي تصریح کرد : البته قوانین مربوط به تشکل هاي کارگري،کارفرمایی نیازمند اصلاح است که باید با مشارکت کارگران و کارفرمایان

 
صورت گیرد، خوشبختانه سیاست ما طی این سال ها اجراي قانون بوده است. 

 
مشکلات اصلی کارگران؛ امنیت شغلی، معیشت کارگران و تشکل یابی 

علی خدایی نایب رئیس کانون عالی شوراهاي اسلامی کار کشور نیز در این نشست به عنوان نماینده کارگران در شوراي عالی کار سه

 
دسته از مشکلات اصلی کارگران را امنیت شغلی، معیشت کارگران و تشکل یابی عنوان کرد. 

 
خدایی همچنین گفت: امروز دستمزد دریافتی کارگران حداکثر 36 درصد از هزینه یک خانوار معمولی کارگران را پوشش می دهد. 



به گفته نماینده کارگران در شوراي عالی کار، درخواست کارگران این است هرچه سریع تر نشست شوراي عالی کار در مورد رسیدگی

 
به وضع معیشت کارگران و بررسی راهکار ترمیم قدرت خرید کارگران تشکیل شود. 

 
وي همچنین خواستار جلوگیري از نفوذ جریان هاي سیاسی در حوزه تخصصی تشکل هاي کارگري شد. 

 
امنیت شغلی، خواسته اصلی کارگران 

سید محمد یاراحمدي نماینده مجمع نمایندگان کارگري عنوان کرد: ما خوشحال هستیم که آقاي رئیس جمهور با کارکنان بهشت

 
زهرا و کارگران معدن زغال سنگ طبس دیدار کردند و این نشان می دهد دولت به کارگران توجه ویژه دارد. 

به گفته وي، خواسته کارگران امنیت شغلی است و در کارگاه هاي یک تا 10 نفره باید نماینده کارگران حضور داشته باشند تا صداي

 
کارگران در تشکل ها شنیده شود. 

به گفته این نماینده کارگران در شوراي عالی کار ، هر سال واژه هاي اقتصادي مطرح می شود اما قراردادهاي کارگري به سه ماه و

 
کمتر رسیده در حالی که قراردادهاي اجاره منزل حداقل یک ساله است که با این شرایط کارگر امنیت فکري ندارد. 

وي خواستار سه جانبه گرایی در اداره سازمان تأمین اجتماعی،تهیه اقلام سبد معیشت ، حل مشکل مسکن کارگران و حذف شرکت

 
هاي پیمانکاري در مورد کارگران شد. 

 
لزوم برقراري عدالت در حوزه اشتغال و حقوق زنان و تامین مسکن کارگران 

ابوالفضل اشرف منصوري، نماینده کانون عالی انجمن هاي صنفی کارگران کشور در خصوص مطالبات کارگران به اختصار گفت : تحقق
اهداف کار شایسته و پیگیري و اجراي مصوبه دولت در زمینه کار شایسته ، عدالت آموزشی در کارهاي هم ارزش و اجراي مقاوله نامه
بین المللی کار شماره 100، برقراري عدالت در حوزه اشتغال و حقوق زنان و اجراي همسان سازي معیشت بازنشستگان مسکن
کارگران، تضمین حقوق کارگران از طریق الحاق به مقاوله نامه هاي 87 و 98 سازمان بین المللی کار ، اصلاح شوراي عالی کار به
منظور تقویت سه جانبه گرایی، ایجاد نظام فراگیر بیمه هاي اجتماعی و رفع موانع بیمه کارگران ساختمانی، ایجاد خدمات بیمه اي در
کارگران، ارتقاء جایگاه مسئولان ایمنی ، اصلاح آیین نامه مربوط به حضور مسئولان ایمنی و بهداشت ، اصلاح قانون بیمه بیکاري ،
جلوگیري از قراردادهاي موقت و مردمی کردن اقتصاد از طریق تعاونی هاي کارگري ، مهمترین مطالبات جامعه کارگري از دولت به

 
ویژه وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی است . 

 
درخواست حضور نماینده بازنشستگان در شوراي عالی کار و هیات امناي تأمین اجتماعی 

محمد اسدي دبیر کانون عالی بازنشستگان سازمان تامین اجتماعی و ریاست کانون کارگران بازنشسته استان قزوین ، گفت: باید به

 
خواسته تشکل هاي کارگري جامه عمل بپوشانید و همسان سازي حقوق بازنشستگان اجرا شود. 

وي افزود: موضوع دیگر قانون الزام سازمان تأمین اجتماعی به تأمین هزینه درمان کارگران بازنشسته است اما چون این قانون رعایت

 
نمی شود بازنشستگان مجبورند از بیمه هاي تکمیلی استفاده کنند. 



به گفته اسدي، سال هاي قبل براي بیمه تکمیلی سه هزار تومان پرداخت می شود در دوره قبل این رقم به 21 هزار تومان افزایش

 
یافت که انتظار داریم 50 درصد از حق بیمه تکمیلی را تامین اجتماعی تقبل کند. 

نماینده کانون عالی بازنشستگان کشور بیان داشت: با توجه به اینکه حداقل حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی به مصوبات شوراي
عالی کار گره خورده است ،درخواست می کنیم نماینده ي تشکل هاي ما در جلسات شوراي عالی کار حضور داشته باشد. همچنین

 
درخواست حضور نماینده بازنشستگان را در هیات امناي تأمین اجتماعی داریم . 

 
ضرورت حضور جامعه کارگري و کارفرمایی در ساختار حاکمیتی شستا 

ستار حاتمی نژاد، مسئول جامعه اسلامی کارگران گفت: جامعه کارگري و کارفرمایی باید در ساختار حاکمیتی شستا حضور داشته
باشند چون اموال شستا و تأمین اجتماعی متعلق به جامعه کارگري و کارفرمایی است، در حالی که هیچ یک از نمایندگان تشکل هاي

 
کارگري و کارفرمایی در سازمان تأمین اجتماعی و شستا دخالتی ندارند. 

وي بیان داشت: ما در کشور یک میلیون کارگاه داریم، 13 هزار تشکل کارگري وجود دارد و یکی از دلایل عدم توسعه تشکل هاي

 
کارگري بی انگیزه بودن آنها است، باید براي کارگران دوره هاي آموزشی در نظر گرفته شود. 

 
نماینده جامعه اسلامی کارگران ادامه داد: تشکل هاي کارگري نباید خانه خلوت احزاب باشند. 

وي افزود: برخی از نمایندگان کارگران در شوراي حل اختلاف 20 سال در رأس تشکیلات حضور دارند که این حضور بیش از حد
باعث فساد می شود، باید بخشنامه اي تدوین شود که هر نماینده کارگري یا کارفرما حداکثر دو دوره یا به طور متناوب سه دوره در

 
شوراي حل اختلاف باشد، همچنین در شوراي عالی کار مدت زمان از دو به سه سال ا فزایش یابد. 

براي توسعه کمی و کیفی تشکل ها نیز لازم است که اقدامات لازم صورت گیرد که دوره هاي آموزشی نیز در این زمینه ضروري است.

 
حداقل مزد کارگران ، 33 درصد از هزینه زندگی معمولی کارگر را پوشش دهد 

 
حسن صادقی اظهار داشت: 2.3 میلیون عضو غیر اجباري در خانه کارگر حضور دارند. 

 
وي ادامه داد: باید سیاست دولت تثبیت نرخ ارز و کنترل نرخ تورم باشد چون آتش نرخ تورم از پول پرقدرت به وجود می آید. 

معاون دبیرکل خانه کارگر عنوان کرد: باید روي ترمیم دستمزد کارگر تمرکز شود، در حال حاضر حداقل مزد کارگران می تواند 33
درصد از هزینه زندگی معمولی کارگر را پوشش دهد، یعنی کارگر 67 درصد کسري بودجه دارد که مجبور است شغل دیگري بگیرد ،

 
نیاز داریم از مردم براي بخش مولد اقتصاد دعوت کنیم . 

 
اساسنامه صنفی انجمن رانندگان تغییر کند 

هاشم مظاهري، دبیر انجمن صنفی رانندگان گفت: برخی تشکل هاي صوري در انتخابات انجمن رانندگان شرکت کردند ، بنابراین

 
خواهان این هستیم اساسنامه صنفی انجمن رانندگان را تغییر دهید. 



وي افزود: با وزارتخانه هاي صمت و راه و شهرسازي در مورد عدم اجراي قوانین، عدم نظارت و کنترل بر بازار لوازم جانبی مورد نیاز

 
رانندگی مشکل داریم. 

دبیر انجمن صنفی رانندگان عنوان کرد: ما از مسئولان بهداشت کار و حفاظت و ایمنی فنی می خواهیم بحث سخت و زیان آوري

 
رانندگی جاده ها را مطرح کنند. 

مظاهري اظهار داشت: در گذشته، در قانون بودجه ، یارانه اي براي حق بیمه رانندگان درنظر گرفته شده بود که در بودجه 1400 لغو

 
شد، از سال 1397 بحث بیمه رانندگان دچار مشکل شده است. 

 
جامعه استادان حق التدریس کشور، مظلوم ترین هستند 

علی قزل سفلو، نماینده انجمن صنفی استادان حق التدریس دانشگاه گفت: جامعه استادان حق التدریس کشور مظلوم ترین هستند
30 هزار استاد حق التدریس در کشور داریم که 70 درصد آنها حتی شرایط ازدواج پیدا نمی کنند چون ما اصلاً بیمه و امنیت شغلی

 
نداریم و در حال حاضر 56 درصد از حق التدریسان به خارج مهاجرت می کنند. 

وي گفت: 313 مؤسسه آموزش عالی در کشور داریم که 50 درصد آنها فاقد هیأت علمی هستند از 50 درصد بقیه نیز برخی افراد

 
بازنشسته را به کار گرفته اند تا بیمه ندهند. 

قزل سفلو خاطرنشان کرد: باید در تعامل بین وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی و وزارت علوم مشکلات استادان حق التدریس حل

 
شود. 

 
712 تشکل صنفی عضو خانه حمل ونقل کشور هستند 

غلامرضا خادمی زاده، نماینده مجمع کارگران گفت: در خانه حمل ونقل 15 تشکل صنفی و 340 انجمن صنفی حضور دارند که در

 
مجموع 712 تشکل صنفی عضو خانه حمل ونقل کشور هستند که در زمان آقاي رحمتی وزیر اسبق راه و ترابري ایجاد شده است. 

 
خادمی زاده عنوان کرد: آنچه موجب فساد می شود انجمن هاي صوري هستند که تشکل هاي صوري درست کرده اند. 

 
بسیاري از زنان کارگر بیمه نیستند 

سمیه گلپور، رئیس کمیته بانوان کانون عالی انجمن صنفی کارگران اظهار داشت: ما تشکل هاي زیادي در حوزه زنان کارگري نداریم،

 
بسیاري از زنان کارگر بیمه نیستند، در حالی که مانند مردان و یا حتی بیشتر از آنها کار می کنند. 

وي گفت: برخی از زنان با حقوق ماهیانه 500 هزار تا یک میلیون تومان هم کار می کنند و مشکلات بنیادي در قرارداد کارگري زنان

 
وجود دارد. در برخی از قراردادهاي کارگري براي زنان کمتر از 30 روز قرارداد می بندند یا چک سفید امضا و سفته می گیرند . 

گلپور، رئیس کمیته بانوان کانون عالی انجمن صنفی کارگران گفت: مجلس شوراي اسلامی اگرچه تصویب کرده مادري براي دوره



 
زایمان 9 ماه به مرخصی برود اما باید امنیت شغلی او رعایت شود. 

وي خاطرنشان کرد: هنوز کارگروهی براي پیگیري مشکلات زنان کارگر نداریم، در حالی که میلیون ها زن در کشور مشغول کار

 
هستند. 

 
کمبود منابع انسانی در بخش حمل ونقل دریایی 

سامان رضایی، دبیر انجمن دریانوردان تجاري ایران گفت: دریانوردان در راستاي تأمین کالاهاي اساسی اقدام می کنند در سال 2008
تعداد 108 کشتی نفتکش تحریم شدند، انجمن صنفی دریانوردان براي حل مشکلات ناوگان حمل ونقل و حتی مشکل کشتی غرق
شده سانچی اقدام کرد. رضایی گفت: در مورد توقیف کشتی انگلیسی و کشتی کره جنوبی هم انجمن دریانوردان در تعامل با سازمان

 
بین المللی کار و آي تی اف نسبت به حل این مسائل اقدام کرد. 

 
وي گفت: ما در بخش منابع انسانی حمل ونقل دریایی دچار کمبود هستیم. 

 
کمیته هاي تخصصی براي مسکن کارگران و مشکلات آنان تشکیل شود 

علی بابایی، نماینده مجلس شوراي اسلامی گفت: باید عدالت مزدي در بین کارگران برقرار و قانون کار اصلاح شود در حال حاضر
کارگران و کارفرمایان در مدیریت تأمین اجتماعی دخالتی ندارند، در حالی که باید بحث سه جانبه گرایی رعایت شود که اوج سه

 
جانبه گرایی در شوراي عالی کار است. 

 
بابایی گفت: باید نشست هاي شوراي عالی کار حداقل هر سه ماه یا ماهی یک بار برگزار شود. 

عضو فراکسیون تعاون مجلس شوراي اسلامی خطاب به وزیرتعاون، کار و رفاه اجتماعی عنوان کرد: باید کمیته هاي تخصصی براي

 
مسکن کارگران و مشکلات آنان تشکیل شود. 

 
طولانی بودن فرایند شکایت کارگري 

یکی دیگر از نمایندگان کارگران هم از سامانه جامع روابط کار انتقاد کرد و گفت: در گذشته کارگران شکایت خود را به شوراي حل ا

 
ختلاف می بردند الان باید در سامانه جامع روابط کار ثبت نام کنند و براي یک شکایت کارگري 2-3 روز معطل می شوند. 

این نماینده کارگري افزود: کارگران کوره پزخانه ها، دستمزد اندکی می گیرند ما حدود 30 هزار کارگر داریم که از حداقل دستمزد
شوراي عالی کار هم محروم هستند، در حال حاضر پنج هزار کارگر در نیروگاه دماوند هستند که از دو سال قبل تشکل کارگري

 
ندارند. 

 
بیمه کارگران ساختمانی در مجلس معطل مانده است 

اسعد صالحی، دیگر نماینده کارگران عنوان کرد: بیمه کارگران ساختمانی هنوز در مجلس معطل مانده و 200 هزار کارگر ساختمانی

 
منتظر تعیین تکلیف بیمه تأمین اجتماعی هستند. 



 
صالحی گفت: باید با اصلاح ماده 5 سهمیه کارگران ساختمانی را آزاد کنیم. 

 
با حل مشکلات کارگران معدن ، اقتصاد معدن رونق می گیرد 

شوکت، دیگر نماینده صنفی کارگران در این نشست بیان داشت: اگر کارگران ساختمانی بیمه شوند ماهانه بین 7 تا 10 هزار میلیارد
تومان حق بیمه به صندوق تأمین ا جتماعی واریز می شود در حالی که صندوق تأمین اجتماعی در حال حاضر، ماهانه چهار هزار
میلیارد تومان کسري دارد و کارفرمایان که در کار ساخت و ساز هستند به راحتی می توانند به جبران کسري صندوق تأمین اجتماعی

 
اقدام کنند. 

وي افزود: خوشبختانه رئیس جمهور در نخستین اقدام بین کارگران بهشت زهرا و کارگران معدن رفت و از آنها دلجویی کرد که این

 
نشان می دهد دولت می خواهد مشکلات کارگران معدن را حل کند. 

این نماینده کارگري عنوان داشت: کشور ما با دارا بودن یک درصد جمعیت جهان 7 درصد معادن جهان را در خود دارد و ما باید

 
مشکلات کارگران معدن را حل کنیم تا اقتصاد معدن رونق بگیرد. 

 
1500 انجمن کارگران داروخانه ها و 21 کانون سراسري وجود دارد 

یکی دیگر از نمایندگان کارگري در این نشست گفت: کارگران داروخانه ها همانند کارگران معدن مظلوم هستند، 1500 انجمن
کارگران داروخانه ها و 21 کانون سراسري وجود دارد، متأسفانه تشکل هاي صنعتی به جاي حل و فصل مشکلات صنفی کارگران به

 
فکر مسائل سیاسی هستند. 

 
اصلاح قانون بیمه بیکاري در دستور کار قرار گیرد 

ابوالفضل عنابستانی، عضو فراکسیون تعاون و اشتغال مجلس به اصلاح قانون بیمه بیکاري اشاره کرد و گفت: در شرایط کرونا ،

 
کارگرانی که حتی در سازمان تأمین اجتماعی ثبت نام نشده بودند، بیکار شده و شغل خود را از دست داده اند. 

وي با بیان اینکه لایحه اصلاح بیمه بیکاري 10 سال است که در مجلس معطل مانده گفت: هر موقع آن را بررسی می کنیم با اصل
75 روبرو می شود که مجلس نمی تواند طرحی که داراي بار مالی است مصوب کند، بنابراین از وزیر جدید تعاون، کار و رفاه اجتماعی

 
می خواهیم اصلاح قانون بیمه بیکاري را در دستور کار قرار دهد. 

نماینده سبزوار در مجلس شوراي اسلامی همچنین در مورد طرح بیمه کارگران ساختمانی گفت: پیش بینی می شود حدود 400 هزار
کارگر ساختمانی در کشور داریم که بیمه نیستند و سازمان تأمین اجتماعی هم زیر بار بیمه آنها نمی رود که باید فکري براي کارگران

 
ساختمانی داشته باشیم. 

عضو فراکسیون تعاون گفت: باید صندوق تأمین اجتماعی و هیأت امناي تأمین اجتماعی احیا شود و کار آن را به خود کارگران و
کارفرمایان واگذار کنیم. کارگران قیم نمی خواهند و ما در مجلس آمادگی داریم قانون را اصلاح کنیم و در فراکسیون تعاون و صحن

 
مجلس براي اصلاح قانون کار تلاش می کنیم. 



نوروزي دیگر نماینده مجلس در این نشست اظهار داشت: در حال حاضر 11.3 هزار عنوان قانونی در کشور داریم که باید بسیاري از

 
این قوانین تنقیح شوند بحث امنیت شغلی کارگران، ساماندهی قراردادهاي موقت کار از جمله این موارد است. 

وي بر اجراي سه جانبه گرایی با حضور نمایندگان کارگري، کارفرمایی و دولت در مورد قوانین کار و کارگري تاکید کرد.



خسارت 20 هزار و 200 میلیارد تومانی کرونا به هتل هاي ایران/ دو سوم

کارکنان هتل ها شغل شان را از دست داده اند

منبع: روزنامه صبح ساحلشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1400/06/21

رییس جامعه هتلداران ایران اعلام کرد: میزان خسارت
مالی کرونا به هتل هاي کشور به 20 هزار و 200 میلیارد

 
تومان رسیده است. 

به گزارش صبح ساحل، «جمشید حمزه زاده»، رییس
جامعه هتلداران گفت: از اسفند 98 تا پایان مرداد 1400
بالغ بر 20 هزار و 200 میلیارد تومان زیان مالی متوجه
هتل ها و مراکز اقامتی رسمی شده است و متاسفانه، دو
سوم کارکنان هتل ها شغل شان را از دست داده اند،

درحالی که بسیاري از آن ها نیروهاي متخصص این حوزه بودند. وي اضافه کرد: هتل داران از آغاز بحران کرونا، مطالباتی جزیی
داشتند که متاسفانه پس از گذشت یک سال و نیم، نه از سوي دولت قبل و نه از جانب دولت فعلی هیچ پاسخی به این مطالبات داده

 
نشده است. این مطالبات می تواند بخشی از خسارات واردشده به هتل ها را جبران کند. 

حمزه زاده بیان کرد: تسهیلاتی با بهره تک رقمی، تنفس حداقل یک ساله و بازپرداخت طولانی مدت، از جمله مطالبات بود. این
تسهیلات می تواند متناسب با حجم کار هتل و مثلاً تعداد اتاق هاي آن در نظر گرفته شود. موضوع دیگر معافیت 100 درصدي
مالیاتی اعم از مالیات بر درآمد و ارزش افزوده تا پایان کرونا است. همچنین تخفیف و بخشودگی ویژه براي هتلداران در ارتباط با
هزینه حامل هاي انرژي و مثلاً پایین آوردن تعرفه مصرف هتلداران در این بخش. به علاوه بخشودگی سهم کارفرما از بیمه کارکنان
می تواند از اشتغال ایجادشده در هتل ها محافظت کند و مانع از تعدیل نیرو شود. امهال بازپرداخت تسهیلات دریافتی براي دوره هاي
مشخص خصوصاً براي هتل هایی که پس از دریافت وام دچار رکود ناشی از بحران هاي سال هاي گذشته و خصوصاً شیوع ویروس

 
کرونا شدند موضوع دیگر است. 

رییس جامعه هتلداران، ارزان سازي سفر را که به تازگی وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی بر آن تاکید داشته از جمله
اقدامات حمایتی دولت از مردم و صنعت گردشگري دانست و افزود: بیشتر هتل ها براي همکاري در این طرح، آمادگی دارند و
حاضرند بدون این که کیفیت خدمات را پایین آورند به سهم خود، به این ارزان سازي سفر کمک کنند. اگر این طرح اجرا شود، هم
مردم از عواید آن بهره مند می شوند و هم چرخ راکد اقتصاد هتل ها تا حدي به حرکت درمی آید. این مطالبات از نظر ما جزیی است

 
که انتظار داریم در دولت جدید محقق شود و صنعت هتلداري تا حدي تقویت شود و جان بگیرد. 

 
منبع: ایسنا 

 
نظر کاربران ثبت نظر شما 



 
براي این مطلب تا کنون نظري ثبت نشده است. 

 
 200 / 0

 
ثبت نظر 

 
- نظر شما پس از بررسی و تایید منتشر خواهد شد. 

- لطفا از بکاربردن الفاظ رکیک، توهین و تهمت به اشخاص حقیقی و حقوقی خودداري کنید.



آغاز پرداخت تسهیلات مشاغل خانگی در قزوین

منبع: صبح قزوینشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1400/06/21

معاون اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان از آغاز فرایند پرداخت تسهیلات مشاغل خانگی با مشارکت بانک
هاي عامل در قزوین خبر داد.

معاون اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان
از آغاز فرایند پرداخت تسهیلات مشاغل خانگی با مشارکت

 
بانک هاي عامل در قزوین خبر داد. 

 
  

به گزارش سریس اقتصادي صبح قزوین ؛وحید انتظاري
معاون اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان با

اشاره به آغاز فرایند پرداخت تسهیلات مشاغل خانگی گفت:اعتبارات این طرح به میزان 40 میلیارد تومان در 2 مرحله ابلاغ شده و تا

 
پایان سال جاري پرداخت این تسهیلات ادامه خواهد داشت. 

وي اضافه کرد: این تسهیلات با بهره چهار درصد و به صورت قرض الحسنه به متقاضیان پرداخت می شود و بازپرداخت آن نیز حداکثر

 
پنج ساله خواهد بود. 

به گفته وي، متقاضیان در رشته هاي 16 گانه مصوب باید به سامانه مشاغل خانگی به آدرس https://mkh.mcls.gov.ir/ مراجعه

 
و براي ثبت نام و بارگذاري مدارك اقدام کنند. 

معاون اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین گفت: امسال برنامه ریزي کرده ایم که 80 درصد اعتبارات ابلاغی

 
مشاغل خانگی را به مشاغل پشتیبان و حمایت کننده مشاغل خرد پرداخت کنیم. 

وي اضافه کرد: تعاونی ها و کارآفرینی هاي زنان می توانند به عنوان پشتیبان در این طرح ثبت نام کنند و تسهیلات تا سقف 300 تا

 
400 میلیون تومان را دریافت کنند. 

انتظاري همچنین یادآور شد: سقف تسهیلات در این مرحله،  چون چندین برابر تسهیلات مشاغل خانگی در بخش مستقل است

 
نظارت هاي مستمر بر آن صورت می گیرد تا از انحراف تسهیلات از اهداف تعیین شده جلوگیري به عمل آید. 

وي با اشاره به پرداخت این تسهیلات در سال گذشته، گفت: در سال 99 با همکاري دو بانک توسعه تعاون و رفاه پنج میلیارد و 500

 
میلیون تومان تسهیلات مشاغل خانگی در سطح استان پرداخت شده بود. 



انتهاي پیام/1404



2400 هکتار سطح کشت گلخانه اي در اصفهان/ هفته اي سه پرواز چارتر

محصولات کشاورزي استان را به کشور هاي مختلف صادر می کند

منبع: داناشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1400/06/21

معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزي استان اصفهان با بیان اینکه توسعه کشت محصولات گلخانه اي همچنان
در دستور کار سازمان جهاد کشاورزي است، بیان کرد: در چند سال گذشته سطح کشت محصولات گلخانه اي استان از حدود

هزار هکتار به حدود دو هزار و 400 هکتار رسیده است.

معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزي
استان اصفهان با بیان اینکه توسعه کشت محصولات
گلخانه اي همچنان در دستور کار سازمان جهاد کشاورزي
است، بیان کرد: در چند سال گذشته سطح کشت
محصولات گلخانه اي استان از حدود هزار هکتار به حدود

 
دو هزار و 400 هکتار رسیده است. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ اصغر رستمی در
گفت و گو با خبرنگار صاحب نیوز اظهار کرد: با توجه به
شرایط کم آبی و کم بارشی که در استان و برخی نقاط
کشور است ایجاد اشتغال، افزایش تولید در واحد سطح،
استفاده بهینه از آب کشاورزي، صادرات محصولات گلخانه

 
اي و ارزآوري از مزایاي ایجاد گلخانه ها است. 

معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزي استان اصفهان عنوان کرد: با توجه به شرایط خشکسالی، توسعه محصولات
گلخانه اي در دستور کار جهاد کشاورزي بوده و هست و همچنین به دیگر استان ها نیز ابلاغ شده، استان اصفهان نیز در این زمینه

 
اقدامات خوبی انجام داده است. 

 
2400 هکتار سطح کشت گلخانه اي در اصفهان 

رستمی با بیان اینکه توسعه کشت محصولات گلخانه اي همچنان در دستور کار سازمان جهاد کشاورزي است، بیان کرد: در چند سال

 
گذشته سطح کشت محصولات گلخانه اي استان از حدود هزار هکتار به حدود دو هزار و 400 هکتار رسیده است. 

وي افزود: در هر منطقه اي که آب کشاورزي با کیفیت و پایدار و اراضی کشاورزي مطلوب باشد امکان انجام کشت هاي گلخانه اي
وجود دارد، با انجام کشت هاي گلخانه اي، ما شرایط اقلیمی را در یک فضاي بسته اي بنام گلخانه قرار می دهیم و سرما، گرما، نور و

 
رطوبت را کنترل می کنیم. 

اصغر رستمی با اشاره به اینکه از دیگر مزایاي کشت هاي گلخانه اي کشت خارج فصل است، اذعان کرد: کشاورزان اصفهانی در زمینه
احداث گلخانه رغبت دارند و به این سمت روي آورده اند، در مناطقی که خیلی گرم یا سرد باشد و هزینه خنک کردن یا گرم کردن



 
گلخانه براي تولید محصول بالا رود توصیه به احداث گلخانه نمی شود. 

معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزي استان اصفهان گفت: در این مناطق توصیه به احداث گلخانه نمی شود و اگر در
مناطق سرد یا گرم گلخانه احداث شود اغلب براي گل و گیاهان زینتی است، در زمینه احداث گلخانه تسهیلاتی پرداخت می شود که

 
تا پایان سال 99این تسهیلات ابلاغ و به کشاورزان پرداخت شد. 

 
80 درصد هزینه مورد نیاز گلخانه، تسهیلات بانکی 

رستمی خاطرنشان کرد: تسهیلاتی که در این خصوص داده می شود نتیجه برآورد هزینه مساحت گلخانه است که 80 درصد آن
هزینه مورد نیاز را به صورت تسهیلات بانکی از طریق بانک کشاورزي در اختیار کشاورز قرار می دهند و 20 درصد مابقی می بایست

 
آورده خود شخص باشد، نوع کشت، محصول و سازه گلخانه اي می تواند این تسهیلات را کم و زیاد کند. 

وي افزود: از سال1400 تا کنون همچنان متقاضی براي کشت محصولات گلخانه اي داریم و روند توسعه کشت گلخانه اي ادامه دارد
ولی با توجه به راي وحدت رویه اي که دیوان عدالت اداري صادر کرد مقرر شد کسانی که تصمیم به اخذ مجوز احداث گلخانه دارند

 
باید از طریق کمیسیون هاي تغییر کاربري درخواست بدهند. 

اصغر رستمی تصریح کرد: در گذشته متقاضی با یک قولنامه یا یک مدرك معمولی یا مشاعی زمین و آبی که داشت می توانست
درخواست گلخانه کند، حال با این تفسیر قانونی که ایجاد شد لازم است مسیر کمیسیون تبصره یک ماده یک تغییر کاربري زمین

 
کشاورزي را انجام دهند. 

معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزي استان اصفهان عنوان کرد: این مسیر مستلزم ارائه مدرك مالکیت رسمی است و
این موضوع سبب شد روند ارائه صدور مجوز براي سازمان کند شود امیدواریم با شکل گرفتن سیستم اداري، ابلاغ اعتبارات زودتر

 
انجام شود. 

رستمی ادامه داد: امیدوارم در کنار این موضوع بتوانیم پرداخت تسهیلات بانکی را ادامه دهیم هرچند بانک کشاورزي از منابع داخلی

 
خود براي کشاورزانی که قبلا مجوز تاسیس گلخانه را گرفتند و در کارگروه تسهیلاتشان مصوب شده است، رویه را ادامه می دهد. 

وي افزود: به کشاورزان توصیه می کنیم در کشت هاي گلخانه اي تنوع محصولات گلخانه اي را در دستور کار قرار دهند و همه به
سمت یک محصول خاص نروند چرا که بازار دچار مشکل، نوسان و افت قیمت می شود چرا که عرضه بر تقاضا بیشتر می شده و براي

 
بهره برداران ضرر ایجاد می کند. 

اصغر رستمی اظهار کرد: امیدواریم بیش از پیش موضوع بسته بندي و صادرات محصولات گلخانه اي در دستورکار دستگاه هاي ذي
ربط و وزارتخانه هاي مربوطه قرار گیرد اگر این مسیر را سرلوحه قرار دهیم توسعه صادرات می تواند توسعه کشت هاي گلخانه اي را

 
به دنبال داشته باشد. 

 
پایانه بار فرودگاه شهید بهشتی هفته اي سه پرواز چارتر از محصولات کشاورزي را به کشور هاي مختلف صادر می کند 

معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزي استان اصفهان گفت: یکی از مواردي که در اصفهان پتانسیل بالایی دارد کارگو



ترمینالی است که در محل فرودگاه شهید بهشتی ایجاد شده است و حدود دوسال است هفته اي سه پرواز چارتر از محصولات

 
کشاورزي را به کشور هاي مختلف صادر می کند. 

رستمی با اشاره به اینکه امیدوارم شرایط پروازي این فرودگاه به تمام کشورهاي مورد تقاضاي محصولات کشاورزي فراهم شود که
بتوانیم از این پتانسیل نیز در استان استفاده کنیم، بیان کرد: انواع فلفل دلمه اي، انواع گوجه فرنگی، خیار و بادمجان عمده محصولات

 
صیفی جات اصفهان هستند. 

وي افزود: سبزیجات برگی مانند کاهو و انواع کلم نیز در اصفهان کشت می شود اخیرا برخی از کشاورزان به استفاده از درخت و
درختچه هاي میوه هاي گرمسیري و مرکبات روي آورده اند که امیدوارم این روند توسعه و ادامه پیدا کند و روند جدیدي را در توسعه

 
تولیدات گلخانه اي داشته باشد. 

اصغر رستمی خاطرنشان کرد: در حال حاضر صادرات استان در حد مطلوب است توصیه می کنیم تشکل هاي گلخانه اي و اتحادیه ها
در شهرستان ها شکل بگیرد، در برخی شهرستان ها این اتفاق افتاده است این موضوع می تواند روند بسته بندي و صادرات را رونق

 
دهد. 

انتهاي پیام



اجراي پروژه فیلتراسیون معادن سنگ آهن احیاء سپاهان

اجراي پروژه فیلتراسیون معادن سنگ آهن احیاء سپاهان

منبع: روزنامه روزگار معدنشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1400/06/21

به گزارش روزگارمعدن، مجید معصومی اظهارکرد: براي تولید کنسانتره در این شرکت سالانه یک میلیون و 200 هزار
مترمکعب آب نیاز است. وي گفت: کمبود آب در منطقه، مشکلات تامین آب کارخانجات و خطرات زیست محیطی ناشی از

سد باطله و امکان استفاده از آب برگشتی در کارخانجات کنسانتره از مهم ترین اهداف احداث پروژه ...

اجراي پروژه فیلتراسیون معادن سنگ آهن احیاء سپاهان
مدیرعامل شرکت معادن سنگ آهن احیاء سپاهان گفت: راه

 
اندازي پروژه فیلتراسیون براي 50 نفر اشتغال ایجاد کرده است. 

به گزارش روزگارمعدن، مجید معصومی اظهارکرد: براي تولید کنسانتره در این شرکت سالانه یک میلیون و 200 هزار مترمکعب آب

 
نیاز است. 

وي گفت: کمبود آب در منطقه، مشکلات تامین آب کارخانجات و خطرات زیست محیطی ناشی از سد باطله و امکان استفاده از آب

 
برگشتی در کارخانجات کنسانتره از مهم ترین اهداف احداث پروژه فیلتراسیون بوده است. 

وي مدت زمان اجراي این پروژه را 2 سال عنوان کرد و افزود: این پروژه می تواند روزانه حدود 80 درصد آب باطله را به سیستم
برگرداند که با این کار هم مسئله زیست محیطی را رعایت می کنیم و هم آب را که عنصر حیاتی است به چرخه تولید باز می

 
گردانیم. 

مدیرعامل شرکت معادن سنگ آهن احیاء سپاهان با اشاره به اینکه این پروژه باعث صرفه جویی 4 میلیون یورو شده است، بیان کرد:
میزان سرمایه گذاري انجام شده در بخش تحقیقاتی، آزمایشگاهی و ساخت و راه اندازي پروژه فیلتراسیون بالغ بر 5/5 میلیون یورو

 
سرمایه گذاري ارزي و 400 میلیارد ریال سرمایه گذاري ریالی بوده است. 

معصومی خاطرنشان کرد: چرخه تولید کنسانتره در هر ساعت موجب تولید 100 تن باطله می شود که تصفیه صنعتی و بازگرداندن

 
آن به چرخه تولید روشی مناسب و موثر در رفع محدودیت منابع آبی و مشکلات ناشی از آن است. 

وي صرفه جویی در مصرف آب این پروژه را 850 هزار متر مکعب عنوان کرد و ادامه داد: راه اندازي پروژه فیلتراسیون بطور مستقیم

 
براي 50 نفر در بخش هاي مهندسی، اپراتوري و تعمیرات اشتغال ایجاد کرده است. 

معصومی با اشاره به تاکید مقام معظم رهبري مبنی بر استفاده از استعدادهاي بومی و توان داخلی، اظهارکرد: پروژه فیلتراسیون
شرکت معادن سنگ آهن احیاء سپاهان به صورت 100 درصد توسط متخصصان داخلی کشور طراحی و انجام شده است و بخش قابل
توجهی از تجهیزات توسط سازندگان داخلی ساخته شده است، اجرا، نصب و راه اندازي توسط شرکت هاي داخلی و با تکیه بر

 
توانمندي هاي جوانان متخصص این مرزو بوم انجام شده است. 

انتهاي پیام/





60 واحد معدنی در آذربایجان غربی به چرخه تولید بازگشت

60 واحد معدنی در آذربایجان غربی به چرخه تولید بازگشت

منبع: روزنامه روزگار معدنشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1400/06/21

به گزارش روزگارمعدن، غلامرضا بابایی افزود: براي راه اندازي این معادن یک هزار و 513 میلیارد ریال سرمایه گذاري انجام
شده است. وي اضافه کرد: با راه اندازي این معادن در استان براي 896 نفر زمینه اشتغال مستقیم فراهم شده است. وي ادامه

داد: در یک سال گذشته نیز 886 هزار و 613 تن انواع مواد معدنی از ...

60 واحد معدنی در آذربایجان غربی به چرخه تولید بازگشت
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت آذربایجان غربی گفت: از

 
ابتداي امسال، 60 واحد معدنی در این استان با دریافت پروانه بهره برداري به چرخه تولید به چرخه تولید بازگشت. 

به گزارش روزگارمعدن، غلامرضا بابایی افزود: براي راه اندازي این معادن یک هزار و 513 میلیارد ریال سرمایه گذاري انجام شده

 
است. 

وي اضافه کرد: با راه اندازي این معادن در استان براي 896 نفر زمینه اشتغال مستقیم فراهم شده است. وي ادامه داد: در یک سال

 
گذشته نیز 886 هزار و 613 تن انواع مواد معدنی از معادن استان استخراج شده است. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت آذربایجان غربی گفت: براي جلوگیري از خام فروشی مواد معدنی استخراج شده استان ایجاد و
راه اندازي واحدهاي فرآوري بزرگ مقیاس به خصوص کنار معادن استان در اولویت برنامه هاي سازمان قرار دارد و اقدامات قابل

 
توجهی نیز در این زمینه انجام شده است. 

آذربایجان غربی از نظر معدنی یکی از استان هاي غنی به شمار می رود ولی بهره برداري خوبی از این معادن تاکنون انجام نشده و

 
سهم این بخش از تولید ناخالص داخلی این استان بسیار کم است. 

انتهاي پیام/



آسیب 37 هزار میلیارد تومانی کرونا به درآمد استان

منبع: روزنامه نصف جهانشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1400/06/21

نصف جهان: معاون هماهنگی امور استانداري اصفهان با بیان اینکه شیوع ویروس کرونا، صنعت و اشتغال استان اصفهان را تحت
تاثیر قرار داد و چند هزار کارگر اصفهانی را متقاضی دریافت بیمه بیکاري کرد، اظهار داشت: همه گیري بیماري کووید-19 تاکنون

 
37 هزار میلیارد تومان به درآمد استان اصفهان آسیب وارد کرده است. 

سید حسن قاضی عسگر با بیان اینکه معاونت امور هماهنگی استانداري اصفهان در دو سال گذشته پیگیر مصوبه هاي ستاد ملی کرونا
و دستورالعمل هاي مربوط به پرداخت تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا بود، اظهارکرد: این مقدار تسهیلات تا تابستان

 
امسال و در قالب بیش از 19 هزار فقره وام پرداخت شده است. 

معاون هماهنگی امور استانداري اصفهان با بیان اینکه شیوع ویروس کرونا، صنعت و اشتغال استان اصفهان را تحت تاثیر قرار داد و
چند هزار کارگر اصفهانی را متقاضی دریافت بیمه بیکاري کرد، اظهار داشت: همه گیري بیماري کووید-19 تاکنون 37 هزار میلیارد

 
تومان به درآمد استان اصفهان آسیب وارد کرده است. 

وي با اشاره به اینکه این رقم خسارت توسط گروه اقتصادي اتاق بازرگانی اصفهان برآورد شده است، اضافه کرد: بیشترین خسارت

 
مربوط به صنعت گردشگري، هتلداري، بومگردي، رستوران ها و تالارها بوده است. 

وي با اشاره به اینکه در دو سال گذشته حمایت هاي مالی از کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا در استان در بخش هاي مختلف
مانند مالیات، بیمه هاي تامین اجتماعی و دستگاه هاي خدمات رسانی انجام شد، گفت: تمدید مهلت کلیه پرداخت ها و معافیت هاي
مالیاتی، مساعدت در دریافت لیست با دریافت بخشی از حق بیمه و تقسیط سایر آن، تقسیط بلند مدت بدهی هاي معوق، عدم انجام
اقدامات اجرایی از قبیل توقیف حساب، بازداشت حساب و ممنوع خروج بودن، تخفیف عوارض شهرداري ها و تقسیط آن به مدت 12

 
ماه و تقسیط هزینه هاي حامل هاي انرژي از جمله این حمایت هاست. 

معاون هماهنگی امور استانداري اصفهان، استمهال و تقسیط بدهی تسهیلات پرداختی، حداکثر مساعدت در اعطاي تسهیلات سرمایه
در گردش مورد نیاز، عدم برگشت چک هاي فعالان آسیب دیده تا پانزدهم فروردین ماه، پرداخت تسهیلات به میزان دو ماه حقوق
معوق توسط بانک هاي توسعه تعاون و صندوق کارآفرینی امید و برقراري بیمه بیکاري براي کارگران واحدهاي آسیب دیده از کرونا را

 
از دیگر حمایت هاي انجام شده از کسب و کارهاي آسیب دیده از کرونا در 2 سال گذشته برشمرد. 

قاضی عسگر با بیان اینکه در دو سال گذشته مشکلات مربوط به تسهیلات کرونا به مراجع مربوطه در تهران گزارش می شد،
خاطرنشان کرد: پیشنهادهایی از اصفهان براي رفع این مشکلات مطرح شد که از جمله آنها می توان به افزایش سقف تسهیلات قابل
پرداخت به متقاضیان، اضافه کردن کسب و کارهاي واجد شرایط و از قلم افتاده نظیر واحدهاي بخش کشاورزي و تمدید زمان ثبت

 
نام و پرداخت تسهیلات اشاره کرد. 



وي با تاکید بر اینکه با همت و تلاش صورت گرفته توسط واحدهاي تولیدي و صنعتی تولید ماسک در استان اصفهان از 50 هزار عدد

 
در روز به پنج میلیون رسید، تصریح کرد: ظرفیت تولید مواد ضد عفونی کننده نیز به روزانه 50 تُن رسیده است. 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري اصفهان با اشاره به بررسی مشکلات شرکت هاي تولید کننده ماسک و اقلام بهداشتی مورد
نیاز به صورت ویژه در کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان، اضافه کرد: با توجه به شرایط موجود پیشنهاد می شود که پرداخت

تسهیلات ارزان قیمت به کلیه کسب و کارهاي آسیب دیده از دوران کرونا همچنان ادامه یابد تا مشکلات آنها به حداقل برسد.


















































